
14
1

80 ñò.
œ Œ Õ ≈ ƒ ≈ À Õ »    2  ¿ œ – » À  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 1  ¡ – Œ …  7 8  ( 6 1 8 2 )

Урбанизация

Уплах Оскъпяване Футбол

5 000 000 българи живеят
в градовете

Стр. 4

Стр. 3

Медии се самоцензурираха
заради премиерски откровения

Стр. 6

Искат касовата връзка с НАП
да става през интернет

Стр. 23

ЦСКА с 8 точки аванс
на върха в „А” група

Стр. 8

Доц. Паномир Ценов за
копринарството у нас

Интервю
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Войнствено

Анкара се готви
да напада Сирия

Стр. 10

Рангел Гюров, оглавяващ
Изпълнителния съвет на Нацио-
налния фонд “Научни изследва-
ния” в МОМН, не е ставал про-
фесор според законите на Бълга-
рия и има само образователна-
та и научна степен “доктор по”.
ДУМА и други медии писаха, че
шефът на фонда, който трябва
да е хабилитирано лице, се ти-
тулува, без да има право на това.

„Калинка” от Африка
командва науката у нас

Няколко
ƒ”Ã»

Велиана
ХРИСТОВА

Това, че някой се ти-
тулува професор, без да
е такъв, не е новост - у
нас си имаме десетки
такива. Но когато баш
този, който е натова-
рен да следи за спазване-
то на закона, слага “ка-
линки” на високи посто-
ве и си затваря очите,
работата става дебела.
Когато министърът
Сергей Игнатов ръси из-
мислици - я че 200 000
емигранти се връщат, я
че Австрия ще закрива
своята академия на на-
уките, я че парите от
проекти на институти-
те отиват в централно-
то управление на БАН,
някак минава. Когато
бави с години проекто-
закони, обявени от ГЕРБ
като стратегически, и
се налага Бойко Борисов
да му поставя срокове,
му прощават. Когато го
хванаха, че приемал и
дипломирал в НБУ сту-
денти извън закона, по-
литически приятели го
спасиха. “Роса роси”, вика
той и при критиките, че
поразиите от единстве-
ния приет досега негов
закон се виждат без ми-
кроскоп, а вторият е на
път, пълен с абсолютно
празни фрази.

Този път обаче май е
нагазил лука сериозно. Да
туриш човек без хаби-
литация и само с “малък
доктор” да решава
съдбините на цялата
научна гилдия, а за шеф
на дирекцията за наука
да назначиш търговец,
който няма хал хабер от
изследвания, е не само
незаконно, то е аморал-
но. Ако и този път мине
метър по принципа “как-
вото искам, това си
правя”, значи в “тази”
държава вече всичко е
възможно. Утре мина-
вам към ГЕРБ да ме ту-
рят за министър на цир-
ка. Едно ми липсва - не
съм чедо на старата соц.
номенклатура... Стр. 21

Гюров е бил професор през
1991-1994 г. в... Ангола. Това ста-
ва ясно от писмо, с което про-
светният министър Сергей Игна-
тов отговаря на запитване на
Огнян Стоичков, председател на
ресорната комисия в НС.

Към отговора на МОМН е
приложена декларация от Каби-
нета за международен обмен на
Анголския университет “Агушти-

но Нето”, заверена от Външното
министерство на Ангола на 3
август 1994 г. Тя гласи, че Гюров
от 1991 г. и към тази дата е че-
тял там лекции в категория про-
фесор-титуляр. В средата на 90-
те години на ХХ век не сме има-
ли с Ангола никакво споразуме-
ние за автоматично признаване
на научните звания, нямаме и
сега. Според юристи липсата на

МОМН сложило за шеф на Фонда за научни изследвания
Рангел Гюров със звание от Ангола, без да е професор у нас

хабилитиране прави нелеги-
тимно у нас ползването на та-
кава титла от страна на Гюров
и може да обезсили всички
документи, подписвани от него
в МОМН. Той се пише “профе-
сор” и в частния НБУ, където е
шеф на департамент и където
Игнатов бе ректор, преди да
стане министър.

Съпоставка на цитати по стихове на Ботев и Яворов и “Железният светилник” на Димитър Талев
бяха темите, изтеглени на предварителния изпит по български език и литература в Софийския
университет “Св. Климент Охридски” вчера. 1650 бяха желаещите, заявили участието си в изпита

Стр. 2

Стр. 1213
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Снимка Мариета ТОМОВА

Всичко е
възможно

НАПРАВИХА КАРТА СЪС 198 АДРЕСА ЗА
КУЛТУРЕН ТУРИЗЪМ У НАС И В РУМЪНИЯ
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РАБОТНО ВРЕМЕ:
ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК: 10:00 - 17:30
ЗА ОБЯВИ ЗА СЛЕДВАЩИЯ ДЕН: 10:00 - 13:00
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АДРЕС ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ
В ГР. СОФИЯ
Редакция
на в-к Дума:
1784 бул. "Цариградско
шосе" №113А,
тел.: 02/9705 205;
9705 221
факс: 9752 604
e-mail: reklama@duma.bg

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

Снимка Мариета ТОМОВА

Въпреки студа и проливния дъжд вчера много граждани протестираха пред сградата на
Министерския съвет и в околните улици срещу увеличенията в цените на ток, вода, газ, горива

и парно. Протестa организираха ВМРО и граждански организации

Язовирът убиец край село
Иваново е на военните. Близо
два месеца след наводненията,
отнели 11 живота в село Бисер,
прокуратурата в Хасково обяви,
че водоемът е собственост на
Министерството на отбраната.

Стар документ от 90-те годи-
ни бил открит в архивите на об-
щина Харманли. С него военно-
то министерство отказва на зе-
меделци от района да обработ-
ват земите покрай язовира.

“Най-вероятно Министерст-
вото на отбраната би трябвало
да отговаря за тази част от язо-
вира, тъй като се касае до един
военен обект, който е ползван
като полигон, и частта на язови-
ра, която се е скъсала, попада в

Язовирът-убиец край
Бисер бил на военните
МО: Никога не ни е предоставян язовир „Иваново”

В Бисер все по-често си
задават въпроса, ако бяха
предупредени навреме,
щеше ли да има толкова
жертви. От язовирната
стена до селото водата е
пътувала час и 40 минути.
Защо за това време село
Бисер не е евакуирано,
оказа се, никой не раз-
следва. Според прокурату-
рата било въпрос на морал,
а не на вина.

този участък”, каза Дарина Сла-
вова, прокурор в Окръжната
прокуратура на Хасково.

Въпреки че по случая са ан-
гажирани шестима прокурори и
дузина следователи, разследва-
нето буксува. Кой е виновен за
бедствието пък щяло да стане
ясно най-рано догодина. “Ако
догодина свършим, това ще
бъде един разумен срок”, комен-
тира прокурор Славова.

Министерството на отбрана-
та оказва пълно съдействие на
следствието и прокуратурата за
изясняване на случая със скъса-
ната стена на язовир “Иваново”,
съобщиха от МО.

По искане на следствените
органи били събрани, изпрате-

ни и по потвърждение на проку-
ратурата получени заверени
копия от всички документи по
случая, с които МО разполага.
Те са от ведомствения архив,

както и документи от държав-
ния архивен фонд. От тях ясно
се вижда, че на Министерството
на отбраната никога не е пре-
доставян за стопанисване и
ползване язовир “Иваново”.

Ще продължим да оказваме
пълно съдействие на компе-
тентните органи за окончател-
ното изясняване на случая.
Считаме, че до окончателния
резултат от проверката и офи-
циално становище на прокура-
турата е недопустимо отделни
лица, работещи по случая, да
лансират публично собствени
предположения и прогнози,
основавани на частични мате-
риали, които могат да повлияят
на безпристрастността и на
окончателния изход от разслед-
ването, заявяват от МО.

поред Закона
за насърчава-
не на научни-
те изследва-
ния, научните

роектът “Белене” не е руски, а български, заяви по БНР де-
путатът от Коалиция за България Румен Овчаров. “Русия по-
лучи комплект тежко оборудване преди 3-4 години на ниска
цена. Сега ние си купуваме от Русия същия комплект на
многократно по-висока цена. Русия нейната печалба си я
направи. Русия настояваше за този проект, защото това беше
първият руски реактор от новото поколение, който щеше да
се реализира на европейска територия”, подчерта Овчаров.

Тотална загуба за България се случи поради позици-
ята на Бойко Борисов, посочи социалистът и обясни, че
когато е бил икономически министър, са постигнали дого-
вор с възможно най-ниската цена за АЕЦ “Белене”. “По-
ниска цена няма да има и в света в близките години.
Допълнително съм поставил нещата на добре организи-
рана основа - да се провежда конкурс за избор на стра-
тегически инвеститор. Да се избере едната фирма RWE,
да се проведе конкурс, да се водят преговори с ЕБВР.”

“Три години правителството на Борисов правеше усилия
в обратната посока в спирането на този проект и харчеше
пари по организацията на проекта. Това е изцяло провал за
България и отговорността е за правителството на Бойко
Борисов и на никой друг”. “Какъв може да е отговорът за
една държава, която си позволява с лека ръка да изхарчи
2 млрд. по един проект и после да каже, че е виновен някой
от друго правителство. 2 млрд. не са ли достатъчна степен
на необратимост”, попита Овчаров риторично.

За природния газ той каза, че няма новина. “Трайков,
като си отиваше още, съобщи за това намаление на це-
ната на газа. Въпросът е защо с 11, а не с 15% и защо от
1 април, а не от Нова година, както се случи в други
държави”, уточни Овчаров.

Румен Овчаров:

„Белене” е български проект

П

От стр. 1

Велиана ХРИСТОВА

завършилите този вуз.
Рангел Гюров е изве-

стен със скандалните си
прогнози пред медиите от
2005 г. насам, че “до
една година” предстои
апокалиптично земетре-
сение в София с десетки
хиляди жертви и че Ро-
допите са пълни с диа-
манти, които ще донесат
милиарди на България. И
двете сензации бяха не-
забавно опровергани от
учените - науката не
може да предсказва кога
ще се случат земетресе-
ния, нито пък в Родопите
има диаманти.

В справка за себе си,
публикувана от в. “Все-
ки ден”, Гюров твърди,
че е професор на “лига-
та на страните, говоре-
щи португалски език”. А
също - че през 70-те и
80-те години “доказал”
как съветски и българ-
ски специалисти мани-
пулират данните, за да
не се проучва находище
за шистов газ в Добруд-
жа, и затова бил изпра-
тен... в СССР. Там пък
заявил, че “с комунизма
е свършено”, за което
бил отзован и уволнен у

нас през 1984 г. като “за-
губил доверието на пар-
тията и държавата”. През
1989 г. напуснал страна-
та. Интересно е, че той
се появява в... социалис-
тическа тогава Ангола,
където след разпадане-
то на СССР от 1991 до
1995 г. се води граждан-
ска война, спечелена от
старите управляващи от
социалистическо време.
В интернет може да се
прочете, че американ-
ската компания “Airscan”
активно изпраща емиса-
ри от САЩ за охрана на
нефтени установки в
Ангола, а главният й
клиент е компанията
“Шеврон”. Ангола е из-
вестна и с диамантени-
те си находища.

Както ДУМА писа, за
директор на дирекция
“Наука” в МОМН пък
Сергей Игнатов назначи
преди около две седми-
ци човек, който никога
не се е занимавал с на-
учната тематика, специ-
алист е по външна търго-
вия. Новият директор
вече консумира първата
си командировка -  в
Швейцария.

С
членове на Изпълнител-
ния съвет на НФНИ
трябва да са професори
или доценти. Рангел Гю-
ров притежава законна
диплома само за науч-
на степен “доктор”, при-
добита от него във ВАК
през 1984 г. Нелегитим-
ното ползване на титла
“професор” може да на-
прави нелегитимни
всички документи, под-
писани от него в НФНИ,
който разпределя дър-
жавните средства за
научни проекти в стра-
ната. Такъв случай има-
ше вече в Стопанската
академия в Свищов,
където ректорът Велич-
ко Адамов се е подпис-
вал незаконно с титла
“професор”,  получена
неотдавна в Румъния,
заради което Игнатов
нареди да се преизда-
дат стотици дипломи на

В Грузия газ няма, заяви пред
ТВ 7 лидерът на БСП Сергей
Станишев в коментар на нови-
ната, че премиерът бил догово-
рил доставки на втечнен газ от
Грузия. Заявленията за успешно
посещение в Грузия са типични
за Борисов, но конкретни резул-
тати няма да има. Промяната в
позицията на правителството за
АЕЦ “Белене” за мен е неразби-
раема и е безотговорно отноше-
ние и към парите на данъкоплат-
ците, и към цената на тока в
бъдеще, коментира Станишев.

Георги Първанов би обър-
нал социалистическата партия
към ГЕРБ, смята лидерът. Ето
защо толкова настоявам за по-
следователност и достоверност
на политическите заявки. Спо-
ред Станишев БСП трябва да
заяви, че не би участвала в уп-
равление с ГЕРБ, и да има ясна
политическа линия.

Сергей
Станишев:

В Грузия
газ няма

„Калинка” от Африка
командва науката у нас
„Калинка” от Африка
командва науката у нас
„Калинка” от Африка
командва науката у нас
„Калинка” от Африка
командва науката у нас
„Калинка” от Африка
командва науката у нас
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Àç ñúì êìåò íà âñè÷êè
ñòîëè÷àíè, ðîêåðèòå
ñà ÷àñò îò òÿõ‘ Столичната кметица Йорданка Фандъкова

се опитва да си преброи електората

рилатата фраза “Вие
сте прости и аз съм
прост, затова се раз-
бираме!”, с която Бо-
рисов се обърна към

Медии се самоцензурираха
заради премиерски откровения

Разкарайте се, кресна Борисов на репортерите и
ги накара да чакат, за да отразят срещите му с народа

“Премиерът ми прилича на касиер,
който раздава пари. Тези 325 лв. не
са просто важни за работниците там,
а са жизненоважни за тях,” заяви
пред БНР вчера левият депутат Димчо
Михалевски. Той определи като груб
пиар от страна на правителството
кризата в ОЦК-Кърджали. “Защо, след
като Инспекцията по труда и данъчни-
те са проверявали тези предприятия,
не са видели, че условията на труд са
ужасяващи и в ГОРУБСО, и в ОЦК, и
защо по този начин се тормозят
хората със заслуженото от тях право

нистър-председателя микрофони
и: “Помолих ви да се разкарате”,
изрепчи се на медиите Борисов.
От добрина не разбирате, врътна
се с две ръце в джобовете пре-
миерът. “Господин премиер, на-
сам само да дойдете”, опита се
да го упъти услужлив женски глас.
“Как да дойда, като ги помолих-
ме сто пъти сега?”

Тези реплики, предавани на
живо от ТВ7, оставиха репортер-
ката от мястото на събитието
безмълвна. Глас в слушалката
вероятно я насърчи да обясни,
че премиерът първо искал да
се запознае с работата на со-
циалните служби, които цяла
нощ работили по изплащането
на помощите. Обяснението се
стори недостатъчно на водеща-
та и тя преразказа какво са
видели току-що зрителите. Пре-

миерът пристигна в Кърджали,
за да съобщи лично на стачку-
ващите металурзи, че държава-
та им отпуска еднократна помощ
от 325 лв., с които да посрещ-
нат нуждите си през седмицата,
когато се надява да пристигне
отново в Кърджали с решение
да се изплатят и заплатите на
хората. “Надявам се през идна-
та седмица да съумеем да под-
помогнем да завършат прегово-
рите между собственика и бан-
ките, да дойде нов мениджмънт,
който да оправи предприятие-
то, за да може то отново да ста-
не печелившо”, опита се да ги
успокои Борисов.

От еднократната помощ на
социалния фонд ще могат да се
възползват всички работници от
ОЦК, както и тези, които са се
регистрирали на борсата.

Димчо Михалевски: Премиерът заприлича на касиер
да получат заплата по най-различни
чисто мародерски начини?”, попита
гневно Михалевски. Той добави, че е
скептик за ОЦК, но подчерта, че става
дума за национално богатство - “как-
то оловно-цинковата руда, така и хо-
рата са национално богатство”. Соб-
ственикът на Оловно-цинковия комби-
нат в Кърджали Валентин Захариев е
даден на прокуратурата за източване
на държавния резерв, пък съобщи от
своя страна депутатката от ГЕРБ от
кърджалийския регион Цвета Караян-
чева. Коментирайки ситуацията с

ОЦК, Караянчева не уточни какви
точно нарушения са разкрити, а спо-
мена само, че има няколко точки, по
които е даден на прокуратурата. Това
безобразие трябва да спре, каза още
тя. В началото на миналата седмица
министърът на труда и социалната по-
литика Тотю Младенов каза, че ок-
ръжната прокуратура в Кърджали е
сезирана заради това, че Захариев не
е заявил пред съда, че е спрял
плащанията в комбината. Караянчева
се озова и в неудобна ситуация,
защото обяви, че е лъжа това, че

собственикът на ОЦК Валентин Заха-
риев е дарявал пари на ГЕРБ. Тя
изрази “дълбоко съмнение” към
признанието на Валентин Захариев,
че е спонсорирал ГЕРБ на парламен-
тарните избори преди две години и
половина. “Начинът, по който говори, и
начинът, по който лъже, е достатъчно
показателен и дълбоко се съмнявам в
това дали е спонсор на ГЕРБ, или
дали е давал пари”, каза Караянчева.
В официалния отчет на ГЕРБ пред
Сметната палата обаче съвсем ясно
пише, че Захариев е дал 9500 лева.

К
благодарните металурзи от ОЦК
в Кърджали, обърка някои медии
в събота. Стреснати дежурни ре-
дактори подмениха не само за-
главията на информациите си. От-
кровението дойде в отговор на
изплаканото: “Ние сме прости
хора, работата ни е тежка, но без
пари не се издържа вече”.

Борисов кацна с правителст-
вения хеликоптер към 14 часа и
минути по-късно бе посрещнат от
стотиците протестиращи заради
заплатите си работници от ОЦК.
Някои бяха доволни от раздаде-
ните пликове с по 325 лева, от-
пуснати спешно от Агенцията за
социално подпомагане.

С лявата ръка в джоба, с дяс-
ната вяли ръкостискания с наро-
да и снимки за спомен. В кадър
обаче влизат насочени към ми-

ившият президент Георги
Първанов предлага лидерът
на БСП да се избира с пряк
избор. Това става ясно от

Социалистите в столич-
ния район “Илинден”
единодушно издигнаха
за председател на
партията Сергей Стани-
шев. Районната конфе-
ренция в събота с
36 гласа “за” и 1
“въздържал се” реши
да номинира за 48-ия
Конгрес на БСП на
19 и 20 май сегашния
председател за нов
мандат. За кандидат за
лидер на БСП - София
от “Илинден” излизат с
две предложения - това
на члена на Изпълни-
телното бюро на БСП

Първанов предлага
пряк избор на лидера на БСП

В идеите си за организационна
реформа Първанов се обявява и за
създаване на действена и ефективна
система за контрол по изпълнението
на решенията, взети от Националния
съвет, Изпълнителното бюро и други
партийни органи. Според него също
било добре да се стимулира прест-
руктурирането на мрежата от основ-
ни партийни организации по избира-
телни секции и те да имат представа
за динамиката на настроенията в
съответната секция. Бившият прези-
дент смята също, че трябва да се
развие и клубната форма, която под-
чертава единомислието на членове-
те и кореспондира с гражданските
форми на общуване в най-различни-
те форми. За да е още по-конкретен,
Първанов обяснява идеята си със

създаване на клубове по интереси.
В концепцията си Първанов на-

стоява още за  пълна прозрачност
при харченето на партийни пари за
пиар и реклама, както и за социоло-
гически изследвания.

В дългосрочен план неговото
предложение е да се работи за при-
емането на нов устав на БСП, който
да създаде условия за цялостно орга-
низационно преустройство, за форми-
ране и развитие на действени, ефек-
тивни структури. На този етап обаче е
най-важна задачата за формирането
на едно ядро на бъдещия Предизбо-
рен щаб, който да направи детайлен
анализ на динамиката на изборната
картина от последните години и да
набележи конкретни действия, кате-
горичен е още Първанов.

БСП - „Илинден” издигна Станишев за лидер
Николай Малинов и
досегашния председа-
тел Румен Овчаров.
На проведената в район
“Искър” конференция
номинациите за лидер
на БСП са две: пак на
Сергей Станишев и на
Янаки Стоилов. Социали-
стите от района предла-
гат и трима кандидати
за лидер на столичната
организация - Борис
Цветков, Георги Кадиев
и Янаки Стоилов.
В Пловдив на районна-
та конференция на
район “Северен” орга-
низацията на БСП там

бе оглавена от доц.
Илия Баташки. Районна-
та партийна организа-
ция изпраща 41 делега-
ти на Градската конфе-
ренция и четирима на
Конгреса. Георги
Първанов, Корнелия
Нинова, Сергей Стани-
шев и Янаки Стоилов
бяха номинирани за
национален лидер от
социалистите в район
“Северен”.
Делегатите на районна-
та партийна конферен-
ция в пловдивския
район “Тракия” пък
преизбраха единодуш-

но Атанас Петков за
председател.  Районна-
та организация ще има
15 делегати на Град-
ската конференция и
двама на 48-я Конгрес.
Сергей Станишев,
Георги Първанов,
Драгомир Стойнев, Иво
Атанасов и Янаки
Стоилов бяха номинира-
ни за лидер на БСП.
Районната конференция
в Садово пък избра нов
лидер на местната
организация - лидер на
социалистите в града
стана 26-годишният
Атанас Телчаров.

Б
концепцията за организационна
промяна на партията, която той е
пуснал на своя личен сайт -
www.georgiparvanov.bg. “Тази идея
беше сондирана на многобройни
срещи и се приема с висока подкре-
па от партията. Ангажирането на
членския състав с този особено ва-
жен въпрос ще мобилизира и моти-
вира за по-голяма активност мнози-
на. Освен това ще отпаднат всякакви
съмнения за апаратни игри и лоби-
стки договаряния”, мотивира се
Първанов. Той предлага още пар-
тийни референдуми за разширяване
на пряката демокрация в партията.
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кратки

екорден спад от 56
мегавата в потребле-
нието на електроенер-
гия в София отчете ЧЕЗ

Четирима души
с опасност за
живота след
катастрофа

Четирима души са с опасност
за живота след катастрофа,
станала близо до Сливен. В събо-
та около 16.40 ч. 19-годишният
водач на товарен автомобил “Си-
троен Джъмперс” с варненска ре-
гистрация предприел изпревар-
ване и се ударил челно в идва-
щия насреща товарен автомо-
бил със софийска регистрация
“Нисан Навара”. 19-годишният
шофьор, който е от Русе, е със
съчетана травма и опасност за
живота. В болницата, също с
опасност за живота, са и шо-
фьорът на “Нисан”-а, и двамата
мъже, пътували с него.

Охранител
намушка 18-годишен
пред заведение

18-годишен е с опасност за
живота, след като беше намуш-
кан пред заведение в Асенов-
град. В събота вечер на входа
на игрална зала в града асенов-
градчанинът демонстративно
попречил на бодигарда да уста-
нови самоличността му. Афек-
тиран от неговото държание,
28-годишният охранител от
Пловдив се опитал да избута
младежа навън. След това
настъпил масов бой и пълнолет-
ният младеж ударил с пепелник
по главата служителя и го по-
валил на земята. После се
нахвърлил върху него и започнал
да го удря в лицето. За да се
защити, охранителят извадил
нож и намушкал няколко пъти
младежа.

Дете подпали
апартамент
в Каолиново

4-годишно момиче подпали
апартамент в Каолиново. В
събота около 9 часа в Районна-
та служба “Пожарна безопас-
ност и защита на населението”
бил получен сигнал, че в апар-
тамент на ул. “Момчил войвода”
в Каолиново е възникнал пожар.
Унищожено било домашно иму-
щество. Невръстното дете за-
палило хартия от печка на
твърдо гориво и я пуснало на
пода, вследствие на което огъ-
нят пламнал.

7 кг хероин
задържаха
на ГКПП-Видин

Над седем килограма хероин
задържаха гранични полицаи на
ГКПП-Видин при проверката на
автомобил “Ситроен” с българ-
ска регистрация, шофиран от
столичанина Ж.П. на 47 г. С него
за Германия пътувал и 48-годиш-
ният Н.П. В акумулатора на ко-
лата били открити 7 кафяви па-
кета с прахообразно вещество.
При направения наркотест то
реагирало на хероин, а общото
му тегло е 7 кг и 90 г.

Митничари иззеха
17 836 кутии
цигари без бандерол

 17 836 кутии цигари без бан-
дерол бяха открити и иззети
от микробус на ГКПП - Злато-
град. В събота вечерта при про-
верка на микробус “Мерцедес” с
английски регистрационен но-
мер, управляван от С. В., 54-
годишен, от Троян, били намере-
ни различните марки цигари без
акцизен бандерол.

София отбеляза рекорден спад на ток
по време на „Часът на Земята”

Снимка МАРИЕТА ТОМОВАР

т 1 май вече няма да има хар-
тиени билети за столичния
градски транспорт. Това стана
ясно след промените, направе-
ни от Столичния общински съвет

София и още 72 града в България се включиха в световната инициатива
“Часът на Земята”. Стартът на светлинното шествие започна от площада

пред Народния театър с импровизиран танц на факлите

по време на “Часът на Земя-
та 2012”. Над 40 фасади на
известни сгради и паметни-
ци в София угаснаха точно в
20.30 ч. в събота и с това
столицата ни и още 72 гра-
да в България се включиха
в световната инициатива.
Спестената електроенергия
се равнява на консумацията
на 940 000 стандартни еле-
ктрически крушки по 60
вата.

За сравнение, по време
на миналогодишната кампа-
ния ЧЕЗ регистрира спад на
потреблението от 44 мега-
вата, а през 2010 г. и 2009 г.
- съответно от 38 и 22 мега-
вата. За цялата територия,
която дружеството обслуж-
ва, отчетеният спад на еле-
ктроенергия по време на
инициативата е 138 мегава-
та, което се равнява на кон-
сумацията на 2 292 000
крушки по 60 вата.

Електроразпределител-
ното дружество също взе
участие в инициативата,
като изключи осветлението
на своите сгради на терито-
рията на София.

Без хартиен
билет от 1 май
Глобата за неродовен пътник в София вече е 20 лв.

О
за пътуване с обществения транспорт на
София. Документи за градския транспорт
в столицата ще се издават на електронен
носител, с изключение на еднодневните
карти и картите за някои преференциални
категории пътници по образец, единен за
страната. Цената на картите по редовна
тарифа ще зависи от това дали са персо-
нализирани или не са. За персонализира-
ните се запазват сега действащите цени,
останалите ще бъдат по-скъпи. Абонамент-
ни карти по редовна тарифа за една ли-
ния ще се издават само за един месец.
Отпада и абонаментът за две линии.

Според предвидените промени в упо-
треба ще влязат и два нови абонаментни
пакета - семеен и бизнес пакет. Семейни-
ят пакет дава възможност на родител да
закупи на детето си ученическа карта за
всички линии на 50% от цената й. Бизнес
пакетът пък е подходящ за фирми и ве-
домства с най-малко 25 човека персонал,
които редовно ползват услугите на обще-
ствения транспорт в София.

Глобата за нередовен пътник от вчера
вече е 20 лв., а не както досега - 10 лв.
Контрольорите ще продават билет за ед-
нократно пътуване на стойност 20 лв. на
пътник, хванат да пътува гратис. Целта на
мярката била да се ограничат гратисните
пътувания.

Поради по-слабия интерес пък към
някои от превозните документи от вчера

отпаднаха билетът за двукратно пътуване
(наземен транспорт и метро) - за 60 мину-
ти, билетът с талони за 5 еднократни пъту-
вания за един пътник, електронният билет
за 5 еднократни пътувания за един пътник,
зареден в електронната карта за пътува-
не в тролейбусите и трамваите, както и
електронният билет за 5 еднократни пъту-
вания, заредени в електронна карта за
пътуване с метро.

Тарифата за всички документи ще е
едномесечна, без промяна на досегашни-
те цени. Отпадат превозните документи за
две линии, както и тези с период на ва-
лидност три и шест месеца за всички
пътници.

Студентски карти за пътуване ще мо-
гат да се издават и срещу международна
студентска карта.

българските градове живе-
ят около 5,3 млн. души, от
които 2,5 млн. мъже и 2,7
млн. жени. Това показват Кметът на София Йор-

данка Фандъкова заяви, че
екипите за залавяне на без-
домни животни в София
вече са седем, а до вчера
бяха пет. Броят на екипите
на общинското предприятие
“Екоравновесие” ще бъде
увеличен до осем - двойно
повече от работещите в на-
чалото на миналата седми-
ца. Мярката бе предприета
след трагедията с 87-го-
дишния проф. Ботьо Тач-
ков, зверски нахапан от
глутница кучета в кв. “Ма-
линова долина” в сряда.
Оттогава в района са зало-
вени 13 бездомни кучета от
глутницата, работата по за-
лавяне на останалите
продължава.

Докато столичната кме-
тица увеличаваше ловците
на кучета, недоволни граж-
дани от организации за за-
щита на животните поиска-
ха на пресконференция не-

Фандъкова увеличи
ловците на бездомни
кучета в София

забавна оставка на зам.-
кмета на столицата Мария
Бояджийска. Те мотивираха
искането си, като изтъкна-
ха, че именно тя е отговор-
на за увеличаването на без-
домните кучета и трагедия-
та, която се е случила в ре-
зултат на погрешната й
стратегия, прилагана в сто-
лицата.

До този момент никой не
казва какви са били куче-
тата, които са нахапали чо-
века. Напълно е възможно,
тъй като инцидентът е ста-
нал в близост до Околовръ-
стното, това да са кучета от
провеждани незаконни бо-
еве, коментира Аксиния
Боснева от Федерация
“Грижа за бездомните жи-
вотни”. Според нея инци-
дентите идват като резул-
тат от системното наруша-
ване на законовите разпо-
редби от страна на Столич-
ната община.

В

5 000 000 българи
живеят в градовете

данните на Националния статис-
тически институт от последното
преброяване у нас. В селата живе-
ят около 2,1 млн. българи, от които
1,048 млн. мъже и 1,081 млн. жени.

Данните на НСИ показват, че
през 2010 г. в градовете у нас са се
заселили около 103 000 души, а в
селата два пъти по-малко - около
47 000 души.

Подобна тенденция за обезлю-
дяване на българските села показ-
ва и последното проучване на

Евростат за съотношение на насе-
лението в градските и селските
райони. За 2010 г. на 1000 жители
в градовете у нас са се заселвали
7,7 човека, а в селските райони
статистиката е отрицателна - обез-
людявали са с 13,2 човека на 1000
жители.

Данните на Евростат показват,
че в ЕС около 40% от населението
живеят в градски условия - или
около 206 млн. европейци, а около
117 млн. европейци пребивават в
селските райони. Класификацията
на Евростат допуска и трети вари-
ант - междинни райони, в които
живеят други 177 млн. европейци.

„Железният светилник” за
кандидат-студентите в СУ

На предварителния изпит по български език и литература
вчера 1650 кандидат-студенти в Софийския университет “Св.
Климент Охридски” писаха по темата “История и избор в рома-
на “Железният светилник” на Димитър Талев”.

Вторият вариант, който можеха да изберат зрелостниците,
беше съпоставка между цитати от стихотворенията на Ботев
“Майце си” и Пейо Яворов “Хайдушки песни”.
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Назаем от мреж@та

С
 «Ì‡˜Ë √≈–¡ ‚ÒÂ Ô‡Í Â¯Ë ‰‡ ÌË ÔÓ·ÛÚ‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡ ÒË

Ò ÿÂ‚ÓÌ?! —Â„‡ ˘Â ı‚˙ÎËÏ Ó˘Â ÌˇÍÓÎÍÓ ÏËÎË‡‰‡ ‰‡
ÒÚÓËÏ „‡ÁÓ‚‡ ˆÂÌÚ‡Î‡ Ë ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÒÚ‡ÌÂ ÔÓ˜ÚË „ÓÚÓ‚‡, ˘Â
ÒÂ ÒÂÚËÏ, ˜Â ÌˇÏ‡ ÓÚÍ˙‰Â ‰‡ ‰ÓÈ‰Â „‡Á˙Ú Á‡ ÌÂˇ Ë, ˜Â Úˇ·‚‡
‰‡ ‰Ó·Ë‚‡ÏÂ ¯ËÒÚÓ‚ „‡Á. «‡˘Ó ÌÂ Í‡Ê‡Ú Ó˘Â ÓÚ ÒÂ„‡ ÓÚÍ˙‰Â
˘Â Ë‰‚‡ „‡Á˙Ú Á‡ ˆÂÌÚ‡Î‡Ú‡ ‚ ¡ÂÎÂÌÂ Ë ÔÓÒÎÂ ‡ÍÓ ÌÂ ÒÚ‡ÌÂ
Ú‡Í‡, ‰‡ ÒÂ ÌÓÒË œ≈–—ŒÕ¿ÀÕ¿ Õ¿ ¿«¿“≈ÀÕ¿ Œ“√Œ¬Œ–ÕŒ—“!

 ƒ‡ ÌÂ ÒÂ ÓÍ‡ÊÂ, ˜Â Â ÔÓ„Â·‡Ì ÌÂ Ò‡ÏÓ ¿≈÷î¡ÂÎÂÌÂî,
‡ Ë Ò‡ ÌË ÒÎÓÊËÎË Í˙ÒÚ‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË Ë ‚ÒË˜ÍÓ ÔÂ‰Ë ÏÌÓ„Ó
‚ÂÏÂ ... ¬ÒË˜ÍË Ò‡ ÁÌ‡ÂÎË, ÓÒ‚ÂÌ ÌËÂ ÔÓÒÚÓÒÏ˙ÚÌËÚÂ.

 “‡Í‡ Â ̆ ÓÏ “Ë Í‡Á‚‡¯, Ó ‚ÒÂÒËÎÌË ¬Î‡‰ÂÚÂÎ˛. ÓÎÍÓÚÓ
‰Ó Í˙ÒÚ‡-ÚÛˇÈ „Ó Ë Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡,Í‡ÍÚÓ —Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡Î. ÓÎÍÓÚÓ
‰Ó —Ú‡ÌË¯Â‚ Ë œ˙‚‡ÌÓ‚ ‰Ó·Â Â,˜Â „Ë ËÏ‡ ËÌ‡˜Â ÓÚ Í˙‰Â
„˙ÏÓ‚ÌËˇ ‚˙Á„Î‡Ò ìÀÂÎÂÂÂ —Ú‡ÌË¯Â‚î-îÀÂÎÂÂÂ œ˙‚‡ÌÓ‚î Ò
ÍÓÈÚÓ Ó„Î‡Òˇ¯ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡,ÍÓˇÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡¯!≈ Ì‡-
ÔÓÒÎÂ‰˙Í ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚Ëˇ “Ë „Ìˇ‚ ÔÓÍÓÒË Ë  ÓÒÚÓ‚.¬ÒË˜ÍÓ
ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ Ë ËÏ‡ Ò‚ÓËÚÂ ÓÒÌÓ‚‡ÌËˇ-„ÌÂ‚ÂÌ Ò˙Ï Ë ‡Á Ë ÚÓ Ò
ÔÓ-„ÓÎˇÏÓ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ Á‡˘ÓÚÓ ÔÂıÓ‰˙Ú (‡ÁÛı‡Ú‡) ÏÂ Ì‡-
Ô‡‚Ëı‡ ÔÓ-ÏËÁÂÒÚ‚‡˘,‰ÓÍ‡ÚÓ “Â·- ÔÓ-·Î‡„Ó‰ÂÌÒÚ‚‡˘.“‡Í‡
˜Â ÚÛˇÈ Í˙ÒÚ‡ Ì‡ ÏÂÌ ‚ÒÂ ÏË Â Â‰ÌÓ!

 Õ‡ ‚ÒË˜ÍË Ò˙ÒÂ‰Ë ËÏ ËÁÎËÁ‡ ÒÏÂÚÍ‡Ú‡, Ì‡ Ì‡Ò ÌÂ. “Â
ÒÚÓˇÚ ‡ÚÓÏÌË ˆÂÌÚ‡ÎË, ÌËÂ ÔÓ„Â·‚‡ÏÂ Ì‡¯‡Ú‡. ≈, ÌÂ ‡Á-
·Ë‡Ï...

 —ÏÂÚÍ‡Ú‡ ÒË Â ÒÏÂÚÍ‡, Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔÎ‡˘‡. ¬ÒË˜ÍÓ
ÒÚÛ‚‡ Ô‡Ë, ‰‡ÊÂ ‚ÂÏÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÒÂ ÍÓÏÔÂÌÒË‡ Ò ÎËı‚Ë. ¿
33 „Ó‰ËÌË Á‡ Â‰ËÌ ÌÂÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ÂÌ/...‚ËÏ/ ÔÓÂÍÚ Ò‡ ÔÂÍ‡ÎÂ-
ÌÓ ÏÌÓ„Ó, Í‡ÍÚÓ Ë Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËÚÂ Á‡„Û·Ë. ¬ÒÂ Â‰ÌÓ, ˜Â ÒÏÂ
Á‡„Û·ËÎË Ó˘Â Â‰Ì‡ ‚ÓÈÌ‡. “ÓÁË Ô˙Ú Ò‡ÏË ÒÂ˘Û ÒÂ·Â ÒË. ¿
ÔÓ·Â‰ÂÌËÚÂ ‚ËÌ‡„Ë „Ë Ì‡Í‡Á‚‡Ú Ë ÚÂ ‚ËÌ‡„Ë ÔÎ‡˘‡Ú ÒÏÂÚÍ‡Ú‡
... ¡Ó·‡Ú‡ ÒÂ„‡ Â ÒÏÂÚÍ‡Ú‡ ‰‡ ÒÂ ÏËÌËÏËÁË‡. ¿ ‚ËÌÓ‚ÌËÚÂ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔÂÒÓÌË‘ËˆË‡Ú Ë ‰‡ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ. “Ó‚‡ ÌÂ Â
ÚÛ‰ÌÓ - ‚ÒÂÍË ‰ÂÌ „Ë „ÎÂ‰‡ÏÂ ÔÓ ÚÂÎÂ‚ËÁËËÚÂ, ˜ÂÚÂÏ „Ë ÔÓ
‚ÂÒÚÌËˆË Ë ÙÓÛÏË... » ‰‡ ÔÎ‡˘‡Ú, Ô‡ËÚÂ Ò‡ ‚ Úˇı.

 Õ‡È-ÏÌÓ„Ó ÏÂ Ì‡ÍÂÙË ÌÓ‚ÓÚÓ ÏËÌËÒÚ˙˜Â, ÍÓÂÚÓ Ò
ÓÔÚËÏËÁ˙Ï ÔËÁÓ‚‡‚‡ ÛÒÌ‡ˆËÚÂ ‰‡ ËÁÎˇÁ‡Ú ‰ÛÊÂÒÍË ÓÚ
ÒËÚÛ‡ˆËˇÚ‡, Í‡ÚÓ ÌË ÓÔÓÒˇÚ 1 ÏËÎË‡‰. ¿Ï‡ ÚÓ‚‡ ÌÂ Â ‰ÂÚÒÍ‡
„‡‰ËÌ‡. “Ó‚‡ Ò‡ Â‡ÎÌË ‡ÁıÓ‰Ë, Ì‡Ô‡‚ÂÌË ÓÚ Úˇı. ¬ ËÏÂÚÓ
Ì‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ÌË „Ë ÓÔÓÒÚˇÚ? ◊Â ËÏ ·ËıÏÂ Â‰ËÌ ÔÛ·ÎË˜ÂÌ ¯ÛÚ
‚ Á‡‰ÌËÍ‡ Ë „Ë Ì‡Ô‡‚ËıÏÂ Á‡ ÒÏˇı ÎË? “‡ÍÓ‚‡ ÌÂ˘Ó ‚
·ËÁÌÂÒ‡ ÌÂ ÒÂ ÔÓ˘‡‚‡. “Ó‚‡ ÌÂ Â ÔÂ‰Ë¯Ì‡Ú‡ –ÛÒËˇ, ÍÓˇÚÓ
ÌË ‰‡‚‡¯Â ‚˙„ÎË˘‡ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌÓ Á‡ ˆÂÌÚ‡ÎËÚÂ, ‡ ÌËÂ ‚Â‰Ì‡„‡
„Ë ÔÓ‰‡‚‡ıÏÂ Ì‡ ‰Û„Ë ÒÚ‡ÌË Ë ÒË ÒÂ‰ˇıÏÂ Ì‡ Ú˙ÏÌÓ. ≈
ÒÂ„‡... Ó˘Â ‚Â˜Â Ë„‡Ú‡ Á‡„Û·ˇ‚‡...¿Ï‡ ÌÂÍ‡ ¡ÓÈÍÓ ÔÎ‡˘‡
ÌÂÛÒÚÓÈÍËÚÂ, ÌÂ ÌËÂ.

 ƒ‡,„ÓÎˇÏ‡ „Â¯Í‡ ˜Â ÒÂ ÓÚÍ‡Á‡ıÏÂ ÓÚ ·ÂÎÂÌÂ.ŒÚÍ‡Á˙Ú
Â Ù‡Ú‡ÎÂÌ Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Ë ̂ ÂÌ‡Ú‡ ̆ Â ÔÎ‡ÚˇÚ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÔÓÚÂ-
·ËÚÂÎË.¡˙Î„‡Ëˇ ˘Â ·˙‰Â ËÁÔ‡‚ÂÌ‡ ÔÂ‰ ÌÂÔÓÒËÎÌË ˆÂÌË.
“Ó‚‡ Â ‰ËÂÍÚÌÓ ÔÂ‰‡ÚÂÎÒÚ‚Ó ÒÔˇÏÓ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ËÌÚÂÂ-
ÒË. “Ó‚‡ ·Â¯Â Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËˇÚ ‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÂÌ ÔÓÂÍÚ,
ÍÓÈÚÓ Â‡ÎËÁË‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡.—ÎÂ‰ ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó‰Ë-
ÌË ¡˙Î„‡Ëˇ ˘Â ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚˙‚ ‚ÌÓÒËÚÂÎ Ì‡ ÂÌÂ„Ëˇ Ë
ˆÂÌËÚÂ ˘Â Ì‡‰ÏËÌ‡Ú ÚÂÁË ‚ Ò˙ÒÂ‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË.

 œ‡˘‡Ú ıÎ‡ÔÂÚÓ ‰‡ Á‡Ï‡ÊÂ „‡Ù‡, ÌÓ Í‡ÍÚÓ Á‡·ÂÎˇÁ‡
Â‰ËÌ ÍÓÎÂ„‡, Ú‡Ï Ò‡ Ò‡ÏÓ ÓÚ ‡ÍÛÎ‡ Ì‡„ÓÂ. ÿÂ „Ó ı‡ÔÌ‡Ú Á‡
ÏÂÁÂ.  ‡ÚÓ ÏÛ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ÒÏÂÚÍ‡Ú‡ Á‡ ‰ÓÒÂ„‡¯ÌËÚÂ ‡ÁıÓ‰Ë
Ë ‡Á„Ó‚Ó‡ ˘Â ÔËÍÎ˛˜Ë.

–ÛÒËˇ ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÌÂ ÔÓÒÚÓË ‡ÚÓÏÌ‡ ˆÂÌÚ‡Î‡ ‚ ‰˙Ê‡‚‡
ÓÚ ≈—, ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÓÔÛÒÌÂ ‰‡ ÒË ÔÓÎÛ˜Ë ‰˙ÎÊËÏÓÚÓ. œÓÌÂÊÂ
Ï‡ÎÍÓ ‡Á·Ë‡Ï ÓÚ ÚÂÁË ‡·ÓÚË (ÔÓ‚ÂÂÚÂ Í‡Í ÔÓÁÌ‡ı ÚÓ˜ÌÓ
ıÓÌÓ‡‡ Ì‡ ÍÓÌÒÛÎÚ‡ÌÚ‡), ¬Ë Í‡Á‚‡Ï, ˜Â Á‡„Û·ËÚÂ Á‡ Ì‡Ò ˘Â
·˙‰‡Ú ‰‚‡-‰‚‡ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ ÏËÎË‡‰‡ Â‚Ó. œË ÚÓ‚‡ ÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÂ Â ÔÓ-‰Ó·Â ‰‡ ÒÚÓËÏ Ë ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÏ ÌÂ˘Ó, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ
‰‡ Á‡„Û·ËÏ 2-2.5ÏÎ‰ Ë ‰‡ ÌˇÏ‡ÏÂ ÌË˘Ó.-

 Õ‡ ÏÂÌ ÌÂ ÏË ÔÛÍ‡ Á‡ –ÛÒËˇ. ÕÂ ÏË ÔÛÍ‡ Ë Á‡
¿ÏÂËÍ‡ÌˆËÚÂ. œÛÍ‡ ÏË Ó·‡˜Â Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Ë ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡
‰Âˆ‡Ú‡ ÏË. ’‡È‰Â Ì‡ ÒÚ‡Ì‡ ÍÓÏÛÌËÒÚË Ë „Â·ÂË. ƒ‡ ÏËÒÎËÏ
Í‡ÚÓ ·ËÁÌÂÒÏÂÌË.  ‡Í‚Ó Â ÔÓ-ËÁ„Ó‰ÌÓ Á‡ Ì‡Ò ·˙Î„‡ËÚÂ? ƒ‡
ÔÎ‡˘‡ÏÂ Ó·ÂÁ˘ÂÚÂÌËÂ ËÎË ‰‡ „Ë ÓÒÚ‡‚ËÏ ‰‡ ËÌ‚ÂÒÚË‡Ú?

*2 ÏËÎË‡‰‡ Á‡„Û·Ë ËÎË 20 ÏËÎË‡‰‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËË
*»ÁÎË¯˙Í ÓÚ ÂÎÂÍÚË˜ÂÒÚ‚Ó ËÎË ‚ÌÓÒ ÓÚ “ÛˆËˇ
*–‡·ÓÚÌË ÏÂÒÚ‡ ËÎË ÎËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡ÍË‚‡
* ƒ‡ ‡ÁÂ¯ËÏ Ù‡ÌÍËÌ„‡ Ë ‚Â‰Ì‡„‡ ‰‡ ÛÌË˘ÓÊËÏ ÔË-

Ó‰‡Ú‡ ËÎË ‰‡ ÔÓÒÚÓËÏ ¿≈÷ Ë ‰‡ ‚ÁÂÏÂÏ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌËˇ ËÒÍ,
˜Â ÌÂ ‰‡È ·ÓÊÂ ÌˇÍÓ„‡ ÏÓÊÂÎÓ ‰‡ ËÁ·ÛıÌÂ..

 ¿ ˜ÂÒÚËÚÓ. ¡Î‡„Ó‰‡ˇ ¡ÓËÒÓ‚. œ˙‚Ó ˘Â ÔÎ‡˘‡Ï 1
ÏËÎË‡‰ ÓÚ ‰‡Ì˙ˆËÚÂ ÒË, ÔÓÒÎÂ ˘Â ÏÂ Í‡‡¯ ‰‡ ÍÛÔÛ‚‡Ï
“ÛÒÍ‡ ÂÌÂ„Ëˇ. «‡˘Ó –ÛÏ˙ÌˆËÚÂ ÒÚÓˇÚ ¿≈÷, ‡ “ÛˆËÚÂ - 3...‡
ÌËÂ - 0? ÕËÏ‡ ÌËÂ Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÒÏÂ Ì‡È-„ÎÛÔ‡‚Ë Ì‡ ·‡ÎÍ‡ÌËÚÂ?

 ¬˜Â‡ ÌË Î˙„‡ı‡, ˜Â ÚÛ˜ËÌ˙Ú Â Ò˙„Î‡ÒÂÌ ‰‡ ÌË “–¿Õ-
«»“»–¿ ÔÓ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌ‡ ‚Á˙Í‡ Ò ÚˇıÌËˇ „‡ÁÓÔÓ‚Ó‰ ‡ÁÂÒÍË
„‡Á, ‰ÌÂÒÍ‡ ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡, ̃ Â ÚÛ˜ËÌ˙Ú Â Ò˙„Î‡ÒÂÌ ‰‡ ÌË œ–Œƒ¿¬¿,
‡ ÌÂ ‰‡ Ú‡ÌÁËÚË‡ ‡ÁÂÒÍË „‡Á. ¿È ÒËÍÚË!—Â„‡ ÛÒÌ‡Í˙Ú Í‡ÚÓ
ÌË ÚÛÔÌÂ ÒÏÂÚÍ‡ - Ô‡Í ÓÚ Ì‡¯ÚÂ ‰ÊÓ·Ó‚Â ˘Â ËÁÚÂÍ‡Ú ÔÓÚÂÌ-
ˆË‡ÎÌË ·ÓÌÛÒË Á‡ Ô‡‡ÁËÚËÚÂ ÍÓËÚÓ ÌË Î˙Ê‡Ú.

 √ÓÎÂÏË ÒÏÂ! –‡·ÓÚËÏ ÏÌÓ„Ó Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡Ú‡!
–‡·ÓÚËÏ Á‡ ÌÂ„Ó Ò ‡ÁÏ‡ı!  ‡Á‡ıÏÂ Õ≈ Ì‡ ¿≈÷ ¡ÂÎÂÌÂ... Ë ˘Â
ÒË Ô‡ÎËÏ „ÓÎÂÏËÚÂ ÔÂ˜ÍË Ò ÎË„ÌËÚÌË ÔÂÔÂÎ‡ˆË... Ë ˘Â ÒË
ÔÛ¯‡Ú ÍÓÏËÌ˜ÂÚ‡Ú‡ ‚ “‡ÍËˇ... Ë ̆ Â Á‡ı‡Ì‚‡ÏÂ Ò ‡ÁÓÚ Ë Òˇ‡
ÔËÓ‰‡Ú‡.... ¿Ï‡ ÍÓÏËÌ˜ÂÚ‡Ú‡ Ò‡ ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ı‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍË....
‡ ÚÓ‚‡ „Ó Ô‡‚ˇÚ Ì‡È-‰Ó·Â ı‡ÏÂËÍ‡ÌˆËÚÂ - ‚ËÌ‡„Ë ÛÒÔˇ‚‡Ú
‰‡ ÒË Ì‡ÏÂˇÚ ‚ÂÎËÍË Ë·ËÍ˜ËË... Ë ‚ËÌ‡„Ë Á‡‰ÌËˆËÚÂ ËÏ Ò‡
‚ ÎË„ËÚÂ Ì‡ Ì‡Ó‰ÓÔÓ‰‡‚ÌËˆËÚÂ!!! ÕˇÏ‡ Ú‡Í‡‚‡ ‰˙Ê‡‚‡!!!

 —Â„‡ Ô˙Í ‚ÒË˜ÍË ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÂÊ‡ÎËÏ ÔÓ 200 Â‚Ó
Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ, Á‡ ‰‡ ÔÎ‡ÚËÏ ÌÂÛÒÚÓÈÍËÚÂ Ì‡ –ÛÒËˇ. —‡ÏÓ ˜Â ÓÚ ¿≈÷
¡ÂÎÂÌÂ ˘Â ÔÓÎÛ˜ËÏ Â‚ÚËÌ ÚÓÌ, ‡ ÓÚ ÌÂÛÒÚÓÈÍËÚÂ - ‰ˇ‰Ó‚Ëˇ Ì‡
¡ÓÍÓ  ‡ÚÛÌˇ!!!

 ƒÛ„‡˛ „Â·ÂÂ, Ë Ì‡ÒÚÓˇ˘ÂÚÓ ÚË Â ìÒ‚ÂÚÎÓ ÍÓÏÛ-
ÌËÒÚË˜ÂÒÍÓ ÂÌÂ„ËÈÌÓî , ÌÓ ÒÎÂÔËÚÂ Í‡ÚÓ ÚÂ· ÌÂ ‚ËÊ‰‡Ú.
Œ˜‡Í‚‡È Ú˙ÏÌÓ „Â·Â‡ÒÚÍÓ ÂÌÂ„ËÈÌÓ ·˙‰Â˘Â!

* Á‡Ô‡ÁÂÌ Â ‡‚ÚÂÌÚË˜ÌËˇÚ Ô‡‚ÓÔËÒ

ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÂÏËÂ˙Ú ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚ ÓÙËˆË‡ÎÌÓ
Ó·ˇ‚Ë, ˜Â ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî Â ÔÓ„Â·‡Ì‡ Á‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ Ë
ÔÓ‰Ó·ÂÌ ÒÚÓÂÊ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ‡, ÙÓÛÏË-
ÚÂ Á‡„ˇı‡. œË˜ËÌËÚÂ ·ˇı‡ Í‡ÍÚÓ ÌÂËÁˇÒÌÂÌËÚÂ

Ó„ÓÏÌË ÒÛÏË, ÍÓËÚÓ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ËÁÔÎ‡ÚË Í‡ÚÓ
Ó·ÂÁ˘ÂÚÂÌËÂ Á‡ ÌÂÒÔ‡ÁÂÌË ‰Ó„Ó‚ÓÂÌÓÒÚË, Ú‡Í‡ Ë Ì‡-
˜ËÌ˙Ú, ÔÓ ÍÓÈÚÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌÓÚÓ Â¯ÂÌËÂ ·Â Ó·ˇ‚ÂÌÓ.
≈ÚÓ ˜‡ÒÚ ÓÚ Â‡ÍˆËËÚÂ Ì‡ ıÓ‡Ú‡ ‚ ËÌÚÂÌÂÚ:

Обвиниха Георги
Лозанов, че е взел
огромен бонус от МОМН

П

Оказа се, че шефът на СЕМ работи по проект и е получил
много по-малко, отколкото твърдят медиите

ТЕКАТ НОМИНАЦИИ
ЗА ПРЕДСТАВИТЕЛ НА
ПРЕЗИДЕНТА В СЕМ

редседателят на
СЕМ Георги Ло-
занов бе набър-
кан в скандал,
след като в пре-

о 6 април е крайният срок за процедурата
по номинация на представител на президен-
та Росен Плевнелиев в Съвета за електрон-
ни медии. От пресслужбата на президентст-
вото съобщиха, че процесът вече е започ-

сата се появиха твърдения,
според които той е взел
близо 300 хиляди лева като
бонус по проект. Според
публикация Лозанов бил
прибрал 285 хил. лв. за из-
следването “Рекламата в
българското общество: цен-
ностни трансформации и
промени в консумативната
култура”. Публикацията
твърдеше, че данните ид-
ват от Министерството на
образованието.

Под нападките на меди-
ите попадна и шефът на
държавния фонд “Научни
изследвания” към образо-
вателното министерство
Рангел Гюров. Обвинения-
та срещу него са, че разда-
вал милиони левове за про-
екти със спорен за общест-
вото принос. Изводите на
пресата бяха, че Лозанов е
прибрал най-голямата су-
ма, отпусната от фонда, за

сметка на други проекти,
някои от които са свързани
с рака.

Като пълна лъжа и ма-
нипулация определи пуб-
ликацията малко след като
около нея се разшумя са-
мият шеф на СЕМ. Лоза-
нов бе категоричен, че
данните са изкривени и са
далеч от истината. Той
обясни, че проект “Рекла-
мата в българското обще-
ство: ценностни трансфор-
мации и промени в консу-
мативната култура” наисти-
на съществува. Той обаче
е тригодишен, а по него
работи цял екип от препо-
даватели в СУ “Св. Климент
Охридски”. Медийният екс-
перт опроверга твърдени-
ята за получен близо 300
хиляди лв. бонус и заяви,
че парите, които е взел за
година и половина, откак-
то се изпълнява проектът,
са около 6000 -7000 лв.
Проучването ще приключи
през 2013 г., като обект на
изследване е рекламата
по време на прехода. По

думите му средствата са
отишли за купуване на ста-
тистически данни, за пра-
вене на дълбочинни про-
учвания и различни интер-
вюта.

“Ще направим нещо, ко-
ето до момента не е било

правено. Досега не е има-
ло изследване върху
българската реклама и ней-
ното влияние върху обще-
ството през последните 20
години”, обясни необходи-
мостта от изследването
Лозанов.

Д

ъвети за пълноценен и здра-
вословен начин на живот ще
се излъчват в новата рубрика
на БНТ, която стартира от днес.

нал. Администрацията на държавния глава кани
всички заинтересовани неправителствени и профе-
сионални организации да изпратят писмено свои-
те кандидатури на адрес 1123 София, бул. “Донду-
ков” 2 за отдел “Приемна” на администрацията на
президента. Предложенията трябва да съдържат
биография, мотиви за номинацията и подробно
портфолио на кандидата от името на номиниралата
го организация. След 9 април предложенията ще
бъдат подложени на обществено обсъждане, на
което ще бъдат поканени всички номинирани и
представители на медиите.

БНТ ПУСКА
НОВА
ЗДРАВНА
РУБРИКА

Кампанията “Влез в Интер-
нет” 2012, организирана от Те-
лецентрове-Европа, която се
проведе между 26 до 30 март,
си поставя за цел да повиши
броя на хората, ползващи ин-
тернет. Подобна инициатива е
провеждана през 2010 и 2011
г. Очакванията са тази година
потребителите, взели участие,
да надхвърлят 200 000. Тази
година патрон на кампанията
бе зам.-председателя на ЕК и
комисар по Цифровия дневен
ред на Европа Нели Крус.
България също се включи, а
на интернет страницата на
Изпълнителна агенция “Елек-
тронни съобщителни мрежи и

С

130 милиона рек-
лами е блокирала
американската компа-
ния. По думите на
представители на
фирмата по този на-
чин “лошите рекла-
ми”, или т. нар. спам е
намален на половина.
По тази причина са
ограничени около
800 000 рекламодате-
ли са били премахна-
ти от търсачката. Ком-
панията разясни на-
чина за отстранява-
нето на неприятния
спам - използват се
специални системи,
които сканират съдър-

Т р и д н е в н о
учение, посве-
тено на борбата
с кибератаките,
проведе НАТО
в естонската
столица Талин.
Целта на семинара бе подобряването на
защитните способности на Алианса срещу
хакерски атаки. Инициативата носи името
Locked Shields 2012 (Заключени щитове), а
участие в нея взеха европейски ИТ-специ-
алисти и правни експерти. Те бяха разде-
лени на два отбора.

В проекта са се включили специалисти
по компютърна сигурност от Австрия, Да-
ния, Естония, Италия, Финландия, Герма-
ния, Норвегия, Словакия, Испания, Швеция
и Швейцария. ДУМА припомня, че кибер-
центърът на НАТО в Талин съществува от
октомври 2008 г.

“Шестият елемент” ще бъде част от
сутрешния блок “Денят започва” и ще
се излъчва всеки делничен ден от
7,25 часа.

Водещ на новата рубрика ще е
фитнес инструкторът, диетолог и про-
фесионален консултант по здраво-
словен начин на живот Иван Терзий-
ски. Камерата на новата продукция
ще “хваща” героите си навсякъде -
на работното им място, на улицата, в
парка, в градския транспорт. Благо-
дарение на “Шестият елемент” зри-
телите ще получат полезна инфор-
мация за това, как да започнат да
живеят здравословно, основавайки
се на шест основни фактора, изграж-
дащи здраво, красиво и хармонично
тяло: автогенна тренировка, фитнес,
стречинг, кардио упражнения, пра-
вилно хранене и най-вече забавле-
ние. Рубриката ще покаже каква е
връзката именно между тези 6 еле-
мента, гарантиращи ни пълноценен
и здравословен начин на живот.

Днес, в първия епизод на рубри-
ката Иван Терзийски ще съветва
служители от шоколадова фабрика.

Европейска кампания вдига
потребителите на интернет

информационни системи” бе поставен
официалният банер, от който е достъ-
пен сайтът на кампанията и чрез който
се участва в анкетата. Целта на евро-
пейската инициатива “Влез в Интернет”
2012, (http://www.getonlineweek.eu/) е по-
вишаване на цифровата грамотност на
европейските граждани и отчитане на
онлайн уменията на участниците.

За кампанията е разработена и
програмата “Реални умения”, чрез ко-
ято ще се направи диагностика на ком-
пютърните навици и умения на хората,

които боравят с интернет.
Сред темите на “Влез в Интернет”

2012 бяха включени разделите “Първи
клик” - за тези, които до момента не са
ползвали компютър; “Информационни
и компютърни технологии за работа” -
за безработни и хора, заплашени от
уволнение; “Електронни граждани” -
запознаване с услугите на електрон-
ното правителство; “Баби и момичета
онлайн”; “Жени онлайн”; “Безопасен
Интернет” - за деца, родители и педа-
гози; Онлайн услуги.

ГУГЪЛ БЛОКИРА 130 МЛН.
РЕКЛАМИ ЗАРАДИ СПАМ

жанието на реклама-
та, както и уебсайта
на рекламодателя
още преди тя да се е
появила. Тогава систе-
мата започва да
търси подобни рекла-
ми и заплахи. Когато
не е достатъчна про-
грамата, за да преце-
ни дали това е запла-

ха, експертите се кон-
султират и решават
дали да я премахнат.
Оставена е и възмож-
ност потребителите
сами да съобщават за
подозрителни рекла-
ми и сайтове.  Дирек-
торът на инженерния
отдел на Сридхар Ра-
масуами сподели, че
през 2011 година
компанията е блоки-
рала 150 хил. рекла-
модатели, които са пу-
скали фалшиви рекла-
ми. Той добави, че ще
продължи да търси
начини да се справи с
ненужния спам.

НАТО С УЧЕНИЕ СРЕЩУ
ХАКЕРСТВОТО



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

6 ПОНЕДЕЛНИК 2 АПРИЛ 2012

Икономика

ръзката на касовите апарати на търговците
с НАП се оскъпява, защото преминава през
мобилните оператори. Това заяви вчера
председателят на Асоциацията на потре-
бителите на телекомуникации и интернет

Касовата връзка с НАП удря
финансово търговците

B

Искат апаратите да се свързват с данъчните чрез интернет,
защото преминаването през мобилните оператори е по-скъпо

Янаки Ганчев и настоя тази връзка да се осъществява
и по интернет. По думите му, в Наредбата за регист-
риране и отчитане на продажби в търговските обекти
чрез фискални устройства, издадена от Министерство-
то на финансите, е записано, че тези услуги могат да
се предоставят само от мобилни оператори и посред-
ством мобилна мрежа. Това означава, че търговецът
трябва да закупи нова SIM карта, да заплаща месечна
абонаментна такса и всеки SMS, с който изпраща ин-
формацията, да бъде калкулиран, каза Ганчев.  Той
поясни, че във варианта връзката да става чрез интер-
нет няма да се заплаща нищо, тъй като всеки има
месечен абонамент за използване на трафик. Според
асоциацията по този начин е ограничено правото на
потребителите сами да изберат по-изгодните за тях
условия и по-ниски цени и е налице подялба на пазар
с над 300 хиляди потребители чрез държавна намеса
в полза на строго определени компании.

Същевременно вчера стана известно, че
от утре започват проверките на НАП за
това дали касовите апарати на търгов-
ците имат дистанционна връзка.
285 000 фискални устройства вече
подават автоматично информация
за оборотите в сървърите
на агенцията, съобщиха
данъчните. Отсрочката на
проверките - от 3 април, се
получава заради законова-
та разпоредба, според ко-
ято, ако даден краен срок
изтича в почивен ден, то той
не се брои, а срокът приключва
в края на първия присъствен. 31
март тази година е в събота, а първи-
ят присъствен ден е втори април, по-
неделник. Всеки търговец, който до полу-
нощ на втори април е изградил дистанцион-
на връзка на фискалното си устройство със
сървърите на НАП, няма да бъде санкциониран,
обясняват от приходната агенция. По предварител-

ни данни на НАП около 300 000 са устройствата, за
които изискването трябва да бъде изпълнено до по-
лунощ на втори април. Същият е и срокът, в който

всички бензиностанции и газстанции в стра-
ната трябва да монтират
нивомерни системи на ре-
зервоарите си. Санкциите
за неспазилите закона мо-
гат да достигнат до 10 000
лв. и запечатване на
търговския обект.

Проверките на НАП ще
обхванат широк кръг търгов-

ски обекти, сред които и таки-
ва за търговия на горива. Т.нар.

ведомствени бензиностанции
също ще бъдат проверявани и

санкционирани, ако освен за
вътрешна употреба се използват и за

продажба на горива на клиенти. На
глоба подлежи и търговец, който след 2

април използва едновременно фискално
устройство, свързано с НАП, и такова от

стария тип. Всяка продажба, извършена след
крайния срок на стар касов апарат, може до

доведе до неблагоприятни последици за търго-
веца, предупреждават от НАП.

През март спрямо февруари захарта поев-
тинява с 2,3 на сто. Поскъпване спрямо пред-
ходния месец с около 2-3% е регистрирано
при брашното, олиото и фасула. Без п р о -
мяна остават цените на ориза и ле-
щата. Цените на млечните произве-
дения се доближават до нивата от
предходния месец, като отклонени-
ята са под 1%. Поскъпване на месеч-
на база с около 2-3 на сто има при
свинското и пилешкото месо, малотрай-
ните колбаси и каймата, а при цената
на рибата и на трайния
салам има лек спад с
около 1-3%.

В началото на про-
летта се наблюдава по-
нижение на цените на
повечето зеленчуци и
плодове. Спад на месеч-
на база е отчетен при
цените на оранжерийни-
те краставици и домати
(6-11 на сто) и при цената
на чесъна, зелената салата и зелето (3-6%).
Леко поскъпване на месечна база се наблю-
дава при картофите - 2,3 на сто. Поскъпване
на месечна база се наблюдава при лимоните
(5,4%), ябълките, портокалите и мандарините
са поевтинели спрямо предходния месец с
около 4-7 на сто, а бананите се търгуват на
нивата от предходния месец.

Брашното и
олиото поскъпват

Цената на яйцата през март тази година е
била със 100% (0,16 лв.) по-висока в сравнение
със същия месец на миналата година. Това по-
казват данните на Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата. От средата на февру-
ари започна
рязко поскъпва-
не на яйцата,
като през
първата седми-
ца на март те
достигнаха пи-
кови за послед-
ните години
стойности - от
0,33 лв. за брой.
Поскъпването
на яйцата само
от средата на
февруари до
средата на
март е било
50%, сочи още
анализ на дан-
ните. През по-
следните две
седмици обаче

Цените на повечето зеленчуци през тази го-
дина са по-ниски в сравнение със същия пери-
од на миналата година, като поевтиняването на
годишна база на картофите, зрелия чесън и
зелето е около 50%. Цената на зелената сала-

та през тази година е с 3,4 на сто по-ниска,
а цената на оранжерийните домати е на

нивото от миналата година.
Поскъпване на годишна база има

при оранжерийните краста-
вици - 17 на сто. При

ябълките има спад на
г о д и ш н а
база с
24%, а
ц е н и т е
на бана-
ните и
цитрусо-
вите пло-
дове се
д о б л и -
жават до
стойнос-

тите от миналата година.
Индексът на тържищните цени се покачи в

средата на март до рекордните 1,540 пункта.
От средата на месеца цените на някои храни-
телни стоки започнаха да намаляват и индексът
падна с около 3% до 1,494 пункта, съобщиха от
Държавната комисия по стоковите борси и
тържищата.

Двойно се вдигнали
яйцата за година

цената на яйцата пада и вече се търгуват за 0,29
лева за брой.

Само преди дни експерти от Съюза на пти-
цевъдите в България увериха, че по Великден ще
ядем най-евтините яйца в Европейския съюз. Те

прогнозираха, че по
цена на производи-
тел яйце от клас “L”
ще бъде с цена меж-
ду 0,20 и 0,25 лева.

Според статисти-
ка, представена от
експертите, от 5 ми-
лиона кокошки през
2008-а в България
днес официално са
регистрирани 2,3
милиона. Една от ос-
новните причини за
намаляващия брой
са изискванията за
хуманно отношение
към носачките. Ху-
манното отношение
към кокошките стру-
вало между 30 и 40
лева на бройка.

O т вчера поскъпнаха
топлата вода, парното
и природният газ за
потребителите. Въпре-

Топлата вода, парното и
газът вече са с нови цени

ки че “Булгаргаз” ще
купува с 11 на сто по-
евтино синьо гориво от
“Газпром”, българското
дружество ще продава на
крайните си потребители на
по-високи цени спрямо
предходното тримесечие.
Това обуславя и голямото
поскъпване на топлинната
енергия за крайните потре-
бители.
Цените на природния газ, а
оттам и на топлофикацион-
ните услуги като топла вода
и парно, се определят на
всеки три месеца от
Държавната комисия за
енергийно и водно регули-
ране. В началото на минала-
та седмица енергийният
регулатор обяви новите
цени на топлата вода и
парното от 1 април, като за
всеки град те са различни,
но навсякъде са нагоре. В
Шумен ще плащат рекорд-
ните 121,02 лева за мега-
ватчас топлинна енергия с
енергоносител гореща вода
без ДДС. В Казанлък и

Пловдив новите цени също
ще надхвърлят 100 лева.
Новата цена за столичани е
близо 85 лева за мегават-
час топлинна енергия.
Причината за драстичния
скок е увеличението на
цената на синьото гориво,
което “Булгаргаз” ще
продава на топлофикацион-
ните дружества с близо
13% нагоре. И това увеличе-
ние е наполовина от скока,
който поиска самото газово
дружество. Причината е, че
то е в много тежко финан-
сово състояние заради
несъбраните си вземания.
Така намалението на цената
на природния газ, който
дружеството купува от
руския гигант “Газпром” - от
близо 11 на сто, което бе
договорено в петък от
българската делегация в
Москва, засега няма да се
усети от потребителите.
Дали намалението на цената
на руското синьо гориво ще
се усети и по по-ниските
сметки за потребителите, ще
стане ясно, когато се опре-
делят цените най-рано за
третото тримесечие на
годината.

Държавата ни мълчи за законовите промени, с които да се гаран-
тира прилагането на газовата евродиректива на Европейския съюз за
либерализирането на пазара, алармира преди ден бившият еврокоми-
сар Меглена Кунева. Наказателната процедура срещу България зара-
ди неизпълнение по газовата директива Европейската комисия (ЕК)
може да започне чрез Съда на ЕС в Люксембург до един месец, каза
Кунева. Тя припомни, че още в края на месец февруари Еврокомисията
е изпратила официални писма с предупреждение за забавяне либера-
лизирането на пазара. Според нея все още няма яснота как правител-
ството е отговорило на писмата на ЕК. Реално проблемът е свързан и
с Третия либерализационен енергиен пакет, който задължава нацио-
налните газопреносни оператори да предоставят на частните газови
компании обема на свободния капацитет в газопреносната и транзит-
ната мрежа на страната и да дават достъп до нея на равни конкурентни
права. Българският държавен преносен оператор “Булгартрансгаз”
обаче подобна информация отказва заради клаузите за конфиденци-
алност в договорите за транзит с руския газов монополист “Газпром”.

От монопола на “Булгартрансгаз” са се оплакали и частните
газови компании като водещата в газификацията у нас “Овергаз”.
Евродирективата не е изпълнена от още 7 държави, се оправда
преди месец Министерството на икономиката, енергетиката и туриз-
ма (МИЕТ). Оттам обещаха в рамките на един месец да транспони-
рат директивата чрез промени в Закона за енергетиката (ЗЕ). Но-
вият министър на икономиката, енергетиката и туризма Делян До-
брев обаче пази мълчание по въпроса и не е ясно дали е поставил
въпроса пред “Газпром” за премахване на клаузите за конфиденци-
алност по време на посещението си в Москва.

Управляващите се бавят
по либерализирането
на енергийния пазар
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Датата

Из София с билет
на флашка

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

Напук
на простака

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

СВЕТОВЕН ДЕН НА ОСВЕДОМЕНОСТТА ЗА
АУТИЗЪМ. На 18 декем-

ври 2007 г. Генералната
асамблея на ООН приема
резолюция, която обявява
2 април за Mеждународен
ден на аутизма. Чрез него се изразява дълбо-
ка загриженост относно разпространението на
аутизма сред децата по света и трудностите
при тяхното развитие. Този ден има за цел и да
почете уникалните таланти и способности на
хората с аутизъм. 2 април е за всички специ-
ални деца, които често биват отритнати от об-
ществото, но които ни дават възможност да
открием най-състрадателната и благородна
част от нас самите.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕТСКАТА КНИ-
ГА. Отбелязва се от 1967 г. в

деня на рождението на големия
детски писател Ханс Кристиан Ан-
дерсен (1805-1875). Датският пи-
сател е известен най-вече със
своите приказки. Сред тях са “Хра-
брият оловен войник”, “Снежната царица”, “Мал-
ката русалка”, “Палечка”, “Малката кибритопро-
давачка”, “Грозното патенце”. Неговите произ-
ведения са преведени на повече от 150 езика.

1821 - В КОТЕЛ СЕ РАЖДА ГЕОРГИ САВА
РАКОВСКИ, РЕВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА 1867
Г.). Рожденото му име е Съби

Стойков Попович. Първи идеолог и
организатор на националноосвобо-
дителното движение през ХIХ в. и
негов ръководител през първите
десет години. Списва вестници, най-
известият от които е “Дунавски ле-
бед”. Създател на Първата българ-
ска легия (1862). Следи в духовния живот на
българския народ оставя и неговата писателска,
журналистическа и публицистична дейност.

1840 - РАЖДА СЕ ЕМИЛ ЗОЛА, ФРЕНСКИ
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1902 Г.).

Влиятелен романист, основател и
виден представител на натурализ-
ма (“природата, видяна през тем-
перамента”, по собствените му
думи). Автор на прочути романи,
сред които “Терез Ракен”, “Нана”,
“Жерминал”, “Вертеп”, “Пари” и др.

1872 - УМИРА САМЮЪЛ МОРЗ, АМЕРИКАН-
СКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (Р. 1791 Г.). Най-извес-

тен с изобретяването на елект-
ромагнитния пишещ телеграф
(апарат на Морз) и Морзовата
азбука. На 24 май 1844 г. е
изпратено първото съобщение
между Вашингтон и Балтимор
по способа на Морз с текст “Ето какво създаде
Бог”. През 1851 г. Германската комисия по ус-
тройството на телеграфа оценява преимущест-
вата на апарата, който е въведен в Германия за
общо ползване.

1924 - БКП Е ЗАБРАНЕНА СЪС ЗАКОНА ЗА
ЗАЩИТА НА ДЪРЖАВАТА. С

определение на ВКС са забранени
още Партията на труда, БКМС и тех-
ните синдикални и кооперативни ор-
ганизации. Имотите им се отнемат, а
БКП минава в нелегалност. Чрез
този закон правителството на Алек-
сандър Цанков (на снимката) се стре-
ми да узакони разправата с политическите си
противници, организирали и осъществили Юн-
ското и Септемврийското въстание от 1923 г. ЗЗД
е премахнат от правителството на ОФ с наредба-
закон на 16 октомври 1944 г.

1930 - РАЖДА СЕ СТЕФКА СЪБОТИНОВА,
НАРОДНА ПЕВИЦА (УМИРА 2010 Г.).

Изпълнителка на песни от Тра-
кийската фолклорна област. 14
години работи в Държавния ан-
самбъл “Филип Кутев”, с който
гастролира по света. Солистка в
Радио София. Пее в състава,
добил известност под името “Ми-
стерията на българските гласо-
ве”. Световна популярност получава през 1994
г. с песента “Притури се планината” с новия
модерен аранжимент на Жаки Анона. Удостоена
е с орден “Стара планина” I степен.

1933 - РАЖДА СЕ КОНСТАНТИН ПАВЛОВ,
ПОЕТ, ДРАМАТУРГ, КИНОСЦЕНАРИСТ (УМИ-
РА 2008 Г.). Автор на стихосбир-

ките “Появяване”, “Сатири”, “Убий-
ство на спящ човек”, “Стари
неща”, “Стихове”, “Отдавна”, “Аго-
нийо сладка”, на киносценариите
“Чуй петела!”, “Бяла магия”. Сти-
ховете му са преведени на френ-
ски, английски, испански, немски, полски, руски,
сърбохърватски, унгарски език.

Анатолий СТАНКУЛОВ

“Обикновеният хартиен
билет за градския транс-
порт в София, който се
перфорира, ще изчезне
след въвеждането на ти-
кет системата през втора-
та половина на следваща-
та година.” Това каза на 1
юли м.г. зам.-кметът по
транспорта Любомир Хри-
стов. Той обеща пътници-
те да могат да си купуват
билети от автомати в пре-
возните средства, които
ще указват часа на качва-
не. Електронната система
за таксуване трябваше “да
се интегрира” във всички
видове градски транспорт
в столицата, преди да
пеем заупокой на хартие-
ното билетче.

Другият вариант тряб-
ваше да е вид “електро-
нен портфейл”, който да
се зарежда със сума за
определен брой пътува-

ния или за разстояние.
Тогава това беше въпрос
на техническо решение.
Тикет системата щеше да
се въвежда с пари от Ев-
ропейската банка, а за
доизграждането й трябва-
ха едни 7 млн. лв., с които
да се монтират електрон-
ни валидатори във всич-
ки над 600 автобуса и да
се свърже със системата
на електротранспорта и
метрото. Една електронна
карта трябваше да се
ползва във всички видове
превозни средства.

Тогава всичко изглеж-

даше понятно.
В началото на 2012 г.

Христов внезапно “до-
разви” идеята си, от кое-
то тя не стана по-ясна, но
пък ще бъде въведена от
1 май. Какво и как точно
ще става, властите ще си
изясняват през лъжовния
април. От началото на
януари общинарите ма-
хат хартиеното билетче
всеки месец, картите за
една и две линии, карти-
те за 5 дни, три и шест-
месечните. Целият шум
май е, за да вдигнат гло-
бата от 10 на 20 лв.

От това на мене не ми
пука, винаги пътувам с
месечна карта за цялата
градска мрежа. Минала-
та седмица дори си проб-
вах зеленото картонче в
Милано и аха контроль-
орът да се развика, видя,
че е валидна до 8 април
2012 г., и се ухили. Тога-
ва му подадох билетче-
то, регистрирано току-що
на валидатора, и получих
ведрото: “Бене. Грация,
сеньора!” В братската
ЕС-държава билетите се
продават в специални
центрове в метрото, ва-

жат за час време след
началното валидиране и
са... картонени. Малки
красиви картончета в
бежово, които едва ли
някой фалшифицира. Ва-
рианти в ЕС впрочем -
много.

Но как ще изглежда
еднократното “таксува-
не” на пътници в столи-
цата, не е ясно, колко
пари от нашите данъци
ще глътнат стотиците
електронни апарати и
милионите карти - също.
Коя фирма ще прави
“иновацията” - още по-
малко. Но пък бяха отме-
нени различните вариан-
ти на хартиени карти и
глобата скочи двойно.
Идва, значи, майка ми от
Добрич и си носи билета
на флашка, наречена от
СОС електронен носи-
тел? Или си купува ед-
нодневна карта за 5 лв.,
макар да пътува само
еднократно? Или пътува
като нередовна за 20 лв.
и на късмет? Последното
няма как да стане, защо-
то и тя е от “редовното”
поколение.

Ей, съветници и тути-
кванти общински бюро-
крати, да се вземете в
ръце! Пуснете вместо
премиера една сутрин

Любомир Христов по
всички телевизии, за да
обясни на хората какво
стана с идеята от мина-
лото лято, къде са онези
пари от ЕБВР и кога ще
монтира тикет системата
с валидиращите устрой-
ства! Картите и глобите
са ясни.

А! И нищо не казвате
за идеята на финансовия
корифей Симеон Дянков,
щото той пък иска всяка
продажба на документ за
таксуване в градския
транспорт да е свързана
с фискално устройство...

Невероятният британ-
ски журналист Джеръми
Паксман в своята книга
“Политическото животно”
много разсъждава върху
един феномен, присъщ
на съвременните демо-
крации, които май е
крайно време да наре-
чем “медийни”. На него
му прави впечатление, че
хората ужасно много ис-
кат да избират себепо-
добни управленци, които
максимално приличат на
тях. И дори дава пример
- през 1997 г., когато
лейбъристите в Англия
помитат грандиозно на
изборите консерватори-
те, срещу Тони Блеър се
изправя Уилям Хейг. Хейг

е завършил с отличие
Оксфорд, блестящ ора-
тор, невероятно начетен,
но в един момент всичко
това се обръща срещу
него. В опитите си да
промени народните наст-
роения Хейг се мъчи да
демонстрира близост до
хората и дори един път
споделя, че като студент
е можел да изпие седем
бири една след друга.
Агентите на медийната
демокрация (журналис-
тите) обаче изнамират
един кръчмар, който каз-
ва: “Този ли да е пиел
седем бири? Нали го
помня като студент - след
първата падаше под ма-
сата”. Това е политичес-
кият край на Хейг, защо-
то се оказва, че неговият
интелект е пречка, а
опитът му да се покаже
като част от народа се
проваля като на кино.

В светлината на тази
история може би трябва с
други очи да гледаме са-
мопризнанието на Бойко
Борисов пред работници-
те в Кърджали: “Вие сте
прости и аз съм прост, за-

това се разбираме”. Това
може да бъде разчетено
като върховна политиче-
ска глупост, като неисто-
во желание на премиера
да демонстрира близост с
хора, с които няма нищо
общо като стандарт и
като мислене, както и
като признание за
върховното падение на
обществения живот. Из-
цепката просто говори
сама за себе си.

Само че в ситуацията
има нещо кошмарно.
Една държава не се нуж-
дае от управленец, който
е въплъщение на средно-
статистическата просто-
тия. Управлението трябва
да е по-добро от отдел-
ния индивид, защото ина-
че всяка глупост ще ста-
не обществена норма. Да
не говорим, че на практи-
ка Борисов лъже жестоко
металурзите, защото
между него и тях няма ни-
какво разбирателство. Ако
не бяха отчаяни, бедни и
без заплати от много вре-
ме, те щяха да разберат
политическата измама.
Пред тях не стои спасите-

лят, облечен в своята про-
стота, а стои именно тех-
ният враг, който ги мами
в лицето и им се прави на
приятел. Как се нарича
страна, чийто премиер е
станал символ на обще-
ствената измама? Чо-
векът никога в съзнател-
ния си живот не е виждал
какво е да се живее бед-
но. Единственото му оръ-
жие е мантрата: аз съм
като вас.

Това обаче е обида
към изтощените хора на
площада в Кърджали.
Преди всички бяхме “коф-
ти материал”, после ни
каза, че сме като кучета
и трябва изкъсо да ни
държи, сега пък работни-
ците били прости! А те са
просто отчаяни. А са от-
чаяни, защото държавата
се води от човек, който се
хвали с простотия -
какъвто си самият ти, за
такива приемаш и други-
те. Обикновеният човек в
този момент няма полез-
ни ходове, освен един.

Да откаже да бъде
прост.

Напук на премиера.
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Интервю
Доц. Паномир Ценов:

България може
да се върне на
пазара на коприна

Интервю на Светла ВАСИЛЕВА

 Нужни ли са ни на нас,
българите, черничарството
и бубарството, г-н Ценов?

- Да, разбира се. Бубарство-
то е осигурявало векове наред
поминък и допълнителни дохо-
ди на населението в много
райони на страната. До 1990 г.
в България се произвеждаха
около 2 000 000 кг годишно
сурови пашкули, за които до-
макинствата, които се занима-
ваха с тази дейност, ежегодно
получаваха приход от около 24
млн. лева. Ако производството
на пашкули бъде възстановено
до предишния размер, произ-
водителите биха могли да по-
лучават годишно около 50 млн.
лв., част от които и от европей-
ски и национални субсидии.
Това е допълнителна заетост,
както и много нови работни ме-
ста в преработката на пашку-
лите и коприната. Създаването
на черничеви насаждения има
и важен екологичен аспект.

 Интересуват ли се хора-
та от бубарство все още?
Ако сега граждани искат да
се занимават с бубарство,
какво трябва да направят?

- Много хора се интересуват
от бубарство, защото виждат в
него възможност за получава-
не на доходи при сравнително
ниски инвестиции и за кратък
срок от време. Ако желаещите
да се занимават с бубарство
притежават съществуващи чер-
ничеви дървета, трябва да имат
предвид, че за отглеждането
на една кутийка буби са необ-
ходими около 50 добре разви-
ти високостъблени дървета. Ако
дърветата не са изрязвани
през предходните години, е до-
бре да се изрежат с цел пови-
шаване добива на листна маса.
За отглеждането на една ку-
тийка буби е необходима око-
ло 20 м2 разгъната площ на
стелажи или етажерки. Поме-
щенията за отглеждане трябва
да осигуряват поддържането на
оптимална температура от 22

Бубарството трябва да бъде подпомогнато и
отрасълът да възстанови позициите си, казва
директорът на опитната станция във Враца

ПАНОМИР ЦЕНОВ е 51-годишен, зооинженер, доцент,
доктор по селскостопански науки, директор на
Опитна станция по бубарство и земеделие (ОСБЗ) -
Враца, към Селскостопанската академия. Специализи-
рал по проблемите на бубарството и управление на
земеделието в Италия, Южна Корея, Китай, Япония,
Тайланд, Украйна. Самостоятелно и в съавторство
има 189 научни труда, от които 59 в чуждестранни
научни списания и на международни научни конферен-
ции, 9 книги и монографии. Автор е на 5 промишлени
хибрида буби. От 2005 г. е председател на Черномор-
ско - Каспийско - Централноазиатската асоциация по
коприната (БАКСА). Международен консултант към
ФАО. Работи с Франция и Индия.

до 27 градуса С и достатъчно
проветряване. Ако кандидат-
бубарите не разполагат с чер-
ничеви дървета, първото най-
важно нещо е да си създадат
черничеви градини. За закупу-
ване на черничеви фиданки
биха могли да се обърнат към
ОСБЗ-Враца. Що се отнася до
изкупуването на пашкулите,
желаещите да се занимават с
бубарство могат да се свържат
с Текстилен клъстър “Коприна”.

 Вие сте съавтор на две
стратегии: за развитие на
земеделието в Северозапад-
ния район на България 2007-
2013 г. и за развитие на бу-
барството в България 2003-
2006 г. Случи ли се онова, ко-
ето бе набелязано в тези
документи и ако не, защо?

- Стратегиите обхващат ця-
лостно развитието на бубарст-
вото и производството на есте-
ствена коприна в България.
Подраздели на тези стратегии
са развитието на научната ра-
бота, производството на черни-
чев посадъчен материал, бубе-
но семе, пашкули и коприна.
По отношение развитието на
научноизследователската ра-
бота, производството на черни-
чев посадъчен материал и бу-
бено семе, до голяма степен
залегналото в стратегиите се е
случило. Производството на
пашкули и коприна не достиг-
на заложените в стратегиите
показатели главно поради
обективни причини - до съвсем
наскоро цената на коприната
на международния пазар беше
твърде ниска, не се отпусна ев-
ропейската субсидия за подпо-
магане на пашкулопроизводи-
телите, нямаше стопански су-
бект, който да изкупува произ-
ведените пашкули и пр. Съще-
временно препоръките, даде-
ни в стратегиите, са взети
предвид от създаващите се в
момента структури за изкупу-
ване и преработка на пашкули
в страната.

 Какво трябва да направи
държавата, за да даде тласък
на черничарството и бубар-
ството?

- Размерът на бубарското

производство е в пряка зави-
симост от изкупните цени на
суровите пашкули. При пови-
шаване на цените се увелича-
ва броят на производителите
и обратно. Цената на суровите
пашкули обаче се формира от
международната цена на су-
ровата коприна, а тя от своя
страна зависи изцяло от цени-
те в Китай като най-голям про-
изводител. Цената на сурова-
та коприна в Китай през по-
следните години е много не-
стабилна, през март 2006 г. тя
е била 55 долара за 1 кг, а
през юли същата година це-
ната пада рязко до 33 долара/
кг, през октомври отново се
повишава до 42 долара, след
което продължава да пада.
През ноември 2008 г. пада до
20 долара/кг, след това отно-
во започва да се повишава,
достигайки през 2011 г. нива
от около 60 долара за 1 кг.
Ясно е, че без целенасочена-
та подкрепа на държавата
нито една страна не е в състо-
яние да развива стабилно про-
изводство при постоянно “иг-
раещи” цени на суровата ко-
прина. Понастоящем бубарст-
вото е един от малкото подот-
расли на селското стопанство,
който не получава национал-
но субсидиране. Над 95% от
черничевите дървета се нами-
рат главно по пътищата вътре
в селата, поради което за тях
не се получава и европейско
субсидиране по СЕПП. Необ-
ходимо е да бъде нотифици-
рана от ЕК държавна помощ
за производителите на пашку-
ли. Също така трябва страната
ни да отстои пред ЕК правото
на българските производите-
ли на пашкули да получават
европейската субсидия в раз-
мер на 134 евро за всяка от-
гледана кутийка буби съглас-
но Регламент на Съвета на
Европа 1544/2006 и Регламент
на Европейската комисия
1744/2006. Необходимо е да
бъде извършена корекция в
чл. 122, т. 1 на регламент на
Съвета 73/2009 и се запише,
че като изключение не се
включва в единното плащане
на площ плащането за сектор
“Бубарство”. Би трябвало също
така при преговорите за бъде-
щата ОСП 2014-2020 г. Бълга-
рия да отстои позиция за под-
помагане на бубарското про-
изводство.

 Как оценявате шансове-
те на България да се върне
на пазарите за сурова копри-
на? Какво е състоянието на
тези пазари в момента в ЕС
и в глобален мащаб?

- Шансовете са добри пора-
ди следните по-важни причи-
ни:

 България има благоприят-
ни климатични условия и чис-
та природа. С развитието на
бубарството ще се реализира
една уникална биологична и
екологична дейност, при коя-
то почти не се използват пес-
тициди, но даваща като краен
резултат високостойностен
продукт;

 Наличие на голям брой
семейства в селските райони,
притежаващи опит в отглеж-
дането на бубите, сгради и ин-
вентар;

 Наличие на около 1.3 млн.
черничеви дървета в страната,

които при подходяща подготов-
ка са достатъчни за годишно
отхранване на 25 000 кутийки
буби и производство на 500
тона пашкули. Това представ-
лява значителен потенциал за
бързо възстановяване произ-
водството на пашкули, и то без
влагане на големи инвестиции;

 Висока безработица в сел-
ските райони и възможност за
развитие на бубарството и
като алтернативна заетост;

 Добре развита наука в об-
ластта на бубарството, разпо-
лагаща с едни от най-богати-
те в света генетични ресурси
на копринената буба и черни-
цата, осигуряващи собствено
производство на качествено
бубено семе от хибриди с про-
дуктивност, съизмерима с най-
високите световни стандарти,
високопродуктивни сортове
черница, съвременни техноло-
гии за отглеждане на черни-
цата и копринената буба и
производство на пашкули;

 Като страна членка на ЕС
България има възможности за
подпомагане на бубарството
както с европейски, така и с
национални субсидии.

През последните две години
цената на суровата коприна на
световния пазар рязко се пови-
ши от 25 на 60 долара и тен-

цията произвежда висококаче-
ствено елитно и хибридно бу-
бено семе, черничеви резници
и фиданки от високопродуктив-
ни сортове, черничев чай, из-
куствена храна за целогодиш-
но отглеждане на бубите, пер-
форирана хартия за почиства-
не на постелята и картонени
храсти “японски” тип, осигуря-
ващи производството на над
90% пашкули първо качество.

През последните 5 години
най-големите научни и науч-
но-приложни постижения на
станцията са:

 Създадени са два нови
промишлени хибрида копри-
нена буба, признати от ИАСАС
и защитени със сертификати от
Патентното ведомство;

 За първи път в България
са създадени две нови висо-
копродуктивни породи буби,
генетично маркирани по пол
по цвят на пашкула;

 Разработена е технология
за производство на бубено
семе, подходящо за целого-
дишно отглеждане;

 Създадена е оригинална
изкуствена храна за отглежда-
не на буби по всяко време на
годината, посредством която
се преодолява сезонният ха-
рактер на бубарството.

 Бил ли сте “изкушен”, при
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денциите са в близките години
тя да остане сравнително висо-
ка. Осигуряването на европей-
ски и национални субсидии за
производителите на пашкули
би допринесло допълнително
за повишаване на производст-
вото и конкурентоспособност-
та на крайния продукт. Що се
отнася до пазара на изделия
от естествена коприна, въпре-
ки че в наши дни в България
той е доста свит поради по-нис-
ката покупателна способност
на хората, то в страните от За-
падна Европа коприната е
много търсена стока и Европей-
ският съюз като цяло е един от
най-големите потребители на
естествена коприна в света.

 Разкажете за опитната
станция, какви са постижени-
ята ви и върху какво работи
екипът сега?

- Опитната станция по бубар-
ство и земеделие - Враца е
създадена през 1896 г. и е
единствената в България, тяс-
но специализирана в бубарст-
вото и копринарството. ОСБЗ
се занимава с научна работа
във всички по-важни области
на бубарството, организира
курсове за обучение по бубар-
ство, съхранява най-големия
бубарски генофонд в ЕС,
включващ 140 сорта черница и
270 породи копринена буба,
подготвя програми, стратегии,
проекти по всички въпроси на
съвременното бубарство. Стан-

цялата експертиза, която
притежавате, да работите
извън България? Какво Ви
задържа тук?

- Не съм бил изкушен, харе-
свам работата си именно тук,
в България. Текстилен клъстър
“Коприна” се е заел с амбици-
озната задача да възроди чер-
ничарството, бубарството и
производството на естествена
коприна.

 Председателят на клъ-
стъра инж. Мила Димитрова
обяви, че ще разчитат на
подкрепата на ОСБЗ. Как
виждате съвместната си ра-
бота?

- ОСБЗ-Враца е в състояние
да снабдява ТК “Коприна” с
висококачествено бубено семе.
Станцията ще предложи за
закупуване на земеделските
производители, желаещи да се
занимават с бубарство, черни-
чеви резници и фиданки от ви-
сокопродуктивни сортове, как-
то и дребен бубарски инвентар
- перфорирана хартия за почи-
стване на постелята и картоне-
ни храсти “японски” тип, осигу-
ряващи производството на над
90% пашкули първо качество.
Специалистите от станцията ще
осигурят консултации по всич-
ки въпроси на бубарското про-
изводство. ОСБЗ-Враца би мог-
ла да организира и курсове за
обучение както на персонала
на клъстъра, така и със земе-
делските производители.

‘
‘
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Справянето с младежката безработица е основен приоритет на ПЕСписмо до председа-

теля на ЕК Жозе
Барозу и председа-
теля на ЕС Херман
Ван Ромпой лидерът Елена ИЛИЕВА

струва на Общността близо 2
милиарда евро или 1% от цяла-
та европейска икономическа
продукция. “Необходимо е да
увеличим размера на инвести-
циите в Европа и да ги прена-
сочим към области, които до-
принасят най-много за създа-
ването на нови работни места
и устойчив растеж”, допълниха
още в отвореното си писмо
Станишев и Свобода.

На провелата се в Париж
конференция, организирана в
подкрепа на кандидата на со-
циалистите за президент на
Франция Франсоа Оланд, Сер-
гей Станишев призова за “Ев-
ропа на работещите хора, как-
то и на младите, които да бъдат
основен приоритет”. В про-
дължение на десетилетия мла-
дите европейци вярваха в Ев-
ропа, защото животът им се
подобряваше, коментира той.
Сега младежката безработица
в ЕС е средно 22 процента,
младите не виждат тук перспек-
тива и надежда - това е непри-
емливо и ненормално състоя-
ние, добави Станишев. По не-
говите думи са необходими
дългосрочни инвестиции за
осигуряването на растеж, раз-
витие на производството и
създаването на нови работни
места, включително в областта
на екологията. Той призова ка-

питала да даде своя принос в
осигуряването на обществени-
те разходи.

Защо хората
до 24 години?

Безспорно едно от най-се-
риозните затруднения, които
застават пред повечето рабо-
тодатели при назначаването на
млади хора, е свързано с недо-
статъчната квалификация. В ус-
ловия на стеснен икономичес-
ки пазар едва ли са много ра-
ботодателите, които биха има-
ли достатъчното време и сред-
ства, за да инвестират в каче-
ственото обучение и професио-
нална подготовка на бъдещи
кадри. Бизнесът се нуждае от
работна ръка, която може да
изпълнява задълженията си
сега. Несигурността кара хора-
та да оставят дългосрочните
планове и инвестиции, заменяй-
ки ги с ежедневното оцелява-
не. Именно в този икономичес-
ки план току-що завършилите
образование или придобили
квалификационна степен хора
не могат да се вместят. Опитът,
който се иска от тях, не би могъл
да се получи, без първоначал-
но бизнесът да се осмели да
рискува с млади кадри. Според
плана на Партията на европей-
ските социалисти основната
точка е въвеждането на т.нар.
Австрийски модел. В Австрия за

определен период от време
работодателите са длъжни да
наемат млади служители непо-
средствено след завършването
на висшето им образование.
Той ще даде възможност на
търсещите работа да се запоз-
наят с реалната работна обста-
новка, в която ще попаднат, и
ще ги подготви за бъдещата им
работа. В същото време това
помага на работодателите по-
лесно да набират и подготвят
кандидати за нуждите на биз-
неса си. Друг проблем, свързан
с невъзможността на младите
хора да намират работа, е шо-
ковото повишаване на пенси-
онната възраст, което води ав-
томатично до увеличаването на
безработицата - това не е ба-
лансирана, премислена и ис-
тинска реформа, тя лишава Ев-
ропа от бъдеще, коментира
Станишев в отговор на въпрос
на конференцията на социали-
стите в Париж.

От кого зависи?

Потърпевши обаче в създа-
лата се обстановка са не само
младите хора без работа. Лип-
сата на качествено финансира-
не от страна на международ-
ните и държавните институции
е една от причините за неадек-
ватно разпределение на работ-
ния потенциал на европейско-
то население. “Борбата с мла-

дежката безработица изисква
допълнителни обвързващи ин-
струменти, като например по-
вече инвестиции за образова-
ние и обучение в ЕС; Европей-
ска стратегия за младежка за-
етост, която да бъде финанси-
рана чрез преразпределение
на неизползвани средства от
европейските фондове”. Това
са само част от предложения-
та, които са залегнали в про-
грамата на ПЕС, свързана с га-
ранциите за заетост. Според
Сергей Станишев европейски-
те социалисти имат конкретни
идеи за нови ресурси с въвеж-
дането на еврооблигации и
проектни облигации, както и
чрез данък върху финансовите
трансакции. Това ще осигури
ресурса за създаването на
нови работни места и иконо-
мически растеж. Планът на
ПЕС ще струва на Европа бли-
зо 10 млрд. евро. Предложени-
ето е тези средства да се на-
бавят от европейския социален
фонд и да се насочат към стра-
ните членки, в това число и
България.

Алтернативното
финансиране

Но Европа се нуждае от
нови източници на инвестиции
и от иновативни начини за фи-
нансиране.

Стр. 12

В
на БСП и президент на ПЕС
Сергей Станишев представи
предложението си за създава-
не на Европейска гаранция
срещу младежката безработи-
ца. Предложението  включва
намаляване на броя на нера-
ботещите хора до 24-годишна
възраст с 2 милиона. Планът
ще осигури работа, допълни-
телна професионална квали-
фикация или образование най-
много 4 месеца след напуска-
не на учебното заведение или
предишна работа. Пакетът от
мерки съдържа и въвеждане на
двойни образователни систе-
ми, които да съчетават специ-
фичното за работата образо-
вание с практически опит в
държавите-членки.

“Бъдещето на Европейския
съюз е заложено на карта, а
европейската икономика се на-
мира в огромна беда”. С тези
думи Сергей Станишев и ли-
дерът на социалистите и демо-
кратите в Европейския парла-
мент Ханес Свобода описаха
икономическата ситуация и ре-
зултата от проблемите, пред
които съюзът е изправен в по-
следните години. Според по-
следни проучвания на Европей-
ската комисия безработицата
сред хората в Европа до 24-го-
дишна възраст надхвъря 22 на
сто. Седмично този процент

ПЛАНОВЕПЛАНОВЕПЛАНОВЕПЛАНОВЕПЛАНОВЕ
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Стотици унгарци призоваха
президента Пал Шмит да
подаде оставка заради
скандала с плагиатство на
докторската му дисертация.
Протестиращите, събрали
се на хълма около
президентския дворец,
скандираха: “Пал Шмит,
събери си багажа”.
Опозиционните партии в
парламента - социалистите,
“зелените либерали” и
крайнодясната Йоббик -
демонстрираха рядко
единство в натиска си
срещу 69-годишния Шмит -
бивш олимпийски шампион по
фехтовка, да се оттегли.
Според унгарското
законодателство Шмит
може да бъде отстранен
само след гласуване в
парламента с мнозинство
от 2/3. Той бе зам.-
председател на
управляващата партия
Фидес, преди да бъде избран
за председател на
парламента, след което и
за президент през 2010 г.

амесата на Турция
в Сирия се
превърна в неиз-
бежност. Това обя-
ви турският външен

Анкара се готви за
интервенция в Сирия
Анкара се готви за
интервенция в Сирия
Анкара се готви за
интервенция в Сирия
Анкара се готви за
интервенция в Сирия
Анкара се готви за
интервенция в Сирия
ПЕС осъди насилието срещу
цивилното население в страната

H
министър Ахмет Давутоглу на
форум в Истанбул, където бе
открита втората среща на
групата държави “Приятели
на Сирия”, в която участват
над 70 страни. На нея бяха
обсъдени възможностите за
оказване на натиск върху си-
рийския режим. Целта е да
принудят правителството на
президента Башар ал Асад
да спре кървавите репресии
срещу противниците на ре-
жима и да започне да прила-
га плана за уреждане на
сирийската криза на специ-
алния пратеник на ООН и
Арабската лига за Сирия
Кофи Анан. Визитата на Анан
в Дамаск преди време обаче
беше определена като про-
вал.

Според Давутоглу на Тур-
ция не й е останал “никакъв
избор освен пряка интервен-
ция”. По думите му тя не е
избор, а задължение. Турски-
ят министър изтъкна, че ре-
жимът на президента Асад е
“направил големи грешки”,
които признават дори Русия,
Иран и Китай, продължава-
щи да подкрепят Сирия.

От своя страна премиерът

на Турция Реджеп Тайип Ер-
доган призова международ-
ната общност да защити пра-
вото на сирийците на самоот-
брана, в случай че усилията
на ООН не доведат до резул-
тат. “Ако Съветът за сигурност
на ООН откаже да поеме от-
говорност, международната
общност няма друг избор,
освен да приеме правото на
сирийците на самоотбрана”,
заяви Ердоган по време на
конференцията в Истанбул.
Не може да става въпрос да
се подкрепи план, който би
позволил на режима, подтис-
кащ собствения си народ, да
остане на власт, изтъкна той.

“Ако Съветът за сигурност
отново пропусне историчес-
ка възможност, няма да има
друг избор за международ-
ната общност, освен да под-
крепи законната самоотбра-
на на сирийския народ, кой-
то е жертва на масова екзе-
куция от страна на силите на
режима”, подчерта Ердоган.
Той настоя Съветът за сигур-
ност, където Русия и Китай
се противопоставят на всяка
резолюция срещу Дамаск, да
поеме своята отговорност.

Междувременно в Тунис
президентът на ПЕС Сергей
Станишев и останалите уча-
стници в конференцията
“Прогресивен дневен ред за

нов Арабски свят” отправиха
силно послание за солидар-
ност със сирийския народ.
Издигайки символична чер-
на лента, Станишев изрази
позицията на ПЕС срещу
употребата на каквото и да
било насилие срещу цивил-
ното население на Сирия.
Президентът на ПЕС се
срещна и с говорителя на
Сирийския национален съвет
(СНС) Джордж Сабра. Стани-
шев изтъкна подкрепата на
ПЕС за действията на СНС и
подчерта необходимостта от
предотвратяване на хумани-
тарна криза в страната.

Сергей Станишев разго-
варя и с бившия външен ми-
нистър на Палестина Набил
Шаат. Двамата се обединиха
около разбирането, че без
намирането на двудържавно
приемливо решение на изра-

ело-палестинския въпрос не
биха могли да бъдат гаран-
тирани траен мир и стабил-
ност в региона.

В рамките на посещение-
то си в Тунис Сергей Стани-
шев проведе срещи с пред-
ставители на левите полити-
чески формации от Либия,
Египет, Бахрейн.

Участниците в конферен-
цията “Прогресивен дневен
ред за нов Арабски свят” при-
еха заключителна деклара-
ция. Документът се фокусира
върху отношенията между
региона и ЕС, изграждането
на политически и граждан-
ски капацитет в тясно сътруд-
ничество с прогресивните
фактори в региона. ПЕС под-
крепя създаването на Евро-
Арабски форум в подкрепа на
процеса на преход към де-
мокрация.

Сергей Станишев се срещна с бившия външен
министър на Палестина Набил Шаат

Според най-новите из-
следвания Индия ще изпре-
вари Китай като най-голяма
световна икономика до 2050
година, съобщи Международ-
ният валутен фонд. На базата
на данните от наскоро опо-
вестен доклад на институци-
ята, очакванията са индий-
ската икономика да се издиг-
не в резултат на капиталови-
те инвестиции в инфраструк-
турата и постоянното нараст-
ване на разходите за обра-
зование и наука. От докумен-
та става ясно още, че около
средата на века трябва да
очакваме подгласници на
Индия да бъдат не Япония,
САЩ или Германия, а държа-
ви като Индонезия, Нигерия,
Мексико и Египет.

Индия става
шампион по
икономика
през 2050 г.

Среща на Евронест
в Баку

Депутати от Европейския пар-
ламент и от парламентите на
Азербайджан, Армения, Грузия,
Молдова и Украйна се срещат на
2-4 април в Баку, за да обсъдят
въпроси относно енергетиката,
търговията и правата на човека.
Това е първото заседание извън
ЕС на Парламентарната асамб-
лея Евронест, която бе учредена
през май 2011 г. като форум за
насърчаване на политическото и
икономическото сближаване меж-
ду ЕС и неговите източноевро-
пейски съседи. Съпредседател на
асамблеята от страна на Евро-
пейския парламент е българският
евродепутат Кристиан Вигенин.

Набеждават Кадиров
за покушение

Британската служба за сигур-
ност МИ-5 получила информация
за подготовката на убийството
в Лондон на Ахмед Закаев, който
е обявен от руските власти за
международно издирване по обви-
нения в редица тежки престъпле-
ния, насочени към нарушаване на
териториалната цялост и промя-
ната на конституционния строй
в Русия. Спецслужбите предпола-
гат, че зад подготовката на по-
кушението стои президентът на
Чечня Рамзан Кадиров, съобщи в.
“Сънди телеграф”.

Брайвик искал
да убие Обама

Норвежкият терорист Ан-
дерш Брайвик е планирал терори-
стична атака на американския
президент Барак Обама по време
на посещението му в Осло за
Нобеловата награда за мир през
декември 2009 г. Това съобщи нор-
вежкият вестник “Дагбладет”.
Според изданието по време на
разпита 32-годишният терорист
признал, че е планирал да използ-
ва или кола-бомба край на залата
в Осло, когато Обама е получавал
Нобелова награда за мир там, или
да влезе в зданието, предрешен
като полицай.

Туарегите обсадиха
Тимбукту

Стратегически важният град
в северната част на Мали - Тим-
букту, бе обсаден от бунтовници
от племето туареги. Те поискаха
независимост за северната част
на Мали. По думите на някои оче-
видци, части на редовната армия
вече напускат града. Войнствени-
те туареги успяха да навлязат в
град Кидал, а по-рано атакуваха и
най-големия град в северната част
на страната - Гао.

Националната лига за демокрация в
Мианма обяви, че опозиционната

водачка Аунг Сан Су Чжи е спечелила
място в парламента на частичните

парламентарни избори в страната. Су
Чжи печели с 82% от гласовете,

обявиха представители на
опозиционната партия в партийната
централа в Рангун. Лауреатката на

Нобелова награда за мир, смятана само
до преди две години за обществен враг

номер едно от управляващата военна
хунта, влиза отново в политиката след

15 години под домашен арест

Снимки БГНЕС

Държавният секретар на
САЩ Хилъри Клинтън при-
ветства външния министър
Николай Младенов за реше-
нието на правителството да
спре проекта АЕЦ “Белене”.
Клинтън заявила, че осъзна-
ва колко трудно е било това
решение, предаде БНР.

Двамата са разговаряли

Вицепрезидентът  на
Ирак Тарик Хашеми, кой-
то е издирван от офици-
алните  власти ,  напусна
страната, съобщи Би Би
Си. От канцеларията му
съобщиха, че той е при-
стигнал в  Катар.  Преди
това той изкара няколко
месеца в нелегалност в

Хашеми избяга в Катар
провинция Кюрдистан,  в
северните  райони  на
Ирак.

Припомняме,  че през
декември миналата 2011
г. Хашеми бе обявен за
издирване, тъй като към
него  има  обвинения  за
участие в създаването на
т . н а р .  “ е с к а д р о н и  н а

смъртта” .  По думите на
п р о к у р а т у р а т а ,  т о й  е
ръководил няколко показ-
ни екзекуции на предста-
вители на иракското пра-
вителство и служители на
службите  за  сигурност .
Тарик Хашеми е и един от
най-влиятелните сунитски
политици.

Хилъри осъзнала колко трудно било
решението за „Белене”

около 10 минути в кулоарите
по време на срещата “При-
ятели на Сирия”. Клинтън
обяснила, че оценява и на-
чина, по който българската
страна е съобщила решени-
ето си на Русия.

Правителството реши в
сряда да се откаже от проек-
та с Русия за изграждане на

втора атомна централа у нас,
като два дни преди това пре-
миерът Бойко Борисов про-
веде телефонен разговор с
руския си колега Владимир
Путин. Министърът на иконо-
миката и енергетиката Делян
Добрев замина за Москва в
петък, където представи ре-
шението.
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и ще им дадат възможност да наложат
свои решения за справяне с кризата.
Какви ли са те?

Социалистите и социалдемократите
засега държат само три от премиерски-
те места в Европа. Словакът Роберт
Фицо ще стане четвъртият, но това няма
да доведе до осезаема промяна в съот-
ношението на силите на Стария конти-
нент. Подобно на Фицо, и останалите
социалдемократически министър-пред-
седатели са все начело на по-малки
държави: австриецът Вернер Файман,
белгиецът Елио ди Рупо и датчанката
Хеле Торнинг-Шмит представляват общо
по-малко от 25 милиона души - твърде
малко, за да могат да оказват решава-
що влияние върху политическия курс в
Европа.

Засега в европейската политика до-
минират консерваторите и най-вече
Ангела Меркел и Никола Саркози.
Именно те бяха на власт и преди две
години, когато започна кризата. И до
голяма степен предрешиха реакциите
на Европейския съюз като цяло. “Тази
ситуация не е лесна за левите”, заявява
по този повод председателят на Парти-
ята на европейските социалисти Сер-
гей Станишев. Бившият български пре-
миер отбелязва следното: “И в Европей-
ския парламент, и в Комисията има кон-

Левите искат да
реанимират Европа

Консервативната политика на икономии
срещу социалдемократическата
стратегия за растеж

възможностите е в данъчното облагане
на финансовите пазари. Френският со-
циалист Оланд предложи още една: като
президент той възнамерява да наложи
75-процентни данъчни ставки на дохо-
дите над милион. Мнението на левите е,
че облагането на високите доходи има
поне две предимства: ще увеличи при-
ходите в обществените каси, а и ще
намали чувството за нарастваща не-
справедливост в редица страни.

В един все още непубликуван доклад
на Партията на европейските социалис-
ти се съдържат намеренията за открива-
не на 12 милиона нови работни места в
Европа през следващите десет години.
За целта биха били нужни 2,1 трилиона
евро - пари, за които се разчита да се
набавят чрез допълнителните данъчни
приходи.

Синдикатите и работодате-
лите в Германия успяха да раз-
решат спора за заплатите, в
резултат на което заплатите на
2 милиона служители в държав-
ния сектор в продължение на
две години ще се увеличат с
6,3 процента. Това стана изве-
стно след продължили над 40
часа преговори в Потсдам. Гер-
манският министър на вътреш-
ните работи Ханс-Петер Фрид-
рих приветства успешното раз-
решаване на конфликта и от-
беляза, че “от увеличението на
заплатите са спечелили рабо-
тещите в държавния сектор”.
Първоначално те настояваха за

Демонстранти и германската полиция влязоха в сблъсъци
заради мерките за строги икономии на ЕС и Европейската цен-
трална банка в някои европейски страни. Един полицай бе тежко
ранен, след като е бил замерян с камъни по време на сблъсъци
в Западен Франкфурт. Според организаторите възмутените са
били около 6 хиляди души. Имало и най-малко 200 арестувани и
много ранени, твърдят организаторите. Протестът беше част от
европейския ден, наречен “Действие срещу капитализма”.

Стотици младежи се събраха и в португалската столица Лиса-
бон като част от глобалния марш срещу капитализма. Те поиска-
ха работни места и се обявиха срещу икономическите ограниче-
ния, които Португалия прилага, за да се справи с кризата.

Е

Сблъсъци в Деня
срещу капитализма

6,3% увеличение за германски
държавни служители

вдигане на заплатите с 6,5 на
сто. Фридрих добави, че за
федералния бюджет повишава-
нето на трудовото възнаграж-
дение ще струва 550 милиона
евро.

Третият кръг от преговорите
бе предшестван от масови пре-
дупредителни стачки, които
бяха организирани по призива
на профсъюза на работещите в
сферата на услугите Ферди
(Verdi). По-конкретно имаше
стачки на летищата Франкфурт,
Кьолн/Бон, Дюселдорф, Мюнхен,
Щутгарт, Бремен и Хановер.
Само авиокомпания “Луфтхан-
за” отмени тогава 450 полета.

сервативно мнозинство. Трудно можем
да се наложим.”

Станишев обаче е сигурен, че това
положение ще се промени. Най-късно на
6 май, когато във Франция ще се състои
вторият тур от президентските избори.
Смяната на върха в Париж би означава-
ла нещо повече от избор на нов прези-
дент - тя би означавала край на консер-
вативната хегемония в Европа и би дала
на социалдемократите шанс да предста-
вят алтернатива на досегашната полити-
ка, провеждана от тандема “Меркози”.
Дори и социалдемократическите преми-
ери да станат пет, пак няма да са много.
Но президентът на Франция има голяма
тежест в Европа.

“Победата на Франсоа Оланд би
била крайъгълен камък за развитието
на левите в Европа и за Европейския
съюз като цяло. За да можем да проме-
ним политиката в Европа, имаме нужда
от подкрепата на френския държавен
глава”, убеден е австриецът Ханес Сво-
бода, който отскоро е председател на
социалдемократите в Европейския пар-
ламент.

Как обаче би трябвало да изглежда
тази друга политика? Коя е алтернати-
вата, с която социалдемократите биха
искали да изведат Европа от кризата?
Основната им теза гласи: необходимо е
да се пести, но само пестенето не е
достатъчно. “Ако само пестим, няма да
постигнем растеж. А и на финала ще
имаме още повече задължения”, смята

Сергей Станишев.
Консервативната политика на ико-

номии срещу социалдемократическа-
та политика на растеж - тази е разде-
лителната линия, която искат да про-
карат левите в Европа. Проблемът им
е само в това, че линията не е твърде
отчетлива. Което се дължи, от една
страна, на консерваторите, които са
съзрели опасността и вече отдавна
търсят възможности за раздвижване на
икономиките в отделните държави-член-
ки на Общността. Решенията на послед-
ната среща на върха на Европейския
съюз почти не се различават от страте-
гическите намерения на левите -
насърчаване на растежа, борба срещу
младежката безработица, откриване на
нови работни места.

Социалдемократите може и да
изтъкват, че преди всички са открили
опасността от едностранчивата полити-
ка на икономии и са поискали предпри-
емането на мерки за растеж. Но позо-
ваването на патента няма да им помог-
не. В търсене на най-подходящите инст-
рументи и консерваторите, и социалде-
мократите напредват твърде бавно. И
това е втората причина за несъстоялото
се до момента голямо противопоставя-
не: левите в Европа са твърде по-
рядъчни, за да се преструват, че имат
прости решения за проблемите.

Откъде обаче биха могли да дойдат
парите за инвестиции, щом няма да се
правят нови задължения? Една от

вропа се управлява предимно от
консервативни правителства. Ле-
вите се надяват, че изборите във
Франция ще доведат до промяна

Островите Фиджи обявиха извънредно положение и насто-
яват самолетните компании засега да не транспортират турис-
ти. Властите заявиха, че не могат да гарантират безопасността
им. Причината са поройните дъждове, които са довели до по-
качване на водите на архипелага, разположен в южната част
на Тихия океан.

Центърът на главния град Нади е залят от излязлата от
коритото си река, преминаваща край него. Пътищата към меж-
дународното летище на Нади са прекъснати. Засега се съобща-
ва за двама загинали и за близо 5000 евакуирани жители.
Прогнозите са, че лошото време ще продължи поне до вторник.
Националната самолетна компания на Фиджи Еър Пасифик е
отменила всичките си полети към архипелага. Стотици чужден-
ци чакат на летището, а други се мъчат да достигнат дотам.

ФИДЖИ ВРЪЩА ТУРИСТИ

Светът отбеляза за шести път
„Часът на Земята”

М
осветлението за един час в
знак на подкрепа на борбата
срещу затоплянето на климата.
Акцията беше заснета дори от
Космоса.

От площад “Тахрир” в Кайро
до Емпайър Стейт Билдинг в
Ню Йорк хиляди градове в 150
страни и територии загасиха
осветлението на паметници и
сгради за 60 минути от 20.30
часа местно време.

В Сидни, градът инициатор
на тази акция през 2007 г.,
мостът на залива и прочутата
сграда на операта потънаха в
мрак, както и повечето не-

бостъргачи на града. Острови-
те Самоа в Тихия океан, както
винаги, първи изгасиха светли-
ните, последвани от Нова Зе-
ландия.

Голямата токийска кула спря
нощното си осветление след
това, но най-високата телекому-
никационна кула в света “Небес-
но дърво” (634 м), която ще бъде
открита през май, остана осве-
тена. Небостъргачите в Хонконг
и станалите известни по време
на Олимпийските игри в Пекин
сгради като “Птичето гнездо”,
както и Великата китайска сте-
на също потънаха в мрак. Във
Филипините стотици полицей-
ски комисариати изгасиха освет-

лението, но не и в килиите, за
да не избягат затворниците.

Шестото издание на инициа-
тивата посрещна тази година
нови участници като Либия,
Ирак и Международната косми-
ческа станция, която проследи
вълната от гасене на светлини-
те по време на обиколката си
около Земята. Съоснователят на
“Часът на Земята” Тод Сампсън,
който ръководеше рекламна
компания в Сидни, припомни, че
отначало само обитателите на
пристанщните квартали на Сид-
ни е трябвало да изгасят лампи-
те. “Никога не бихме могли да
предвидим, че това ще добие
такъв мащаб”, възкликна той.

илиони хора по све-
та изгасиха в събота
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поред Партията на евро-
пейските социалисти един
от вариантите за финан-
сиране, заложени в про-
грамата на ПЕС, е като се

Планове за конкретно бъдеще

ивш журналист, бивш со-
циалист, бивш сенатор,
бивш министър в кабине-
та на Лионел Жоспен.
Днес етикетите към името
на Жан-Люк Меланшон са

 Някои твърдят, че Меланшон
е извадил поддръжниците на
Френската комунистическа пар-
тия от нафталина, други възра-
зяват, че той съживява лявата
жарава. Меланшон ли е автентич-
ният ляв кандидат и защо?

- Жан-Люк Меланшон е канди-
датът на Левия фронт - едно поли-
тическо обединение, сформирано от
Френската комунистическа партия,
Лявата партия, основана от Мелан-
шон, както и шест други партии.
Програмата на Левия фронт “хора-
та на първо място” е автентично
лява: споделяне на богатствата, пре-
махване на социалната несигур-
ност, вземане на властта от банки-
те и финансовите пазари, установя-
ване на екологично планиране за
производството, преминаване към
Шестата република, за да се сложи
край на петгодишната монархия
(има се предвид 5-годишният ман-
дат на френския президент, който,
подкрепен от широко парламентар-
но мнозинство в продължение на
петте години начело на държавата,
може да бъде по-силен от всякога -
бел. ред.). Ето това трябва да на-
прави левицата във Франция през
2012 г. Така Жан-Люк Меланшон
представлява автентичното ляво,
просто едно ляво ляво.

 Видно е, че Меланшон води
доста успешна кампания и се на-
слаждава на пробива си в социоло-
гическите допитвания. Въпреки
това неговият бивш другар
Франсоа Оланд обобщи, че той е
“проблем за първия тур, но не и за
втория”. Засилването на спора
относно полезния вот и вота по
сърце не налива ли вода във воде-
ницата на Никола Саркози?

- Г-н Оланд заяви също така, че
вече няма комунисти във Франция,
а на 18 март (денят на Парижката
комуна, когато Жан-Люк Меланшон
даде тласък на своята кампания с
грандиозно шествие на площада на
Бастилията - бел. ред.) те бяха по-
многобройни от всякога. Социалис-
тическата партия всъщност вади ре-
довно картата с “полезния вот” - какво
ли друго им остава, когато са прину-
дени да преписват непохватно на-
шите предложения за фиксиране на
максимален доход чрез установява-
нето на 14 данъчни групи за подо-
ходния данък, сред които и стопро-
центовото облагане на доходи над
360 000 евро годишно (фаворитът
на социалистите Франсоа Оланд
поиска 75% данък за франзуците с
годишен доход над 1 милион евро -
бел. ред.). Оланд е загрижен за про-
блеми на втория тур, но първо тряб-
ва да стигне до него. Нашата цел е
ние да сме на втори тур, а после и
да спечелим изборите.

Когато говорим за полезния вот,
трябва да си зададем въпроса “За
какво?” Ние винаги сме отстоявали
позицията, че ако изоставите леви-
те идеи, влизайки в тъмната стаич-
ка, не бива да се чудите, че не ги
откривате при излизането от нея. И
че щом се държим като стадо - тряб-
ва да е ясно, че ще ни стрижат.

Ян Салмон:

Той е застъпник на
автентичното ляво
Аргументът
за полезния вот
е напълно разбит,
смята младият
левичар

ЯН САЛМОН е секретар за депар-
тамента Ил-е-Вилен, в регион
Бретан, на Лявата партия от
октомври 2011 г. Той е член на
Националния съвет на Лявата
партия от януари 2012 г. Роден
през 1987 г. Преподавател по
математика, завършил Ecole
Normale Superieure в Кашан, има
докторска степен по компютърни
науки. Пред ДУМА г-н Салмон
изложи своята лична позиция.

Според последните социологиче-
ски проучвания благодарение на
нашето постоянство и политически
атаки без отстъпки към Национал-
ния фронт (крайнодясната партия на
Марин Льо Пен - бел. ред.), Мелан-
шон се класира на трето място с
14%, пред центриста Франсоа Бай-
ру и най-вече пред фашистката
Марин Льо Пен, която губи пози-
ции. По този начин няма опасност
левицата да бъде елиминирана от
втория тур - тя има двама предста-
вители от тримата водещи в над-
преварата. Затова аргументът “по-
лезен вот” вече е напълно разбит.

 В кризисната обстановка
радикалната левица във Фран-
ция нямаше ли интерес да се
обедини?

- Не знам какво наричате ради-
кална левица. Левият фронт е ляв в
пълния смисъл на думата - обеди-
нение, което отдава привилегия на
социалния прогрес. Наред с това
той е значително и голямо обеди-
нение - седем политически органи-
зации, някои от които бяха в кон-
фликт от десетилетия (бивши чле-
нове на 2-ия, 3-ия и 4-ия Интерна-
ционал), но вече са обединени.
Наскоро от Новата антикапиталис-
тическа партия призоваха за под-
крепа на кандидатурата на Жан-
Люк Меланшон. Освен това на на-
шите публични срещи, на нашите
граждански събрания, на които
съпричастните граждани могат да
обогатят програмата на Левия
фронт, идват хора, които не се за-
нимават с политика. И накрая, про-
учванията, към които трябва да се
отнасяме внимателно, разкриват, че
кандидатурата на Жан-Люк Мелан-
шон обединява не само цялото ляво
крило на Социалистическата пар-
тия, а и отвъд него. Значи сме се
обединили!

 Кандидатът на Левия фронт
изложи концепцията си за Шеста-
та република. В този ред на мисли
кои са нейните предимства, като
се имат предвид отговорността,
социалните приоритети?

- Трябва да откроим три неща.
Първо - ние ще сложим край на
Петата република, чиято конститу-
ция е писана през 1958 г. от една
малка група, без Учредително
събрание, и която наложи настоя-
щата петгодишна монархия. Второ
- ние настояваме да се свика и из-
бере Учредително събрание за из-
готвянето на нова конституция. Ето
защо не знаем каква ще бъде Ше-
стата република - народът ще
реши. Но, разбира се, това е и тре-
тият важен момент, ние сме обмис-
лили този въпрос и ще правим
кампания, за да може бъдещата
конституция да установи парламен-
тарна система, където президентът
на републиката играе обичайната
си представителна за страната
роля, каквато му е отредена в по-

вечето демокрации; с Национално
събрание, чийто депутати се изби-
рат чрез пропорционална система,
за да може различните политиче-
ски нагласи на хората да бъдат
представени. И накрая, това ще е
една конституция, която подобно
на тези от 1793 г. и 1946 г. ще
създаде нови права за граждани-
те: свободата на комуникацията по
електронните мрежи; зелено пра-
вило, което гарантира, че ще се
консумира не повече от това, кое-
то нашата екосистема може да по-
несе - единственият дълг, който не
бива да се съкращава.

 Вие сте млад и добре образо-
ван човек. В наши дни младежите
сякаш обръщат гръб на традици-
онния политически живот. Какво
ви кара да бъдете толкова поли-
тически осъзнат и активен?

- Изучаването на висша алгебра
ме накара да осъзная, че онова,
което създава идентичността на
дадена личност, не е нещо вътре в
нея, а съвкупност от взаимоотноше-
нията, които човек има с другите.
Това ме накара да стана република-
нец в смисъла, който френската ле-
вица придава на думата. В същото
време интересът ми ме отведе до
дискусиите по Европейската консти-
туция, изготвена през 2004 г. и
отхвърлена през 2005 г. от френския
народ. Първоначално подкрепих
тази конституция като проевропей-
ски настроен републиканец. Но в по-
следствие, след като я прочетох, се
обявих против нея. Освен че беше
много лошо написана, тя установя-
ваше на конституционно ниво раз-
поредби, които зависят от основния
закон, или дори от общностното пра-
во, с които бях крайно несъгласен.
Така че следях кампанията на леви-
те срещу конституцията, без да уча-
ствам активно. По това време научих
за сенатора социалист Жан-Люк Ме-
ланшон, който провеждаше кампа-
ния не чрез подклаждане на стра-
ховете, а като обясняваше много ра-
зумно и точно защо един или друг
член от конституцията е пагубен. По
време на победоносното “не” аз бях
между лявото крило на социалисти-
ческата партия и комунистическата
партия (аз не съм комунист), без да
членувам в никоя от тях.

През 2007 г. дойде и Договорът
от Лисабон, продължението на
отхвърлената от французите през
2005 г. конституция. Докато социа-
листите протестираха, че е необхо-
дим референдум, но не направиха
нищо, за да принудят Саркози да
го проведе, Меланшон пое кампа-
ния за общественото ограмотяване
по този въпрос, въпреки че допит-
ването не се състоя. Поради тази
причина, когато в крайна сметка той
напусна Социалистическата партия
през ноември 2008 г., за да основе
Лявата партия, аз веднага реших
да се присъединя към нея.

От стр. 9

Един антикапиталист, който иска да реорганизира левицата

Страниците подготви
Калина ЙОТОВА

във виртуалното интернет пространст-
во, макар наемът на по-големи зали
да увеличава непредвидено бюджета
на кампанията му. Той не губи и секун-
да, за да убеждава електората в сво-
ята кауза, а телевизионните дискусии
с негово участие събират пред екра-
ните над 3,3 милиона французи без
усилие. След терористичната атака в
Тулуза, докато вървяха игрите на нер-
ви с нападателя Мохамед Мера, Ме-
ланшон отказа да прекрати дори вре-
менно кампанията си. Пламенният му
темперамент и бързият му ум допадат
на мнозина. Блогът му и профилът във
фейсбук са не по-малко важни и попу-
лярни инструменти за извоюване на
място на втория тур.

Меланшон е известен със своите
язвителни атаки срещу противниците
си. Франсоа Оланд например бе об-
рисуван като “капитан на водно коле-
ло” в “период на бури и вълнения” и
прекръстен на “Оландреу” - неласка-
телна препратка към бившия министър-
председател на Гърция Георгиос Па-
пандреу, смятан за прекалено мек към
финансовите пазари. Затова бившите
му другари от лагера на “Веселия
смърф” - още един прякор, даден на
Оланд във времето, когато все още са
съмишленици, го призоваха да запази
агресивните атаки за Саркози и дес-

ните съперници, които охотно се на-
слаждават на всяка пукнатина в леви-
цата. На първо време главна цел на
Меланшон е да изпревари и унищожи
най-големия си враг - Националния
фронт в лицето на Марин Льо Пен,
която самият той нарече “полунормал-
на”, в битката за протестния вот и гла-
совете на работническата класа. Ви-
сок залог за човек, когото по ирония
на съдбата обиждат с “Левия Льо Пен”
заради агресивния и мъжкарски език,
напоен с популизъм, както твърдят вра-
говете на Меланшон.

Ценностната интерпретация на
модерния свят според Меланшон се
извежда до човеколюбивите принци-
пи, залегнали в антропоцентричния
хуманизъм - “Човекът преди всичко” е
мотото на неговата програма. В нея
той проповядва значимостта на идеи-
те на Жан Жорес, отстоява твърди ан-
тикапиталистически позиции и пред-
лага ясни алтернативни решения. Ос-
новополагаща характеристика на
платформата на Меланшон е и при-
зивът за гражданска революция, която
да прекрои баланса на властта във
Франция и да доведе до новата Шеста
република. Но това, с което той наис-
тина привлича хората, са по-малкото
фантастични обещания, поднесени
разбираемо с несекващо красноре-

чие, ведно с репутацията на сериозен
глас срещу истаблишмънта, без блуд-
каво празнословене.

Запазената марка на Меланшон в
тази кампания е 100-процентовото об-
лагане на всички с годишен доход над
360 хиляди евро (т.е. 30 000 евро ме-
сечно), които според изчисленията на
Меланшон са 0,05% от данъкоплатци-
те, или около 15 хиляди души свръхбо-
гати французи. Тази ключова мярка,

* Най-добрата крепост за един
владетел е привързаността на на-
рода му. “Владетелят”, Макиавели,
Н., превод от италиански М.Г. Янков

Във френското издание
на списание GQ журна-
листът Стефан Алиес,
автор на книгата
Mеlenchon le Plеbеien
(Меланшон - човекът от
простолюдието), из-
следва критично стила
на кандидат-президен-
та. Първата характерис-
тика на стила “Мелан-
шон” е вечно сочещи-
ят показалец. Започ-
вайки политическата си
кариера в Международ-
ната комунистическа
организация (Organi-
sation communiste
internationaliste) под
наставничеството на
Пиер Ламбер, Мелан-
шон попива от него и
жестовете. Най-вече
непрестанно сочещият
показалец, емблемати-
чен почти колкото
вдигнатия пестник.

ПЕТТЕ ПЛЮСА НА СТИЛА МУ
Импровизацията е
друга отличителна
черта на левичаря,
който запленява публи-
ката със своите речи.
Запомнящ се е педаго-
гическият му тон.
Меланшон се упражня-
ва много, преди да
изнесе речите си, но не
ги пише. За старта на
кампанията си той носи
само един лист с
размер А4, сгънат на
две. Съдържанието му
е - план, няколко
нахвърляни мисли и
безброй стрелки, на
базата на които гради
своята импровизация.
Друг негов специалитет
са червените вра-
товръзки и червените
шалове, станали запа-
зена марка на Лявата
партия. Когато е избран
за сенатор, видът му е

почти смехотворен -
розови чорапи и коже-
ни вратовръзки. Днес
той носи все по-често и
дънки, а модният му
фетиш се допълва от
бялата риза, сакото и...
червената вратовръзка -
знак на уважение към
работниците, които
посещава в заводите.
Меланшон познава
изкуството на война-
та и живее с митологи-
ята на улицата. По
време на своите митин-
ги и шествия е запазил
усещането за организи-
раност. За разлика от
Франсоа Оланд, който
стана първият първи
секретар на соцпартия-
та, който не ходеше по
манифестации, Мелан-
шон е вечно присъ-
ствие. Той говори за
своята стратегия, като

използва военни терми-
ни. В ораторския му
стил пък се усеща вли-
янието на генерал Дьо
Гол. Той поставя глаго-
ла в края на изрече-
нието като него и дик-
цията му е накъсана.

заедно с обещанието за минимална
работна заплата от 1700 евро, включва
създаването на девет нови прогресив-
ни ставки. Тя представлява проява на
данъчната справедливост в най-висша
степен и има за цел да смекчи нараст-

рез декември 2011 г.
близо 5,5 млн. младежи
в Европейския съюз на
възраст под 25 години
са били без работа. В
сравнение със същия
период за миналата
година тази цифра е
нараснала с 241 000
души, като най-ниски
резултати са били
отчетени в Германия
(7,8%), Австрия (8,2%) и
Холандия (8,6%). Без
никаква изненада най-
високи нива на безрабо-
тицата сред младежите
са отчетени в Испания
(46,7%), Гърция (47,2%)
и Словакия (35,6%).

вот, разширяване на обхвата и по-
вишаване на качеството и
достъпността на услугите в подкре-
па на развитието на младите хора.
Кампанията ще разчита и на пови-
шаване информираността относно

С

П
сложи край на практиката за укри-
ване на данъци. Според последни
проучвания укриването на данъци
струва близо 1 трилион евро на бю-
джетите на страните членки. С пред-
приемането на мерки в тази посока
и ограничаване на тази практика
“държавите членки постепенно ще
генерират нови данъчни приходи на
стойност няколкостотин милиарда
евро годишно без повишаване на
данъчните ставки”, убедени са Ста-
нишев и Свобода.

Кампанията стартира през април
и е под мотото “Твоето бъдеще е
мое бъдеще - европейска гаранция
за младежта днес”. Очакваните ре-
зултати до 2020 година са свърза-
ни с продължаване на системните
политики за равнопоставеност меж-
ду половете в пазара на труда, в
икономическия и обществения жи-

спортни дейности,изграждане на
активната гражданска позиция и
включване на младите хора в дей-
ности по превенцията на зависимо-
сти. Ще бъде насърчавана съпри-
частността на младите към полити-

ките за социално включване, както
и на младежкото доброволчество от
държавата и общините. Цел е и по-
добряване на възможностите за
професионална и социална реали-
зация на хората в малките населе-
ни места и селските райони.

последните трима кандидати на 22 ап-
рил 2007 г. Новият момент се състои в
това, че през 2002 г. и 2007 г. силата
на кандидатите некомунисти надделя-
ва в радикалната левица. И в двата
случая те са с четири пъти по-голямо

ването в пазарното разпределение на
доходите, смята Меланшон.

Кандидатурата на Меланшон оз-
начава разпиляване на гласове,
твърдят загрижените, че левицата ще
се самоотслаби заради вътрешна кон-
куренция за един и същи електорат.
Все пак той предаде 1100 подписа на
народни избраници (кметове, депута-
ти, сенатори) при минимум 500, изис-
кани от Конституционния съвет на
Франция за участие във вота. Ако взе-
мем данните от социологическите про-
учвания на различните агенции от ми-
налата седмица, средно на Меланшон
се падат 13 процента. Като се добавят
гласовете за троцкистката Натали
Арто (Работническа борба) и автоме-
ханика Филип Путу (Нова антикапита-
листическа партия), на които социоло-
зите отреждат не повече от 1% общо,
това означава, че на първия тур ляво-
то ляво ще събере приблизително 14
на сто от гласовете. Единствено резу-
латите от изборите през 2007 г. под-
крепят тезата, че радикалната левица
днес достига необичайно високо ниво,
коментира журналистът от в. “Монд”
Тома Видер. Според него в онзи пери-
од тя по-скоро се намира в изключи-
телно незавидна позиция (8,9%). Така
нареченият ефект на “полезния вот” е
реплика на шокиращите резултати от
21 април 2002 г., която кара голяма
част от избирателите пет години по-
късно да гласуват на първия тур за
Сеголен Роаял, вместо за пощальона
троцкист Оливие Безансно, фермера
алтерглобалист Жозе Бове, комунист-
ката Мари-Жорж Бюфе и вечната ре-
волюционерка Арлет Лагийе. Това
обяснява и твърде ниския резултат на

значение от кандидатите на комунис-
тическата партия (ФКП). Докато т.г.
съотношението е обърнато - Жан-Люк
Меланшон, когото ФКП реши да под-
крепи, вместо да излъчи свой собст-
вен кандидат, “тежи” десет пъти пове-
че от Натали Арто и Филип Путу, ко-
ито за пръв път се явяват на избори. В
това се състои и същинският разрив.
През 1995 г. кандидатът на комунисти-
те сам събира над половината от гла-
совете на левите гласоподаватели.
През 2002 г. и 2007 г. кандидатите
некомунисти - представители на двете
основни троцкистки формации,
напълно засенчиха кандидатите на
ФКП. А това, на което сме свидетели
в момента, е “дълбоко преструктури-
ране на баланса на силите в ляво от
социалистическата партия”, посочва
генералният директор на социологи-
ческия институт TNS-Sofres Едуар Льо-
сер. Това преструктуриране може да
се разглежда като продължение или
като крачка назад.

Накъдето и да се е запътил Мелан-
шон - той отказва да мисли за елими-
нацията си. Колкото до подкрепата за
Оланд на втория тур - левичарят на-
стоява първо бившият му другар да
заяви, че ще го подкрепи, ако на 6
май се окаже, че тъкмо той ще мери
сили със Саркози. Антикапиталистът
отказва категорично и министерско
кресло при победа на Оланд. И се за-
канва, че няма да има преговори. Га-
рантирано от човека, който в програ-
мата си се позовава на Макиавели с
перифразата: “Най-добрата крепост на
тираните е инертността на хората”*.

60-годишният Меланшон
призовава французите
да “превземат
властта”. Убеден е,
че за да се отърсим
от тиранията на
пазарите, е
достатъчно хората
да се раздвижат.
Промяната започва
с всеки един от нас,
казва той

Снимки БГНЕС

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Митингът на Меланшон
в Париж на площада на

Бастилията събра 120 000
души и буквално стресна

френската политическа класа

Търсенето и намирането
на работа се превръща

във все по-голям проблем
за младежите в Европа

Б
настоящ (европейски депутат) и преди
всичко актуален (кандидат-президент
на Франция). Кампанията му предиз-
виква фурор дотолкова, че социологи-
ческите проучвания го изстрелват на
трето място с около 14 на сто от гласо-
вете на французите. Популярността на
някогашния троцкист с 30-годишен стаж
в редиците на френската соцпартия
хвърля в смут социалистите, които смя-
тат, че той подрива шансовете на фа-
ворита Франсоа Оланд, разклащайки
основите на т.нар. “полезен вот” - обе-
динени срещу Никола Саркози.

Яростният антикапиталист Мелан-
шон е сочен за голямата изненада на
вота, “основното събитие” и “голямото
откровение” в кампанията - от обявя-
ването на кандидатурата му миналато
лято на парижкия площад “Сталин-
град” през многолюдния митинг, с кой-
то той “превзе Бастилията” на 18 март
и тълпите поддръжници на срещата в
Лил миналата седмица. “Кандидатът
на народа” разпалва пламъка на над-
преварата, като се старае да пребива-
ва колкото в общественото, толкова и

ФЕНОМЕНЪТ
МЕЛАНШОН
ФЕНОМЕНЪТ
МЕЛАНШОН
ФЕНОМЕНЪТ
МЕЛАНШОН
ФЕНОМЕНЪТ
МЕЛАНШОН
ФЕНОМЕНЪТ
МЕЛАНШОН
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там преди няколко  десетиле-
тия лека кола, носеща симво-
личното име “Червен вятър”.
Изобилие от хром, черен лак и
монументални форми, напомня-
щи отчасти на съветската пра-
вителствена “Чайка” и на един
помпозен модел на “Плимут” от
началото на миналия век. До-
бавете към това и тромавостта,
огромния разход на гориво,  ре-
дицата технически несъвър-
шенства, и ще получите бегла
представа за въпросното пре-
возно средство, произвеждано
през 50-те и 60-те години на
миналия век. Продукция от ня-
колко десетки хиляди, която
превръща “Червен вятър” в кон-

От „червен вятър” до
поръчковите „Мерцедеси”*
В годината на дракона Китай произвежда  милиони леки коли от различни марки

трапазарна и антиикономичес-
ка стока..

Сега, в Годината на Драко-
на, Китай произвежда  милио-
ни леки коли от различни мар-
ки, а годишният износ само за
2003-та (25 години след нача-
лото на реформите на Дън Ся-
опин) на леки коли и авточасти
достига  внушителната цифра
4,7 милиарда долара!

Този невъобразим ръст на
китайското автомобилостроене,
който, както навсякъде по све-
та, е общ знаменател за нали-
чие на високо развита индуст-
риална база, може да усетим
вече и по българските пътища.
Заводът край Ловеч (официал-
но открит на 20 февруари т.г.)
пуска на пазара три модела
автомобили от марката “Вели-
ка стена” (между другото, на
приемливи цени на дребно).

В Китай производството на
леки коли е симбиоза между
работещите там огромни про-
изводствени комплекси на Япо-
ния, САЩ, Германия, както и на
китайски заводи, конструиращи
и произвеждащи за вътрешния

и външния пазар автомобили от
най-различни класи.

Стремителният ръст на този
важен сектор от китайската
индустрия се обуславя и от ог-
ромния вътрешен пазар - през
изтеклото десетилетие годиш-
ните покупки на коли в Китай
достигат вече милиони. През
2010-а продажбата на коли и
микробуси на вътрешния пазар
е 13 милиона. Огромен скок
бележи и износът на автомо-
билни части (започнал през
1999 г.). Ще посоча сравнител-
но “пресен” пример: през 2004
г. в Гуанджоу се изгражда про-
мишлен комплекс на японската
фирма “Хонда”, работещ само
за експорт; след година време
от този завод в Европа са про-
дадени над 30 000 автомобила!

В началото на века вече 12
от най-големите автопроизводи-
тели на планетата имат съвме-
стно производство с Китай на
територията на огромната ази-
атска страна. Произвежда се
широк диапазон от автомоби-
ли, микробуси, спортни коли,
автобуси и камиони.

И незабравимата за мен
гледка на големия централен
булевард “Чангън дзие” в Пе-
кин, изпълнен с десетки хиля-

ди колоездачи, облечени в син
док, отдавна вече е в история-
та: на същата десетлентова
магистрала днес, в Годината на
Дракона, препуска блестящо
метално стадо от леки коли - с
най-различни марки, цвят и
форми.

Откъдето и да бъде поглед-
нат, профилът на индустриален
Китай прави невероятно силно
впечатление: енергетика, про-
изводство на леки коли, маши-
ностроене, ракетна индустрия,
производство на стомана: на-
всякъде Страната на Дракона
постига фантастични резултати
- и то само за три десетилетия.
Според американски анализа-
тори до 2016 г. КНР - вече по
данните на официалната стати-
стика, ще заеме първо място
като икономическа сила в све-
та (макар че по мое лично мне-
ние Китай вече е първа сила).
Според същите анализатори до
средата на следващото десети-
летие Страната на Дракона ще
бъде и най-силната във военно
отношение държава. И това е
логично - не може да си първи

по ръст и темп на икономиката,
а да вървиш след други в от-
бранителната сфера:  там също
се проектира, произвежда про-
мишлена продукция! Само че
от друг вид.

Много интересни са данни-
те, показващи как и с колко се
захранва кръвоносната система
на китайската индустрия. До
края на миналото десетилетие
десетките ТЕЦ, ВЕЦ и АЕЦ са
най-бързият сектор от бурно
развиващото се стопанство на
огромната азиатска страна. В
края на 2009-та  общото енер-

гийно производство на Китай
достига астрономическата ци-
фра 3200 милиарда киловатча-
са и още тогава нарежда стра-
ната на второ място в света.

Още от началото на 80-те
години (след започването на
гениалната програма на Дън
Сяопин “Четирите модерниза-
ции”) Китай започва да инвес-
тира огромни средства за
създаване на крупни, съвре-
менни въгледобивни мини.
Същото се отнася и до произ-
водството на петрол и приро-
ден газ. Само за краткия пери-
од от 1997 г. до 2004 г. годиш-
ният добив на суров петрол
достига 160 милиона тона и
нарежда страната на пето мяс-
то в света.

Успоредно с традиционните
въглища, петрол и газ, официа-
лен Пекин поставя силен ак-
цент и върху производството на
електроенергия от атомни цен-
трали. Към сегашното произ-
водство от петнадесет милиона
киловатчаса (14 действащи
атомни електроцентрали), до
2020 г. Китай ще добави нови

ядрени мощности в обем 36
милиона киловатчаса (в стро-
еж са нови 25 АЕЦ).

Въпреки поразителните ци-
фри на вече постигнатото, стре-
мително развиващата се инду-
стрия на Страната на Дракона
има нужда от нови и нови пото-
ци енергия. Ето защо, заедно с
повишаването на вноса на пе-
трол и природен газ, КНР по-
лага големи усилия за разви-
тие на т.нар. “зелена енергия” -
ток, получаван от вятърни,
слънчеви, геотермални и при-
ливни източници. В огромната

държава има изобилие от вет-
рове, даващи база за мощно
разгръщане на т.нар. “вятърни
електроцентрали” Само за пет
години - от началото на века
до 2005 година, правителство-
то инвестира 1.5 милиарда
юана в развитието на тази
съвременна и екологична ин-
дустрия, използваща силите на
вятъра. Построени са около 200
000 малки ветрогенератора,
които играят важна роля в до-
ставянето на ел. енергия за
земеделските и селски райони.

Още от основаването на
Китайската народна република
на промишлеността се отделя
особено внимание. Основните
акценти падат върху машиност-
роенето и металургията. Само
тези две сфери от промишле-
ността днес представляват 20-
30 процента от цялата индуст-
риална продукция. Тук обаче в
първите две десетилетия след
Втората световна война се на-
блюдава една грешна тенден-
ция - акцентът пада най-вече
върху общия ръст на промиш-
лената продукция, а се подце-
няват нововъведенията, увели-
чаването на разнообразието в
производството, техническият
напредък и качеството. Този
недостатък оставя следи и до
днес, защото Китай все още
внася значителни количества от
някои видове специализирани
стомани.

И все пак повикът на “Чети-
рите модернизации” си казва
думата: в последните две десе-
тилетия обемът на общата про-
мишлена продукция нараства
ритмично с 10% всяка година,
изпреварвайки другите сектори
от народното стопанство по
отношение на икономически
ръст и степен на модернизация.
Някои от големите заводи на
тежката индустрия и машиност-

роене, смятани за стратегичес-
ки важни, все още са в ръцете
на държавата, но постоянно
расте делът на предприятията
на леката индустрия, които са
частни или са на принципа на
“джойнт венчърс” (съвместна
дейност) с държавата.

Днес, в Годината на Драко-
на, промишлеността и строи-
телството представляват 48% от
БВП на Китай. Китай през ми-
налата 2011-а се нарежда на
първо място в света по индуст-
риално производство.

 Големите производствени
браншове включват ми-
нодобив и производст-
во на суровини, желязо
и стомана, алуминий,
въглища, машини, въо-
ръжение, текстил; към
това трябва да приба-
вим добива на петрол,
производството на ци-
мент, химикали, торове,
храни, автомобили и
друго транспортно обо-
рудване, включително
локомотиви и ж. п. ва-
гони, кораби и самоле-
ти. Тук - в огромни циф-
ри - се изразява и про-
изводството на консу-
маторски стоки: облек-
ла, обувки, играчки,
електроника и инфор-
мационни технологии.

След въвеждането
на програмата на Дън
Сяопин за “Четирите
модернизации” и про-
веждането на пореди-
ца коренни реформи в
различни икономичес-
ки сектори, личните и
частни промишлени
предприятия никнат
като гъби - като се из-

ползват местни ресурси и фи-
нансиране извън територията
на страната. И тук се прилага с
успех “Системата за семейна
производствена отговорност” -
на нейна основа се създават
хиляди дребни предприятия,
които остават напълно в част-
ни ръце.

Интересно е, че с най-бърз
темп на промишлено развитие
са големите производствени
центрове покрай южното край-
брежие на Китай - като се за-
почне с традиционния търгов-
ско-промишлен гигант Шанхай,
следван от такива големи гра-
дове - промишлени центрове
като Дзянсу, Гуандун, Шандун
и Джъдзян. В тези огромни ре-
гиони се произвежда над една
трета от общата промишлена
продукция на страната, а също
оттам минава и голямата част
от експорта на китайски стоки.
В тази връзка заслужава да се
спомене и ролята на създаде-
ните преди няколко десетиле-
тия специални икономически
зони в провинциите Гуандун,
Фудзян и Хънан и превръща-
нето на 14 града в т.нар. “отво-
рени брегови селища”, където
още през 80-те години на ми-
налия век активно се стимули-
рат чуждестранните инвести-
ции, ориентирани към експорт
на промишлени стоки.

Трудно е да се изброят
всички сектори от индустрията,
където КНР заема водещо мяс-
то. Ще приведа само една циф-
ра в заключение: в края на
миналото десетилетие само
износът на машини и транс-
портно оборудване надхвърля
внушителната цифра от 550
милиарда долара годишно!

*Из подготвяната
за печат книга “Китай

в Годината на Дракона”

Петър
ГЕРАСИМОВ

Н
якъде в началото на
моя разказ за Китай
споменах, драги чи-
тателю, за срещите
си с произвежданата

В Китай производството на автомобили
е симбиоза между производствените

комплекси на Япония, САЩ, Германия,
както и на китайски заводи,

конструиращи и произвеждащи за
вътрешния и външния пазар автомобили

от най-различни класи

Днес по 10-лентови магистрали в Пекин препуска блестящо метално стадо от
леки коли - с най-различни марки, цвят и форми
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ъде е най-лесно в Русия да
изхраниш детето си? И по-
скъпо да продадеш труда си?
Отговорите на този и други
въпроси ги има в отчета на
Росстат.

Малко цифри за
сравнение и размисли
Малко цифри за
сравнение и размисли
Малко цифри за
сравнение и размисли
Малко цифри за
сравнение и размисли
Малко цифри за
сравнение и размисли

Къде и как живеят „сърдитите” граждани и „щастливите” селяни?

К

Марина ГРИЦЮК, Елена КУКОЛ,
Татяна СМОЛЯКОВА,
Альона УЗБЕКОВА

Най-евтино се отглеждат деца в Там-
бовска област. Тук средната цена за от-
глеждане на дете е 4449 рубли (115,5
евро) месечно. В още десет региона
цифрата достига 5000 рубли (129,8
евро). И само в Камчатския край детето
“гълта” не по-малко от 12000 рубли
(311,6 евро). Това обаче изглежда не
влияе върху раждаемостта в региона,
където миналата година на хиляда жи-
тели се падат 12,4 новородени, толко-
ва, колкото и средно в страната.

Въпросът обаче не е само в жизне-
ния минимум. Какво има в джобовете на
съгражданите ни? Реалната заплата в
страната миналата година се е увели-
чила с 4,2 процента. Година по-рано
този ръст е бил 4,6 на сто. Средноме-
сечната заплата през 2011 г. е 23693
рубли (615,4 евро).

Рекордьор в този смисъл е Чукотски-
ят автономен окръг, където заплатата
се е увеличила с 10,1 процента. Сред
“отличниците”, добавили към заплатите
над 5%, са републиките Татарстан, Саха
(Якутия), Амурската, Брянската, Воро-
нежката области, Алтайският край, Яма-
ло-Ненецкият автономен окръг. Заедно
с това обаче има четири региона, къде-
то заплатите са намалели: Ненецкият
автономен окръг, Краснодарският край,
Чеченската и Мордовската републики.

Колкото до реалните парични дохо-
ди на населението, то този показател
традиционно е по-нисък от нивото на
заплатата (в сметките се включват сла-
боосигурените слоеве на населението:
пенсионери, инвалиди, студенти) и той
расте по-бавно. През 2011-а реалните
парични доходи на глава от населени-
ето са нараснали само с 1,1% (през
2010-а този ръст е бил 3,8 на сто).

Заедно с това м. г. сме постигнали
добри резултати в заетостта. Общата
безработица е намаляла с повече от
10%, а регистрираната - почти с 20 на
сто. По ниво на безработицата сме из-
лезли на докризисното равнище. През
м. г. броят на вакантните места, обявени
от работодателите, е нараснал с 18,2
процента. Най-голям ръст има в При-
волжкия федерален окръг - 36 на сто.
На второ и трето място са Уралският и
Сибирският федерален окръг.

Както отбелязват експертите, това
говори за съживяване на икономиката,
излизане от кризата.

Не сме станали по-малко

На практика с двойно по-малко е
естественото намаляване на населени-
ето. Миналата година този фактор е
0,9%, а година по-рано е бил 1,7 на
сто. “Това е станало преди всичко за-
ради подобреното положение в здра-
веопазването, модернизацията. Нави-
ците на хората за една година не са се

променили. Броят на тези, които пият и
пушат, е същият, но живота са напусна-
ли със 100 хиляди души по-малко, от-
колкото година по-рано”, казва главни-
ят научен сътрудник на Института за
социално-политически изследвания
към Руската академия на науките Лео-
нид Рибаковски. В същото време раж-
даемостта малко се е увеличила. “По
този начин населението на Русия през
последните две години на практика не
намалява”, продължава Рибаковски.
През 2012 г. според него раждаемост-
та ще остане на приблизително същото
ниво.

Един от показателите за икономи-
ческото здраве на региона и държава-
та като цяло е миграционният приръст
(или обратното - намаляване на имиг-
рантите). Струва си да се отбележи,
че през 2011-а този показател у нас
се е увеличил почти двойно - от 158
078 души до 320 100. Вярно е, че този
висок ръст се обяснява не само с уве-
личената миграционна активност, но и
с особеностите на сметките. Както каз-
ват в Росстат, от 2011-а те са започна-
ли да регистрират имигрантите, които
живеят и работят на новото място от 9
месеца и нагоре (по-рано са броели
от година нагоре). Това уточнение
обаче едва ли е повлияло кардинално
на статистиката на миграцията. Абсо-
лютен рекордьор по прием на имиг-
ранти е Московска област, където оти-
ва всеки трети имигрант. И в това няма
нищо учудващо, тук просто е бум на
жилищното строителство. Освен това
много привлекателни за мигрантите
региони са Краснодарският край (при-
раст - 1514 души), Москва (59 124),
Санкт Петербург (58 632). Над 20 000
имигранти са се заселили в Тюменска,
Ленинградска, Новосибирска област, т.
е. в онези региони, които се развиват
интензивно.

От дефицита в профицит

Цените през м. г. са се увеличили
средно в страната на 6,1%, а година

по-рано - с 8,8 на сто. Индексът на
промишленото производство се е уве-
личил с 4,7 процента. И въпреки че
според резултатите от 2010-а темпо-
вете на ръст на индустрията са се за-
бавили почти двойно, миналата годи-
на бе преодолян промишленият спад.
Почти една трета от регионите са
завършили 2011 година с профицит в
бюджета.

Друг въпрос е, че консолидираният
бюджет е изпълнен с дефицит от 35
млрд. рубли. Но на фона на общите
доходи на регионите, които са почти
76 трилиона рубли, това не са големи
пари, казва генералният директор на
Икономическата експертна група
Александър Андряков.

Най-много региони, завършили го-
дината с плюс, има в Централния и
Залекоизточния федерални окръзи. От

дефицитния Северо-
Кавказки федерален
окръг успешно
изпъква Ингушетия,
която има профицит.
През тази година спо-
ред прогнозите на Ан-
дряков картината с
регионалните бюдже-
ти най-вероятно също
няма да е лоша. След
кризата местните вла-
сти са много внима-
телни с разходите.

Хлебна година

Почти всички руски
региони показаха
през 2011 година го-
лям ръст на обемите

на селскостопанското производство. В
растениевъдството сред лидерите са
Татарстан, Воронежска, Белгородска,
Уляновска, Оренбургска области. В жи-
вотновъдството успехи показаха съща-
та Белгородска и Архангелска облас-
ти.

В същото време е регистриран спад
в растениевъдството в Калининградска
област, както и в традиционно студе-
ните региони в Русия - Ямало-Ненец-
кия автономен окръг, Магаданска об-
ласт. В животновъдството сред изоста-
ващите са Тулска област и Карелия.

Според един от водещите експерти
в селскостопанския отрасъл - вицепре-
зидента на Руския зърнен съюз Алек-
сандър Корбут, доста е проблематич-
но да се сравнява ефективността на
работата на регионите през 2011-а и
2010 година. “През 2010 г., както по-
мните, имаше много голяма суша и,
разбира се, сериозен спад на селско-
стопанската продукция”, уточни Корбут.

Въпреки това има традиционно ус-
пешни в селското стопанство региони.
Например Белгородска област, където
се произвежда почти една трета от ру-
ското свинско месо, или Татарстан,
където винаги е имало много мощна
подкрепа за отрасъла от републикан-
ския бюджет.

Успехите на селското стопанство до
голяма степен осигуриха и забавянето
на увеличението на цените. Например
във Воронежка област, Ставрополския
край те се увеличиха дори по-малко,
отколкото средно в страната - с 4 про-
цента. През 2010-а именно южните ре-
гиони пострадаха най-много от суша-
та и там рязко поскъпнаха продуктите,
обяснява директорът на регионалната
програма на Независимия институт за
социална политика Наталия Зубаре-
вич.

Най-ниската в страната инфлация
се е оказала в Ямало-ненецкия авто-
номен окръг - само 3,1 процента. Вяр-
но е обаче, че тук може да се говори
не само за успехи. Във всички петрол-
нодобиващи региони са намалели до-
ходите на населението, намаляло е
търсенето и затова толкова забележи-
мо се е забавил и ръстът на цените,
обяснява Зубаревич.

В Русия милиардерите са
станали с 31 повече

Според статистиката на Федерал-
ната данъчна служба през 2011 годи-
на доходи над един милиард рубли
(близо 30 млн. евро) са декларирали
416 души, над 10 милиарда - 27 души.
В страната обаче има и немалко хора,
чиито доходи не достигат до милиард,
но също са доста високи.
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Глобус

джич “Дъжд над Балканите”, но
действието му се развива в
Сараево - емблематичен град
за нашия регион предвид слу-
чилите се там исторически
събития. Това е и градът, къде-
то Анджелина Джоли направи
режисьорския си дебют и даде
своето виждане за последната
война на европейска земя. Това
е градът, където репортери от
Европа и САЩ се събират за
първи път на 6 април, за да се
видят с приятели от Босна и
представят в изложба свои фо-
тографии на ужасите от война-
та и своята истина за нея. За-
щото това са военни фотогра-
фи, които с риск на живота си
са оставили за поколенията
лика на Аркан с неговите “тиг-

2012 година ще е съдбовна за напредъка
на Босна и Херцеговина по пътя към ЕС

босненска идентичност в тази
страна, напротив. Всяка от ет-
ническите и религиозни общ-
ности си живее свой живот и
взимането на общи решения на
тристранните власти се блоки-
ра всекидневно поради свои си
интереси.

В страната се наливат ми-
лиардни средства като помощи
за изграждане на общи инсти-
туции и съвместни дейности, но
резултатите са обезсърчителни.
Идеята за мирно съвместно
съществуване на културното и
етническо многообразие на
малката балканска страна до
този момент не намира най-
верния път. Повече от година
не можеше да се сформира
правителство, липсва бюджет
за тази година, предстои децен-
трализация и изграждане на
административен капацитет за
справедливо и прозрачно раз-
пределяне на средствата от ЕС,
както и стартиране на консти-
туционна реформа. Думите на
турския министър-председател
Ердоган при последната му
парламентарна победа в Тур-
ция, че тази победа е важна не
само за Анкара, но и за Сара-
ево, смущават не само Сърбия.
Защото заплахата от ислямски
фундаментализъм в Босна, как-
то и съществуващите на прак-
тика религиозна омраза, екст-

практика това означа-
ва и че сърби могат
да заемат публични
длъжности в Мюсюл-
манско-хърватската
федерация, а бошня-
ци и хървати в Репуб-
лика Сръбска, както и
тези представители
на други малцинстве-
ни групи, които имат
такова желание. Дали
крехката държавност
на Босна и Херцего-
вина и липсата на по-
литическа зрелост на
елитите там ще поз-
воли да се постигнат
споразумения в полза
на всички граждани
на Босна, на този
етап не е ясно. Но
сигналът на новия
президент на федера-
цията Бакир Изетбе-
гович, който посети
първо Брюксел в
първото си пътуване
зад граница, е осно-
вание да се вярва, че
пътят е избран. Тряб-
ва да се предприемат
стъпки за постигане
на европейско бъде-
ще. А това става само
чрез култура на диа-
лога и компромиса.
Качества, от които
Босна се нуждае по-
вече от всичко. И за
които говори в исто-
рически аспект в своя
филм Любиша Самар-
джич. Този филм има
оптимистичен край и
става въпрос за лю-
бов. На Балканите
пеем за любов, но
през вековете повече сме се
мразили и балканският дъжд не
винаги е бил пролетен.

В момента обаче в региона
има раздвижване. След Бълга-
рия и Румъния, през 2013 годи-
на Хърватия ще е 28-ият член
на ЕС, Сърбия има статут на
страна кандидатка и очаква
преговори за членство, Косово
се надява на диалог за визова
либерализация, Македония ще
започне диалог за присъединя-
ване, за да заобиколи реални-
те преговори, блокирани от
Гърция заради спора за името.
Предстои БиХ да направи не-
обходимите усилия, да се съоб-
рази с решението на Европей-

Идеята за мирно съвместно
съществуване на културното и

етническо многообразие на
малката балканска страна
до този момент не намира

най-верния път

Зорница
ИЛИЕВА

ри”, зверствата в Биелина или
лицата на хора зад телени мре-
жи, сякаш Втората световна не
е свършвала.

Но сега, както и преди, Са-
раево е градът, в който живеят
три различни религиозни и ет-
нически общности, които
съгласно Дейтънското мирно
споразумение трябва да живе-
ят в мир и заедно. На практика
обаче нещо все не се получа-
ва, и след разгорещените дис-
кусии около бъдещето на Ма-
кедония в Европейския съюз ев-
рокомисарят по разширяване-
то Щефан Фюле призна, че
2012 година ще е съдбовна за
напредъка на Босна и Херце-
говина по пътя към ЕС и че му
е трудно да бъде твърде пози-
тивен, когато става въпрос за
Сараево.

Трудно е, защото Европа не
намери точното решение, кога-
то бързаше да прекрати война-
та в Босна и Херцеговина през
1992-1995 година и сега се
подсигурява с удължаване ман-
датите на военните и полицей-
ски мисии, въпреки изявления-
та, че няма заплаха за сигур-
ността на триетническата общ-
ност. Ние също изпращаме свой
нов контингент там.

Явно едва сега трябва на
практика да се започне изграж-
дането на босненската държа-
ва. Защото до този момент няма
доказателства за някаква обща

ремизъм, дори и в умерени фор-
ми, дават основание за тревога
и опасения от външни влияния.
Съществуващите всъщност три
правителства в Босна все още
не могат да постигнат напредък
по въпроса за включваща, не-
дискриминираща образовател-
на система, която да премахне
сегрегацията в отделните етни-
чески групи и да има общи об-
разователни програми и интег-
рирани класове в цялата стра-
на. Явно на Босна и Херцегови-
на ще й трябва още доста вре-
ме и й предстои дълъг път, до-
като изпълни условията за
членство в ЕС. Независимо че
само по този въпрос има един-
но становище на трите прави-
телства в страната.

Тежкото минало е зад гърба
на държавата, но трудностите
не са. При промяната на кон-
ституцията например трябва да
се намери решение на въпроса
за гарантиране правата на
всички малцинства в Босна, за-
щото до този момент само ет-
нически бошняци, сърби и
хървати могат да бъдат изби-
рани за членове на председа-
телството на БиХ и на парла-
мента. Да, ама Финци и Сей-
дич са евреин и ром и искат да
имат същите права, след като
живеят в същата държава. И
поставят въпроса пред Европей-
ският съд по правата на чове-
ка. Печелят, естествено. На

ския съд и да промени консти-
туцията си, което ще й гаранти-
ра влизане в сила на Споразу-
мение за асоцииране. Може би
тогава и по-късно на Балкани-
те най-после ще престанем да
си обръщаме гръб и заедно ще
преборим страховете си от ек-
стремизъм и религиозен фунда-
ментализъм.

Трудно е при наличието на
държави-компромиси и при про-
валени или неосъществени ре-
форми, но за да ни има, за да
преодолеем изоставането си в
икономически аспект, се нужда-
ем от смели действие и евро-
пейска подкрепа. Независимо
че Европа не е така опиянена

от романтиката на обединение-
то, както беше, защото си има и
своите проблеми, в т.ч. оцелява-
не на общата валута. Важното
е, че гледаме в една посока и
думата интеграция е разбирае-
ма за всички. И дано нашата
външна политика остане вярна
на принципа за настъпление на
Балканите и не отстъпи от отго-
ворността си за присъединява-
не на всички балкански държа-
ви към Европейския съюз. Може
би на Балканите ще сме по-по-
лезни, отколкото в далечни ре-
гиони. Дано тук на Балканите
всички сме научили уроците на
историята, за да не се налага
да учим чужда.

Н
е зная дали сте успе-
ли да гледате по-
следния филм на
обичания от всички
нас Любиша Самар-

Това остави войната на босненската земя

Мирът в Босна все още се спасява от международните сили

Балканският дъждБалканският дъждБалканският дъждБалканският дъждБалканският дъжд
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Н
ие сме прости
хора, работата ни
е тежка, но без
пари не се издър-
жа вече. Вие ни

помогнахте много. Ей така,
простосърдечно, посрещна-
ли българския премиер-ми-
нистър в славния град
Кърджали. Посрещнали го
мъже и жени - работници от
Оловно-цинковия комбинат в
същото това Кърджали.

“Вие сте прости и аз съм прост, затова се раз-
бираме” - отвърнал премиерът Бойко Борисов и,
облечен в светлокафяво спортно яке, се втурнал
да пощипва по бузките наобиколилите го дечица
и да се снима с хората. Което всъщност е основ-
ното задължение на всеки премиер-министър по
време на криза.

Има едно нещо, което социолозите и психо-
лозите наричат “синдром на лековерния ум”.
Когато говорят за него, те дават пример със
смъртта на Великденския заек, в който един
лековерен човек попада на силно преувеличен
пример, че Великденският заек е убил Осама бен
Ладен. Под гръмкото заглавие се уточнява, че
край трупа на Осама бен Ладен са открити боя-
дисани яйца, а за това, че Великденският заек е
бил на местопрестъплението, свидетелства и
намереният пух.

Така говори премиерът по националните ме-
дии. Някакви злодеи (обикновено от Тройната ко-
алиция!) пречат на правителството да работи, т.е.
на Б.Б. да убие лошия Осама бен Ладен, но
всъщност лошият е Великденският заек, защото
е оставил боядисани (сигурно в червено!!!) яйца
и пух, които пък са сложени там, за да не разбе-
рем, че всъщност е убит Великденският заек.
Така...

Четете го, както си искате...
Истина е, че популизмът достигна до обидни

граници. Разбираме, когато народецът от вътреш-
но усещане за самосъхранение говори за себе
си като за “прости хора”. Но не разбираме, кога-
то премиерът потупва същия този народец по
врата и го уверява, че знае добре хала му и е
уверен в простотията му. Обидно е, господин
премиер, обидно е за всички тези хора, които
продължават да се трудят и да създават така
неречените материални блага. Обидно е за мла-
дите майки, които продължават да раждат деца-
та на България въпреки условията, съвсем близ-
ки до бойните, в които ги поставя вашето прави-
телство. Колкото и на готин да се правите, госпо-
дин Борисов, станете малко по-сериозен. Толко-
ва олеквате, че се чудя как още стои на клоните
на родното дърво гнездото, което впрочем от-
краднахте от Симеон Сакскобурготски.

Ето още от същия вестник, на същите страни-
ци, където виждаме храбрата ви помощ след ед-
номесечни стачки на работниците от Кърджали.
Страшно е едно 16-годишно момиче в нещо, ко-
ето някога е било анцуг, да ти каже: “Много ис-
кам да имам хубава рокля на бала. Винаги съм
мечтала да нося рокли, но обличам старите ан-
цузи на по-големите ми сестри и братя. Нямаме
пари. Баща ми почина преди 9 г. и майка сама
едва се оправя. Довечера няма да имаме хляб у
нас, а пък аз за рокли мечтая...”

Както твърдите, тя е проста и вие сте прост,
разбирате се прекрасно!

С тази разлика, че тя се чуди дали ще вечеря,
а вие се чудите какво да вечеряте. Искам да
подчертая - не ви упреквам, че ще вечеряте. Чудя
се защо тя няма да вечеря. И защо на бедните
като нея се случва по-често да вечерят на маса-
та на ангелите, отрупана с надежди и сънища.
Защото на тези деца само ангелите вече са им
утеха, а всичко останало е нещо подобно на
Валентин Захариев, за борба с когото цялата
държава, както се вижда, няма сили.

Когото, между другото, очевидно никой не ус-
пява да препъне, и този човек марширува из бан-
ки и български фабрики с непукизъм, характерен
за целия ни преход. На всичкото отгоре май не
му пука и от вас, господин премиер, на нас ни
остава да се чудим кой все пак е Великденският
заек - вие или Валентин Захариев!? Възникват и
още ред въпроси - за пуха и яйцата, да не гово-
рим за фамозния Осама бен Ладен вече в един
друг свят. Има въпроси, на които трябва да се
отговаря - нищо, че не са точно тези. И нищо, че
вие постоянно ни натрапвате въпроси, на които
уж (!) отговаряте.

Лековерният ум на народа започва да изтрез-
нява. Спомнете си любимия ви Тодор Живков -
как го следваха, следваха, че като го погнаха...

Такива работи.

Вечеря с
Великденския

заек
„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”

„Ало, мамо!
Катастрофирахме
с колата!”
Как възрастни и деца трябва да се пазят от зачестилите
телефонни измами, за да не загубят парите си

В
последно време
отново зачестиха
т.нар. телефонни
измами - лесни-
ят начин за пре-

Станислава
ГАЙДАДЖИЕВА

питание на паразитиращи
индивиди с криминален
уклон. Странното е, че
въпреки предупреждения-
та на МВР и многоброй-
ните сигнали за тези из-
мами в медиите, изглеж-
да все още има и винаги
ще има хора, които стават
нелепа жертва на подо-
бен тип измами. Дали за-
щото измамниците са ста-
нали вече по-обиграни и
долнопробните им лъжи
са по-трудно доловими,
или защото ние сме раз-
сеяни и изпадаме в пани-
ка твърде бързо, но фактът
си е факт -  измамите ще
продължават и все пове-
че хора ще бъдат на ръба
да попаднат в капан и да
загубят парите си. Ще е
така, докато всеки един от
нас не даде сериозен от-
пор и не покаже на непо-
знатия “от другата страна”,
че е не е лесна жертва. Ето

няколко полезни съвета.
Доста често обаждане-

то е свързано с нещо тра-
гично, което се е случило с
ваши близки, има скръбен
и отчаян плач, опит за из-
нудване и “измъкване” на
колкото се може повече
пари и ценности от вас.

Първият възможен ин-
дикатор за това, че ви пред-
стои разговор от подобен
тип, е скритият или непо-
знат номер. Техниката в
днешно време е толкова
напреднала, че позволява
на когото и да било да ста-
не трудно и въобще неот-
криваем, като “скрие” номе-
ра си. Хубавото тук е, че
това би могло да бъде от
полза и на потенциалните
жертви, защото за нас скри-
тият или непознат номер
трябва да е първият сигнал,
че нещо не е наред.

Не се паникьосвайте!
Шансовете да се е слу-

чило това, за което ви уве-
домяват по телефона (ка-
тастрофа, попадане в бол-
ница, друго премеждие или
нещастие), са точно толко-
ва големи, колкото и веро-
ятността всъщност нищо от
това, за което ви информи-

рат, да е вярно.
Дори и да се притесни-

те, че съобщението може и
да е вярно: не го показвай-
те, а запазете хладнокръ-
вие! Веднага задръжте
разговора и при възмож-
ност се свържете с вашия
близък. Докато правите
това, най-вероятно “от-
срещната страна” вече ще
е прекъснала връзката.

Телефонните измамни-
ци се гаврят с чувствата и
слабостта ни към хората,
които обичаме. Най-чести-
те жертви са възрастни
хора, които живеят отдел-
но от близките си, както и
все повече деца, които са
лесно податливи на изма-
ми. В по-голямата част от
случаите болните и възра-
стните хора се предоверя-
ват и губят всичките си спе-
стявания, което би могло до
доведе и до фатален край
при наличието на силна
емоционална реакция.

Най-новата “мода” е да
се мамят деца, които биват
карани да изнасят пари и
скъпоценности от домове-
те си доброволно. По този
начин всъщност се стига до
кражба, без да е имало

влизане с взлом или гра-
беж. А най-абсурдното е,
че впоследствие единстве-
ните видимо виновни в ця-
лата тази ситуация са са-
мите жертви, защото са се
предоверили и добровол-
но са предоставили на из-
мамниците поисканото от
тях. Престъпниците превръ-
щат нашата слабост в тях-
но оръжие срещу самите
нас, а предимството им е,
че отдавна са твърде
претръпнали за чуждото
нещастие.

Изглежда явлението
“телефонна измама” въоб-
ще не е ново и въобще не
е явление, щом дори в
Япония вече разработват
специални телефонни
програми за борба с този
вид престъпления. И дока-
то техническият напредък
влиза в битка със самия
себе си, би било разумно
да запознаем предвари-
телно подрастващите с ри-
сковете, които крие едно
телефонно обаждане, как-
то и да бъдем по-внима-
телни и по-съобразителни,
когато някой звънне и из-
плаче: “Мамо, катастрофи-
рахме!”.

Фотореплика

Безвкусно, нелепо, престъпно
Йонко БОНОВ

М
агазин за детски
играчки и сексшоп
предлагат пъстрите
си стоки витрина до
витрина. Разделя ги

миролюбиво една стена раз-
стояние. Пък и тя е прикрита
деликатно с пъстрия текст
“Всичко за детето”. Това
срамно безметежно съществу-
ване рамо до рамо може да
се види на пъпа на столицата
ни - в безистена на площад
“Славейков”, в непосредстве-

до вратата на секс магазина е
изпълнено с изобразена в едър
план бяла фигура на жена с
демонично изражение, в еро-
тично облекло, с ангелски
крилца, с лък в ръце, с черве-
но сърце, набодено на върха
на стрелата й.  Нещо като
манджа с грозде. Безвкусна,
нелепа, конфузна и дори
престъпна гледка, която обаче
не смущава и не впечатлява
нито родители, нито педагози,
нито общинари, нито проектанти
градоустроители, нито органите
на реда или пък случайните

минувачи. Дали не си мислят
колко е възпитателно и полез-
но да се прави тъй непосредст-
вено преходът от куклите за
деца към перверзните играчки
за възрастни? Впрочем, думич-
ката “възпитание” вече е
забравена като досадна бедна
роднина в съвременния ни
учебен процес. Или просто
уморени от теглото на днешно-
то усилно време, сме
захвърлили морала си като
излишно бреме сред отпадъци-
те на някое от множеството
незаконни сметища на София.

на близост до
ул. “Солун-
ска”. В раз-
редките на
шарения
надпис “За
вас, деца”
са изрисува-
ни различни
животни в
невинно бяло.
Зайчето в
десния му
край е напра-
вило решите-
лен скок
директно към
съседния секс
магазин.
Двата фирме-
ни текста,
намиращи се
почти на една
линия един до
друг, образу-
ват многозна-
чителното
цяло: “За вас,
деца. Секс-
шоп. Еротичен
магазин”. За
да бъде
гледката още
по-красноре-
чива, цялото
пространство

Снимка АВТОРЪТ

Вечеря с
Великденския

заек

Вечеря с
Великденския

заек

Вечеря с
Великденския

заек

Вечеря с
Великденския

заек

Вечеря с
Великденския

заек
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На фокус

орупцията е житейски
факт не само у нас, но
и безспорен световен
феномен. През по-
следните десетилетия

Борбата против
корупцията
Законите у нас са непълни и не само не позволяват ефективно преборване
на корупцията, но защитават тази „по високите етажи”

Славчо КЪНЧЕВ*

К

*Авторът е председател
на УС на Асоциацията за бор-
ба против корупцията в
България

тя достигна безпрецедентни
равнища. Непрекъснатата ин-
формация по темата в медиите
по паралели и меридиани по-
казва, че за никоя държава,
колкото и развита да е, не може
да се твърди, че е изцяло защи-
тена от опустошенията, които
нанася корупцията.

Макар че различните стра-
ни използват различни методи
за борба против корупцията,
съществува принципно разли-
чие между превантивните и оз-
дравителните инструменти, към
които се прибягва. Докато пре-
вантивните инструменти се
състоят от напредничави прав-
ни норми и норми на добро
поведение, които водят към
създаване на среда без коруп-
ция, то оздравителните инстру-
менти, състоящи се от самите за-
кони против корупцията, по
същество се стремят да осигу-
рят подходящи средства за санк-
циониране на вече възникнали
актове на корупция. Докато пре-
вантивните инструменти дейст-
ват на предхождаща спрямо ко-
рупционната практика база, оз-
дравителните закони се стремят
да се справят с корупцията пост-
фактум. Както и да санкциони-
рат нарушителите.

Световният опит неоспоримо
доказва, че правните инициати-
ви сами по себе си не са от зна-
чение, те са чисто и просто ин-
струменти в борбата против ко-
рупцията. Най-успешните иници-
ативи са тези, които са подкре-
пени от необходимата воля за
борба против корупцията в
съчетание с изискваното равни-
ще на ресурси, нужни за учас-
тие в борбата и нейното
поддържане. Но никакво коли-
чество риторика, декларации
или дори законодателство не
може да бъде подходящ замес-
тител на адекватната политиче-
ска воля и истинската решимост
за спиране на разпространени-
ето на корупцията.

Каква е ситуацията в Бълга-
рия, погледната през призмата
на междинния доклад от 2012 г.
на Европейската комисия за
сътрудничество и оценка?

Държавният апарат и иконо-
миката са просмукани от

разпространението
на корупционните

„такси”

Времето прави много неща
нормални, дори в областта на
морала. Нали още Сенека е пи-
сал, че “Няма лекарство там,
където това, което е било счи-
тано за порок, стане обичай”.
Налице са неблагоприятни ус-
ловия за действие на правилата
на свободната конкуренция. За-
труднено е създаването на мощ-
ни национални компании, осо-
бено в производствения сектор,
които да служат като “локомо-
тиви” на икономиката. Улеснено
е разрастването на формации,
които вече са отрязали “опаш-
ката на гущера” и образуват
приходите си чрез законен биз-
нес, но често се озовават върху
територията на финансовите

престъпления. Като чрез разда-
ването на подкупи осигуряват
както възможността за самото
извършване на закононаруше-
нието, така и своята безнаказа-
ност.

При подобен икономически
модел доминират едрите
престъпници, които са си наели
по неписани договори функцио-
нери от властови политически
партии, проникнали са и в пра-
воприлагащата сфера, за да им
бъдат предоставени незаконни
предимства за техния бизнес.
Именно затова, колкото и да се
стараят дребните предприема-
чи, които не притежават финан-
совите ресурси да корумпират
при необходимост държавните
чиновници по тарифите, създа-
дени от “доновете”, те никога не
могат да израснат до нивото им.

Но вредните последствия от
широко разпространените ко-
рупционни практики в България
са не толкова в индивидуален
план, колкото са изразени в

задушаването на
пазарната икономика

като корупцион-
ният й антипод е
главното препятст-
вие по пътя към со-
циалното и иконо-
мическото развитие
у нас.

Какво
м о ж е -
ш е

да допринесе Държавната аген-
ция за национална сигурност в
ограничаването на тази вирус-
на зараза, нали беше замисле-
но една от функциите й да бъде
борбата с корупцията? Същият
въпрос се отнася и за БОРКОР.

Логично е прогнозата да
бъде изградена в зависимост от
редица фактори. Първо, право-
прилагащият орган трябва да
има налични адекватни ресур-
си - човешки, материални и ин-
телектуални - за да бъде ефек-
тивен. Второ, той трябва да бъде
независим от политическото
ръководство. Трето - действията
му могат да успеят само до сте-
пента, до която те съответстват
на необходимата мярка от по-
литическа воля за борба против
корупцията. Точно последното
условие е определящото. Сте-
пента на реализация на първо-
то и второто условие е следст-
вие от проявената политическа
воля за ограничаване на коруп-
ционните практики. От наличния
политически потенциал за дей-
ствия срещу разпространение-
то на argumentum argentarium,
т.е. на “сребърните аргументи”,
или прозаично казано - на под-
купите, сред служителите в
държавната администрация за-
виси и функционалността на
нормативната база за борба
против корупцията.

При наличие на политичес-
ка воля за ограничаване на ко-
рупцията е нужно да съществу-
ва и съответната ефективна нор-
мативна база. Не е необходимо

колелото да бъде откривано
втори път. Понастоящем има до-
статъчно чуждестранни приме-
ри за антикорупционно законо-
дателство, нормативни актове и
кодекси на поведение, които са
доказали своята ефективност.

Къде изостава българската
нормативна уредба?

На първо място по моя пре-
ценка е, че още не са въведени
специални норми на доказател-
ствено право, ефектът от които
е да бъде намалена тежестта
на доказването, възложена на
обвинението, и действайки така,
да бъде увеличена вероятност-
та за противодействие на коруп-
цията и чрез

т.нар. гражданска
конфискация

- Закона за отнемане на неза-
конно имущество, включително
и т. нар. “разширена конфи-
скация”, както и отнемане

на имущество, прехвърлено от
заподозрения на друго лице.
Колкото се отнася до заложения
в проектозакона на ГЕРБ срок
от 10 години за обратно дейст-
вие, той е несъобразен с кон-
кретните условия в България. Би
било уместно законът да е при-
ложим спрямо имущество, при-
добито след 1989 г. Но структур-
ният недостатък на закона в
предложения му за одобрение
текст е, че от полето на неговото
действие са изключени де факто
незаконно забогателите по “ви-
соките етажи” на властприлага-
нето. Понеже на практика те не
извършват никое от тежките
престъпления, упоменати в за-
кона, по които, ако им е било
повдигнато обвинение, то преди
още да е налице влязла в закон-
на сила присъда, да е възможно
да им бъде отнето незаконно
придобитото имущество. Понеже
там, сред високопоставените
“бели якички”, стандартното ноу-
хау за незаконно обогатяване е
изключително трудно доказуе-
мата търговия с влияние. Така че
съвсем логично изниква въ-
просът: няма ли всъщност за-
конът да бъде

непробиваемият
чадър над

партократите

и технократите, незаконно обо-
гатили се след 1989 г. Той в ни-
какъв случай не съдържа необ-
ходимия правов потенциал, за
да се превърне в един ефекти-

вен инструмент за изпълнение
на приетия през м. юни 2011 г.
от Европейската комисия пакет
от мерки за борба с корупцията.
Новите норми на доказателст-
вено право са въведени от ня-
кои държави по отношение на
притежаването на необяснено
богатство или имущество, както
и притежаването на или контрол
върху имущество от страна на
близки роднини или съдружни-
ци на незаконно забогателите,
и са доказали своята ефектив-
ност.

На второ място е регламен-
тирането на финансирането на
политическите партии и по-спе-
циално финансирането на изби-
рателните им кампании. Налич-
ните ограничителни параметри
в съществуващия закон за по-
литическите партии са непълни.

Наистина всеобхватното регла-
ментиране на финансирането
на политическите партии (общ
допустим размер на даренията
за календарна година, напра-
вени от отделно лице, за даде-
на избирателна кампания и пр.)
е твърде трудно начинание, но
то също така е незаменимо
средство в борбата против ко-
рупцията.

Според проучване на Евро-
барометър 40% от европейците
са на мнение, че

прекалено тесните
връзки между бизнеса

и политиката

допринасят за корупцията. Мно-
зинството от запитаните (68%) не
смятат, че има достатъчна про-
зрачност и надзор за финанси-
рането на политическите партии.

Налице са и тревожните ре-
зултати, които се съдържат вся-
ка година в отчетите на Агенци-
ята за държавна финансова ин-
спекция (АДФИ), които показват,
че най-много са злоупотребите,
свързани с обществени поръчки.
Това е сигнал за несъвършенст-
ва в съответното законодател-
ство. Например в Закона за об-
ществените поръчки (ЗОП) не са
дефинирани изчерпателно ог-
раничителните условия, които
да възпрепятстват разделянето
на дадена обществена поръчка
с цел заобикаляне прилагането
на закона. Извън обсега на ЗОП
остава и механизмът за възла-
гане на банковото опериране с

парите на държавните институ-
ции и фирми, също на общините
и техните фирми, както и на фир-
мите с публично-частно партнь-
орство. Годишните такси, които
заплащат за обслужването на
разплащателните си сметки го-
репосочените клиенти, разглеж-
дани като банкова “услуга”, ос-
тават под съответния праг на
ЗОП за задължително обявява-
не на тръжна процедура. Като
правна конструкция законът е
необходимо да бъде изменен
както по отношение на възмож-
ностите му за ефективна превен-
ция на опорочени процедури за
търгове за обществени поръчки,
така и да придобие потенциал
за качествено изменение по от-
ношение на контрола за спаз-
ването му и то на всеки един
етап от изпълнението на даде-
на поръчка.

Световният опит показва, че
в усилията за предотвратяване
на корупцията или в борбата
против нея ролята, както и анга-
жиментът на националните по-
литически лидери са решаващи.
Несъмнено едно гражданство,
спазващо законите, е по-веро-
ятно да съществува в тези стра-
ни, където държавните служи-
тели са не само компетентни,
но и безпристрастни и безкори-
стни, а също там, където преоб-
ладава

прозрачността
и отговорността

Непредубеденото сравнение
между съответните български
кодекси за поведение, включи-
телно Кодекса за поведение на
служителите в държавната ад-
министрация; Етичния кодекс за
лицата, заемащи висши длъжно-
сти в изпълнителната власт; три-
те Правила за професионална
етика на магистратите, от една
страна, и от друга страна, ана-
логични кодекси в развитите
държави, легитимират съответ-
ните български нормативни до-
кументи като непълни, затова и
твърде далеко от ефективна
функционалност.

Никнещите като гъби след
дъжд корупционни скандали у
нас и след приемането на раз-
личните кодекси на поведение
са доказателство не само за
error in forma (грешка във фор-
мата), но и за error in re (грешка
по същество). И тази грешка по
същество е следствие както от
липсата на достатъчно детайли-
зирани инструкции, така и най-
вече от отсъствието на инстру-
менти за контролиране на спаз-
ването на кодексите и липсата
на система от бързи и ефикасни
санкции при нарушаването им.

Законът за достъп до обще-
ствена информация, както и ос-
таналата нормативна база,
свързана с дейността на
“четвъртата власт” - медиите, е
от основно значение за обхвата
на проверката, на която дей-
ността на всеки държавен слу-
жител би трябвало да бъде под-
ложена - или пряко чрез обще-
ствеността, или непряко чрез
средствата за масова информа-
ция. В тази област българските
журналисти има какво да жела-
ят като промяна.

И най-дългият път започва с
първата крачка. Но засега бор-
бата против корупцията в Бълга-
рия е не повече от едно непри-
ето предизвикателство. Понеже
за българската партокрация
тази цел е толкова велика, че
не заслужава да бъде пре-
следвана. А в доклада на
Държавния департамент на САЩ
за стратегията на контрол върху
трафика на наркотиците през
2011 г. има констатация: “Коруп-
цията остава сериозен проблем
в полицията, митниците и сред
съдиите и прокурорите”.

Кой пръв ще познае за коя
държава е хвалебствената
оценка?
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Млад татко чака в коридо-
ра на родилното. Отвътре из-
лиза акушерка и носи три бе-
бета.

Таткото се замисля и казва:
- Ами... ще взема това отляво.

Проф. ГЕОРГИ ЕДРЕВ,
лекар,
национален консултант
по оториноларингология и поет
Доц. д-р ГЕОРГИ НИКОЛОВ,
преподавател във
Висшето училище
по застраховки и финанси
Доц. ЗЛАТИН РАДЕВ,
режисьор
ЛЮСИ ДЯКОВСКА,
певица
НЕВИН ОСМАН,
юрист
ПАВЕЛ ПАВЛОВ,
режисьор и писател
РОСЕН ВЛАДИМИРОВ,
юрист и политик

тази година “Мартенски му-

„Летете с Росинант” на Джеки Стоев
в новия сайт за българско кино
„Летете с Росинант” на Джеки Стоев
в новия сайт за българско кино
„Летете с Росинант” на Джеки Стоев
в новия сайт за българско кино
„Летете с Росинант” на Джеки Стоев
в новия сайт за българско кино
„Летете с Росинант” на Джеки Стоев
в новия сайт за българско кино

Ìóçèêà è æèâîïèñ
â Ðóñå
Фестивална изложба-конкурс бе подредена

в рамките на 52-то издание

на „Мартенски музикални дни”

Огнян СТАМБОЛИЕВ те отличени работи ще бъдат приети в
новия фонд на русенската галерия под
наслов “Музика”.

Директорката на фестивала “Мартен-
ски музикални дни”, музиковедката Ива
Чавдарова, приветства чудесната идея
на членовете на дружеството на СБХ и
на галерията, като подчерта, че тази
уникална тематична експозиция може
да се определи като “чудесен пример
за симбиоза между музика и живопис
именно тук, в Русе, града на музиката и
живописта”. Председателят на Съюза
Любен Генов, който бе член на журито,
не успя лично да присъства на открива-
нето, но изпрати сърдечно приветстве-
но писмо, като даде изключително ви-
сока оценка на изложбата, плод на уси-
лията на 26 изявени русенски творци от
няколко поколения, вдъхновени от му-
зата на музиката Евтерпа. Сред тях
личаха имената, освен на вече споме-
натите, и на Васка Монева, Николай
Русчуклиев, Даниел Дянков, Роберто
Андреев,  Виржиния Пенчева, Пламен
Монев, Виолета Радкова, Георги Пасев,
Николай Бузов, Кирил Герасимов и др.

“Музика и Живопис”, в голямата гале-
рия на “Борисова” 39, както и пърфор-
мансът на Иван Иванов-Йоаний във
фоайето-галерия на обновеното Доход-
но здание “Джон Кейдж-4,33”. Органи-
затор беше самата галерия (една от
старите и водещите у нас) с помощта на
СБХ. Наистина музиката и живописта по
странен и необясним начин вълнуват
нашите чувства, отключват най-скрити-
те струни в душата ни. Двете институции
- СБХ и Община Русе, връчиха награди-
те си на авторите преди откриването на
изложбата. С наградата на СБХ бе от-
личена картина на известния русенски
живописец, представител на отдавна
утвърдената Русенска школа, Велимир
Петров, един от ветераните в групата. А
наградата на Русенската община бе
връчена на друг изявен автор, юбиляря
Николай Караджов, който се представи
с два великолепни майсторски портре-
та на жени-музикантки. Журито присъ-
ди още една специална награда - на
младата художничка Таня Пасева. Три-

ролетта в австрий-
ските градове и сел-
ца е свързана с
настъпващия хрис-
тиянски празник. По

Известният поет, сатирик и преводач Васил Сотиров (вдясно)
представи и приветства колегите и приятелите си Ивайло Цветков и

Трайко Попов (вляво) на откриването на съвместната им изложба
под наслов “Усмивката лекува” в изложбената зала

на втория етаж на Софарма бизнес тауър в София.
Тя е съпътстваща проява на представянето

на антиникотиновите цигари “Tabex”.
Лекция на тема “История на тютюна и вредата от него”

изнесе Димитър Попов, доцент от НБУ и бивш пушач

са запазени за предиобеда на
неделята. Традицията изисква
преди обилната късна закуска
ястията да се осветят в черква-
та (повечето австрийци са като-
лици). Освещаването на ястия
по време на Великденската
служба датира в Австрия от ХII
век. Гозбите и боядисаните
яйца се носят в кошници, по-

крити с ръчно бродирани кърпи.
На трапезата в този ден не

бива да липсват боядисани
яйца, сладък великденски хляб,
хляб и сол, а така също и т. нар.
великденска шунка, която се
яде с прясно настърган хрян.
За това ястие се сварява пуше-
но, нетлъсто парче свинско
месо, което след това може да
бъде запечено във фурната в
тесто. Великденската закуска
завършва със сладък хляб, по-
добен на нашите козунаци. От
същото тесто с мая се пригот-
вят и дребни сладки или се
изпича сладкиш във формата
на плитка. Произходът на тези
австрийски козунаци не е из-
вестен със сигурност, но има
твърдения, че те са попаднали
в австрийската кухня от Слове-
ния и Бохемия.

И днес семействата про-
дължават да спазват традици-
ята на великденската закуска,
защото се смята, че тя носи
здраве и късмет през цялата
година. А великденските зай-
ци, които не са описани в
учебниците по зоология, но-
сят боядисаните яйца. Както
яйцето, така и заекът са сим-
воли на плодородието.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

2
Св. преподобни Тит Чудотворец

(IX). Св. мъченик Поликарп (IV)

През осмия век животът на Хрис-
товата църква на Изток бил разстро-
ен от иконоборческата ерес. Защит-
ниците на православното учение били
гонени, отстранявани от служение,
заточвани. Поради това мнозина от
тях доброволно напускали светския
живот,  уединявали се в пустинни
места и там се предавали на молит-
ва. Укрепнали духовно, те отново се
връщали в градовете и ставали сме-
ли защитници на православното уче-
ние. Такъв бил и блаженият и свят
отец Тит. От малък той обикнал Хри-
ста, напуснал светския живот и ста-
нал монах. Целия си живот прекарал
в молитва и монашески подвизи, като
проявявал кротост и смирение, лю-
бов към ближните и милосърдие. За
този му свят живот Господ удостоил
верния Си служител Тит с дар на чу-
дотворство.
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Снимка (c) SCHIFFL

Снимка (c) Michael GRINNER

П
прозорците и в дворовете на
къщите се появяват боядисани
яйца. Традиционни за цяла За-
падна Европа са великденски-
те базари. В Австрия те се от-
криват поне две седмици пре-
ди Великден. Естествено основ-
ната стока на тези базари са
ръчно боядисаните яйца, но се
предлагат и произведения на
традиционните занаяти, велик-
денски лакомства, има музика
и много изненади, които допри-
насят за доброто настроение.

Великденският базар пред
двореца “Шьонбрун”, който
тази година се провежда за
десети път, се смята за най-
романтичния виенски базар.
На фона на бароковия дворец
45 магазинчета предлагат вся-
какъв вид лакомства и велик-
денски украшения от цяла Ав-
стрия. Децата се радват най-
много на детската “фабрика” за
производство на великденски
зайци от марципан, където про-
фесионални сладкари с удо-
волствие им разкриват тайните
на занаята си. За малчуганите
ще бъде открит детски театър,
в който могат да си починат
след търсенето на великден-
ски яйца. През това време ро-
дителите им могат да се на-
сладят на джаз концерт на от-
крито, научи ДУМА от Ири-
на Симова, ръководителка
на КомПРес София - Бюро
за връзки с община Виена.

На базара на старинния
площад “Фрайунг” в центъ-
ра на града се носи аро-
матът на екологично чисти
австрийски козунаци и на
великденска шунка, а на
базара на “Калвариенберг”
ще бъде организирано дет-
ско шествие.

Виена се готви дълго за
един от най-светлите хрис-
тиянски празници: първият
от базарите беше открит
още на 22 февруари, а ос-
таналите са отворени от 24
март до 9 април, понедел-
ника след Великден, който
тази година католиците
празнуват на 8 април.

Традиционно великден-
ските деликатеси в Австрия

Великденските
базари заляха Виена
Великденските
базари заляха Виена
Великденските
базари заляха Виена
Великденските
базари заляха Виена
Великденските
базари заляха Виена

Йоаний,
“Музика”И

зикални дни” зарадваха меломанитe в
Русе. 52-рото издание на този сериозен
форум на художествената музика събра
за две седмици няколкостотин първос-
тепенни музиканти от 12 страни за 21
концерта със симфонична, камерна и
хорова музика и 2 интересни оперни
премиери (модерната и ексцентрична
“Нос” от Шостакович по Гогол и вълну-
ващата барокова драма “Коронацията
на Попея” от Клаудио Монтеверди).

Сред новите моменти тази година бе
и премиерната изложба с конкурсен
характер под наслов “Вход-Изход”, или
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Култура

Справочник

МБАЛ ПО СПЕШНА
МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Централа: 9154-411

ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА
АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3
Бърза помощ:
тел. 9225-543,
Централа: 9226-000

I-ВА МБАЛ ЕАД
бул. "Патриарх Евтимий" №
37, Тел.: 988-36-31

МБАЛ
"ЦАРИЦА ЙОАННА"
Адрес: ул. "Бяло море" 8
тел. 9432-203,
Централа: 9432-170

СЛУЖБА ЗА
ТРУДОВА МЕДИЦИНА
“СЕНТ ТОМА - КО”
бул. “Цар Борис III” № 91
тел.: 953 1764

Спешна медицинска помощ

1928-2007
Животът ти бе нескончаема борба за една

по-справедлива кауза, в която ти винаги
беше с една крачка пред другите.

Мир и покой за светлия ти дух!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха ПЕТ мъчителни години
без моя съпруг

о.з.полк.
ПЕНКО ВАСИЛЕВ

СОПКОВ

Илиана

Желаем ти
здраве,

радост и
дълголетие

Честит 85-годишен юбилей

на о.з.
ген. лейт.

Таню
Маринов

Танев

От семейството

Cinema City
Мол София,
бул. Ал. Стамболийски 101
Арена Запад
ж.к. Илинден,
бул. Тодор
Александров 64,
до метростанция
Вардар

Кина в София

ЦЕНТЪР ПО
ТРАНСФУЗИОННА
ХЕМАТОЛОГИЯ
ул. "Братя Миладинови"
112, тел. 92 104 17,
регистратура 92 104 70

СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-
ЧЕЛЮСТНА
ХИРУРГИЯ
ул. "Св. Георги
Софийски" № 1,
Стоматологичен
факултет, ет. 11
Тел.: 952-60-01,
954-48-22
24-часов прием

ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР
ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ
СЪС СТАЦИОНАР

ул. "Екзарх Йосиф" № 59,
Тел.: 981-00-06
Денонощна спешна
психиатрична помощ

Mtel IMAX
Мол София,
бул. Ал. Стамболийски 101
Арена Младост
кв. Младост 4,
Бизнес парк
(до Технополис)
Влайкова
ул. Иван Асен II

198 исторически и на-
стоящи паметници предла-
га в специално изработена
карта трансграничната де-
стинация за културен ту-
ризъм “Истър-Понтика”,
съобщи Красен Русев,
представител на сдруже-
ние “Еврика” в рамките на
проекта, реализиран по
Програмата за трансгра-
нично сътрудничество Ру-
мъния - България. Той об-
хваща областите Добрич,
Силистра, Русе и техните
реципрочни румънски ок-
ръзи - Констанца, Калараш
и Гюргево. Целта на проек-
та е насърчаване на съвме-
стното устойчиво и балан-
сирано икономическо раз-

Групата “Lilly of the West” ще пред-
стави на 3 април в “Студио 5” (НДК,
вход А3) деветия си албум, наречен
“Swings&heartaches” (“Суингове и бол-
ки на сърцето”). На промоцията на но-
вия продукт на Лили Друмева - вокал,
китара, цигулка, мандолина, Ясен Ва-
силев - китара, Свобода Боздуганова -
контрабас, Михаил Шишков - банджо,
добро китара, хармоника, пиано, ще
присъстват и специални гости: Михал
Барок (Словакия) - мандолина, и Ми-
лена Вълева - цигулка.

Дискът включва 11 песни, като част
от тях са динамични парчета, подходя-
щи за танци и веселба и носещи пози-
тивно настроение. Две от тях са джаз
стандарти от 30-те и 40-те години на
миналия век, изпълнявани от биг бен-
довете на Боб Уилс и Бени Гудман.
Други две са в стил ритъм енд блус, популяризирани през
50-те от кънтри легендите Хенк Уилямс и Патси Клайн.
Началото на албума поставя класически рокендрол от

Четири награди “Златна лира” спечелиха талантли-
вите ученици, ръководени от учителката по тамбу-
ра във II ОУ “Даскал Димитрий” Людмила Стояно-
ва. Росица Шейтанова взе “Златна лира” в нейната
категория сред 14 деца. Тя представи блестящо
читалище “Искра”, наградите оправдаха усилията
и денонощния труд на децата, сподели Людмила
Стоянова. “Златна лира” сред ансамбловите групи
спечелиха музикантите от II ОУ “Даскал Димитрий”
Елиза Огнянова, Гергана Иванова, Бетина Любено-
ва. Заедно с Росица Шейтанова те са направили
квартет и са вдигнали публиката на крака. Бетина
Любенова взе “Златна лира” в нейната възрастова
група, Лиза Огнянова също получи отличието в
нейната категория. Много сме доволни, няма група
или категория, където не сме спечелили престиж-
ното отличие. Фолклорът има бъдеще, защото е
атрактивен за децата, отбеляза с голямо вълнение
Людмила Стоянова. С Гран при и специалната
награда на традиционния конкурс “Орфеева
дарба” се върнаха възпитаниците на преподавател-
ката по пиано Славена Вражалска - Георги Динев
и Диляна Николова. Двамата се обучават в Обеди-
нената школа по изкуствата в Перник. Георги
Динев спечели и сребърен медал и диплом за
изпълненията си на “Багатела” от Бетовен и
“Приказка” от Андрей Стоянов. Диплом и поощри-
телна награда получи Александрина Лятова.
Тяхната преподавателка Славена Вражалска бе
удостоена с диплом за високи творчески постиже-
ния с участниците-лауреати. Младите инструмента-
листи се представиха с изпълнения на ария из
Кантата 144 от Бах, Норвежки танц от Григ и
пиесата “Entertainer” от Скот Джоплин. Конкурсът
се състоя за осми път в София. В него се предста-
виха възпитаници на музикални школи и школи по
изкуствата от Варна, Бургас, Монтана, Враца,
Благоевград, Елин Пелин, София, Хасково и др.

Лили Друмева събра болките
на сърцето в нов албум

началото на същия период, последван
от модерен суинг от средата на 90-те.

В “Болките на сърцето” има 5 сил-
ни, много емоционални балади, кои-
то носят меланхолично настроение.
Една от песните е история на двама
влюбени, които тестват любовта си
през трудни периоди на бедност,
мъка и нещастия. Друга разказва за
прекъснатите чувства, раздяла и мно-
го сълзи. Две от баладите са българ-
ски народни песни от Родопите - в
едната се пее за млада жена, която
разбира, че нейният любим е решил
да се ожени за друга, а във втората -
девойка тъгува за момъка, който е
отишъл да живее в чужбина.

Албумът завършва с “Valentine
moon” (“Луната на Свети Валентин”) -
съвременна композиция на британския

пианист и радиоводещ Джулс Холанд, в която се усеща
носталгията по миналото и младостта. Такава е и цялост-
ната концепция на “Swings&heartaches”.

198 àäðåñà çà êóëòóðíî-
èñòîðè÷åñêè òóðèçúì

Картата на „Истър-Понтика” представя маршрути
и обекти в три български и три румънски области
Дана РУСЕВА

витие на културния туризъм
в региона.

В рамките на проекта е
разработена стратегия за
развитие на дестинацията,
внедрен е пилотен модел
за създаване на туристиче-
ски атракции, както в Му-
зея за национална история
и археология в Констанца,
така и в Регионалния исто-
рически музей в Добрич. И
за двата музея има изгот-
вени интерактивни терми-
нали “тъч скрийн”.

В рамките на проект-
ните дейности са разра-
ботени 10 трансгранични
туристически маршрута, 5
трансгранични пакета и 6
трансгранични туристиче-
ски обиколки. Указателни
табели, информационни
табла и рекламни модули
са част от създадената
информационна система в
двата региона. За осъще-
ствяването на трансграни-
чен културен туризъм е
сформирана и Трансгра-
нична туристическа кама-
ра “Истър-Понтика”, коя-

то има издаден и уебсайт,
с информация на три ези-
ка. Картата ще подпома-
га и самостоятелното
пътуване на туристи, каз-
ват авторите.

Проектът е с продължи-
телност 18 месеца и е на
обща стойност 441 398
евро. Реализиран е от сдру-
жение “Европейски инсти-
тут по културен туризъм -
Еврика”, в партньорство с
Музея за национална исто-
рия и археология - Констан-
ца, и сдружение “Европарт-
ньори” - Добрич.

На 31 март беше последният
снимачен ден на “Стъклен дом”.
След повече от две години сним-
ки, които започнаха на 15 февру-
ари 2010 г., над 5000 снимачни
часа, четири излъчени сезона и
близо 70 астрономически часа в
ефир, емблематичният сериал на

626 актьори преминаха през снимачната площадка на „Стъклен дом”
Би Ти Ви се превърна в една от
най-гледаните телевизионни про-
дукции у нас. През снимачната
площадка на поредицата преми-
наха 626 актьори с главни, второ-
степенни и епизодични роли и
хиляда статисти. Две от звездите
на сериала - Калин Врачански и

Елена Петрова, заснеха в петък
последните си сцени.

В предстоящия финален сезон
героите ще преминат през слож-
ни житейски избори, много ката-
клизми, опасни сблъсъци, пре-
създадени чрез впечатляващи
екшън сцени. Освен добре позна-

тите герои и актьори, в “Стъклен
дом: Спасението” участие ще взе-
мат и редица известни лица. Сред
тях е автомобилният състезател
Пламен Кралев. Неговият герой
ще се включи в един от най-сери-
озните конфликти - между Шаки и
семейството на Боряна и Камен.

Зрителите ще видят сцени със
зрелищни каскади с негово учас-
тие. Финалният сезон на “Стъклен
дом” ще започне излъчване ско-
ро - първо в онлайн платформата
VOYO, а седмица по-късно в ефи-
ра на Би Ти Ви, научи ДУМА от
Ива Гъркова.

ДЕЦА ОТ КЮСТЕНДИЛ
И ПЕРНИК ПОЛУЧИХА
ПРЕСТИЖНИ НАГРАДИ

Николая ИВАНОВА

Людмила
Стоянова
и нейните
възпитаници
с наградите
“Златна лира”
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нес сутринта ще е студено, с минимални тем-
ператури между -30 и 20 и ще се образуват
слани, в София около -20. През деня ще е пре-
димно слънчево, а вятърът ще е слаб от запад.

Късно след обяд облачността ще започне да се увели-
чава. Дневните температури ще достигнат 10-150. Ат-
мосферното налягане ще се повиши, оставайки малко
под средното за месеца. През по-голямата част от
деня и над планините ще е слънчево, но късно след
пладне облачността ще се увеличи. Вятърът чувстви-
телно ще е отслабнал, умерен от запад. По-студено, с
дневна температура на 1200 м н.в. около 20, на 2000 м
около -40. Предимно слънчево ще бъде и по Черномо-
рието. Вятърът ще е слаб от запад-югозапад. Темпера-
турите след обяд ще са между 110 и 130. Вълнението
на морето ще е слабо, 1-3 бала. Температурата на
морската вода е около 80.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
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CHF
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ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÂ‰ÒÚÓË ‚Ë ËÁÌÂ-
Ì‡‰‚‡˘‡ ÒÂ˘‡ Ò
˜Ó‚ÂÍ, ÍÓÈÚÓ ÌˇÍÓ„‡
‚Ë Â ·ËÎ ÏÌÓ„Ó

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
œÓ‰„ÓÚ‚ÂÚÂ ÒÂ Á‡
ÚÓ‚‡, ˜Â ‚ ·ÎËÁÍËÚÂ
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË Ì‡˜‡Î-
ÒÚ‚ÓÚÓ Ë ıÓ‡ ÓÚ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌ‡
‡·ÓÚ‡ Ë ·ËÁÌÂÒ,
Ò‚˙Á‡Ì Ò ÌÂ‰‚ËÊË-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
√ÓÎˇÏ‡ Â ‚ÂÓˇÚ-
ÌÓÒÚÚ‡ ‰‡ ÒÂ ‚Î˛-
·ËÚÂ ‚ ˜ÛÊ‰ÂÌÂˆ, ‡
Ë ÚÓÈ ‚˙‚ ‚‡Ò. ÃÓÊÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡. “ÓÈ
Ó·Â˘‡‚‡ ÌÓ‚Ë Á‡-
ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚‡, ÍÓËÚÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÓ‚‡ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ Â ÔËÏ‡ÏÎË‚‡,
ÌÓ ÌÂ ·Ë‚‡ ‰‡ „Ó Ô‡‚ËÚÂ.

ÌˇÍ‡Í‚Ó ‚ÂÏÂ, ‚ ÍÓÂÚÓ ‰‡ ÓÒ-
Ú‡ÌÂÚÂ ‚ Ô˙ÎÌÓ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ.

ÎË˜ÌËÚÂ, Ë ÒÂ ÔÓÒÚ‡‡ÈÚÂ ‰‡ „Ë
ÓÊË‚ËÚÂ.

‰Ó ÌÓ‚Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ, ‡ ÒÂ„‡ Â
ÏÓÏÂÌÚ˙Ú ‰‡ „Ë Á‡‰˙Î·Ó˜ËÚÂ.

ÒÍ˙Ô. —Â„‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÓÔ‡‚ËÚÂ
‰ÓÔÛÒÌ‡ÚË „Â¯ÍË.

ÔÓ-ÒÚ‡ÓÚÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ ˘Â ·˙‰‡Ú
ÏÌÓ„Ó ‚ÁËÒÍ‡ÚÂÎÌË Í˙Ï ‚‡Ò.

ËÎË ˜Â ÓÚ „Ó‰ËÌË ‡·ÓÚËÚÂ ‚
Ò˙ÒÂ‰ÒÚ‚Ó Ò˙Ò Ô˙‚‡ ÒË Î˛·Ó‚.

ÒË, ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ÍÓËÚÓ ˘Â
·˙‰‡Ú ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌË.

ÏÓ ËÏÛ˘ÂÒÚ‚Ó, ÎË˜ÌÓ ÒÚÓÔ‡Ì-
ÒÚ‚Ó, ÛÒÎÛ„Ë Ë ÔÓ‰ÛÍÚË.

˘Â ‰Ó‚Â‰‡Ú ‰Ó ÔËˇÚÌË, ÌÓ ÌÂ
ÏÌÓ„Ó ÒÂËÓÁÌË ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ.

·Ë ˜ÛÊ‰ÂÌÂˆ˙Ú ÔÓÒÚÓ ˘Â ÔÓ-
‚ÎËˇÂ Ì‡ ÎË˜ÌËˇ ‚Ë ÊË‚ÓÚ.

¬ŒƒŒÀ≈…
“ÓÁË ‰ÂÌ Â Ò‚˙Á‡Ì
Ò ÔÓÌËÊ‡‚‡ÌÂ Ì‡
ÊËÁÌÂÌËˇ ÔÓÚÂÌˆË-
‡Î Ë Á‡ÚÓ‚‡ ˘Â ÒÂ

ÛÏÓˇ‚‡ÚÂ ÎÂÒÌÓ, ‡ ËÏ‡ ÓÔ‡Ò-
ÌÓÒÚ Ë ‰‡ ÒÂ ‡Á·ÓÎÂÂÚÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.35 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3 - ÌÂ‰ÂÎÌÓ ÚÓÍ

¯ÓÛ /Ô/
13.35 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
13.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.00 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /100 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - 99 ÂÔËÁÓ‰ /Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2950 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ -

Ú‚ ÙËÎÏ /15 ÂÔËÁÓ‰/
19.15 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
19.30 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÂ‚ÒÍËî - ìÀÛ‰Ó-

„ÓÂˆî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ì¿îœ‘√ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÒÚ‡‰Ë-
ÓÌ ì√ÂÓ„Ë ¿ÒÔ‡ÛıÓ‚î/—Ó-
ÙËˇ/

21.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.10 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
22.20 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
22.30 ¬ Í‡‰˙: ì√ÂÌÂ‡Î —ÚÓÈ˜Â‚

- ÍÓÌÌËÍ˙Ú Ò ·ˇÎ‡Ú‡ ÙÛ-
‡ÊÍ‡î

23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â
Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
188

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

300, 301
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 87
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 4
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 57
21.00 ì¡˙Î„‡Ëˇ Ú˙ÒË Ú‡Î‡ÌÚî -

Í‡ÒÚËÌ„Ë
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 142
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 87
03.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô./
04.30 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìΔÂÌÂÌË Ò ‰Âˆ‡î - ÒËÚÍÓÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.15 ìÕ‡ ˜ÂÚËË Ó˜Ëî Ò ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡

–ËÁÓ‚‡ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ìÃ‡ÎÍËÚÂ ÚËÚ‡ÌËî - /Ô./ -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

07.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./ - Ò.4, ÂÔ. 16
09.00 ìbTV ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂî /Ô./
10.00 ì«ÓÌ‡ ÒÔÓÚî/Ô./
11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./ - Ò.

2, ÂÔ. 11
12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî /Ô./ - ÂÔ. 14
13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì—ÔÂˆË‡ÎÂÌ ÓÚˇ‰î/Ô./ -
“ËÎ˙, ≈Í¯˙Ì,  ËÏËÌ‡-
ÎÂÌ, —¿Ÿ, 2003 „., ¬ Ó-
ÎËÚÂ: —‡Ï˛ÂÎ ƒÊÂÍÒ˙Ì,
 ÓÎËÌ ‘‡ÂÎ, ƒÊÓ¯ ◊‡ÎÁ,
≈Î ≈Î  ÛÎ ƒÊÂÈ, ÃË¯ÂÎ
–Ó‰Ë„ÂÁ

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 12

18.00 ì ÓÒÚËî - Ò.4, ÂÔ. 17
19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÂÔ. 15
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 10

22.00 ì14 ˜‡Ò‡î - ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,
2001 „., ¬ ÓÎËÚÂ: ƒÊÂÈÌ
—ËÈÏÓ, ”ËÎˇÏ –˙Ò,  ÓËÈÌ
ÕÂÏÂÍ, ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰‡ œËÍ‡ÚÓ
Ë ‰.

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
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Ò Î Ò Î  2
Ò È Ð À Æ  26

¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË -
÷— ¿ 0:1  ÓÒÚÓ‚ (54);
◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÀÓÍÓ —Ù
3:0 1:0 Ã‡ÌÓÎÓ‚ (45), 2:0 ¡ÓÊËÎÓ‚ (78), 3:0
»ÎËÂ‚ (83); —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -  ‡ÎË‡Í‡ 1:0 »ÎËÂ‚
(25); ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÃËÌ¸Ó 1:2 0:1 ¡Ë·Ë¯ÍÓ‚
(54-‰), 0:2 —ÚÓÈ˜Â‚ (68), 1:2 ¿ÌÚÓÌÓ‚ (80-‰);
‰ÌÂÒ, 15.30 ˜.: ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀËÚÂÍÒ (—ÚÂÙ‡Ì
—Ô‡ÒÓ‚), —Î‡‚Ëˇ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ (√ÂÓ„Ë …Ó-
‰‡ÌÓ‚), 17.30 ˜.: ¡ÂÓÂ - ÀÓÍÓ œ‰ (¬ËıÂÌ
Ã‡ÌÂ‚, “¬7), 19.30 ˜. ÀÂ‚ÒÍË - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ
(ÕËÍÓÎ‡È …Ó‰‡ÌÓ‚, ¡Õ“1)

ì¿î √–”œ¿,
XXII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЦСКА 2 2 1 7 3  2 4 6 : 1 3 5 4
 2.ЧЕРНОМОРЕЦ 2 1 1 4 4  3 4 0 : 9 4 6
 3. ЛУДОГОРЕЦ 2 1 1 4 3  4 4 8 : 1 3 4 5
 4. Левски 21 15 0  6 36:19 45
 5. Литекс 21 13 5  3 36:16 44
 6. Черно море 22 12 4  6 28:11 40
 7. Славия 21 12 3  6 33:27 39
 8. Локо Пд 21 12 3  6 28:24 39
 9. Миньор 22  7 6  9 25:25 27
10. Берое 21  5 5 11 20:31 20
11. Монтана 22  5 5 12 19:37 20
12. Локо Сф 22  4 5 13 19:39 17
13. Ботев Вр 21  4 6 11 15:27 15
14. Видима 22  3 4 15 11:41 13
15. Калиакра 22  2 4 16 17:44 10
16. Светкавица 22  1 4 17 6:51  7

резултати

≈¬–Œœ≈…— » —⁄fi«
≈‚ÓÔÂÈÒÍË ÙÓÌ‰

Á‡ Â„ËÓÌ‡ÎÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ
»Ì‚ÂÒÚË‡ÏÂ

 ‚˙‚ ‚‡¯ÂÚÓ  ·˙‰Â˘Â

Œœ≈–¿“»¬Õ¿ œ–Œ√–¿Ã¿
ì–‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ÍÓÌÍÛÂÌÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡
Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡î 2007-2013

www.opcompetitiveness.bg

Образец на обява за откриване на процедура за определяне
на изпълнител

По т.I (5) от Заповед № Р - 79/30.03.2011 г.

О Б Я В А
за

ОТКРИВАНЕ НА ПРОЦЕДУРА ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ
НА ИЗПЪЛНИТЕЛ

На основание чл.14, ал. 2 във връзка с чл.7, т. 1 от Постанов-
ление № 55 на МС от 2007 г. за условията и реда за определяне на
изпълнител от страна на бенефициенти на договорена безвъзмездна
финансова помощ от Структурните фондове и Кохезионния фонд на
Европейския съюз, Съвместната оперативна програма за трансгранич-
но сътрудничество “Черно море 2007 - 2013 г.” и от Финансовия
механизъм на Европейското икономическо пространство,

„АЙСИДЖЕН КОРПОРЕЙШЪН” ООД
(наименование на бенефициента)

със седалище и адрес на управление:
гр. София, ул. Проф. Хараламби Тачев № 16,  тел.: 02/ 962 00 99,

факс: 02/ 962 84 08, интернет адрес :www.icygen.com,

лице за контакт:
Добромира Николова Николова

на длъжност  Административен и Финансов Мениджър, тел.: 02/
962 00 99,

в качеството си на бенефициент по Договор за безвъзмездна
финансова помощ № 3МС-02-164/01.06.2011 г. обявява процедура за
определяне на изпълнител - Процедура на открит избор с предмет:
“Доставка на техническо оборудване и софтуер” с обособени позиции:

Обособена позиция 1 - “Доставка на дълготрайни материални
активи”

Обособена позиция 2 - “Доставка на дълготрайни нематериални
активи”

Пояснителният документ и документацията за провежданата про-
цедура могат да се получат на адрес: гр. София, ул. Проф. Хараламби
Тачев № 16, всеки работен ден от 10:00 ч. до 16:00 ч.

Пояснителният документ е публикуван и на следните интернет
адреси:

1. http://www.ibsme.org/ - интернет адресът на УО/ДО (чл. 14, ал.
2)

Този документ е създаден по проект 3МС-02-164/01.06.2011
“Високо качество на услугите и сигурност на информацията -

фактор за устойчиво развитие в сферата на
информационните технологии”

Бенефициент: “Айсиджен Корпорейшън” ООД
Документът е създаден с финансовата подкрепа на Оперативна
програма “Развитие на конкурентоспособността на българската
икономика” 2007-2013, съфинансирана от Европейския съюз чрез
Европейския фонд за регионално развитие. Цялата отговорност

за съдържанието на документа се носи от “Айсиджен Корпо-
рейшън” ООД и при никакви обстоятелства не може да се

приема, че този документ отразява официалното становище
на Европейския съюз и Договарящия орган.

2. http://www.eufunds.bg  - интернет адресът на Единния инфор-
мационен портал за обща информация за управлението на Структур-
ните фондове и Кохезионния фонд на Европейския съюз на Репуб-
лика България (§ 4Г от Заключителните разпоредби)

3. www.icygen.com

Оферти се подават на адрес: гр. София, ул. Проф. Хараламби
Тачев № 16, до 17.00 ч. на 17.04.2012 г.

ПО БНТ 1
19.30 Левски -

Лудогорец
ПО ТВ 7

17.30 Берое - Локо Пд
ПО ДИЕМА

22.00 Блекбърн - Манчестър Юн.
ПО ФИЛМ +

22.00 Севиля - Майорка
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Заглембие - Ягелония
21.15 Фортуна - Санкт Паули

ЦСКА вече е с 8 точки
аванс на върха в “А” група,
след като би Видима-Раков-
ски с 1:0 в Севлиево в мач от
XXII кръг. Вторият, Черномо-
рец играе със Славия, а Лу-
догорец и Левски, които са 3-
ти и 4-ти с девет точки пасив,
ще се срещнат днес на “Гере-
на” от 19.30 часа. Тимът на
Стойчо Младенов си осигури
комфортната преднина след
гола на юношата на Пирин
Станислав Костов (54). В игра
за “червените” се завърнаха
капитанът Тодор Янчев и Ру-
мен Трифорнов, които послед-
ните месеци изтърпяваха на-
казание за допинг, а в сряда
ще стане ясно дали санкции-
те им ще бъдат удължени.

Новият треньор на Интер
Андреа Страмачони дава наставления

на играчите си по време на дебютния си
мач срещу Дженоа, който бе спечелен с

5:4. Хеттрик наниза Диего Милито (13,
27 и 85-д), който обаче не се радваше на

головете от уважение към бившите си
тифози. Другите попадения вкараха

Валтер Самуел (38) и Мауро Сарате (75).
За Дженоа се разписаха Алберто

Джилардино (79-д и 89-д), който вкара 2
гола, Емилиано Морети (45) и Родриго

Паласио (59-д). Интер е 7-и
в класирането с 44 т., а Дженоа

е 16-и с 34 т. Лидер е Милан с
64 т., пред Ювентус с 59 т., който

снощи игра с Наполи

ЦСКА с 8 точки
аванс на върха
„Армейците” бият и Видима с 1:0, капитанът
Янчев и Трифонов отново в игра

Третият допингиран Костадин
Стоянов е контузен.

“Това е най-щастливият ми
миг от 4 месеца насам. Отново
се почувствах жив и съм много
щастлив от всичко, което по-
стигна отборът, докато ме ня-
маше. Това са перфектни мом-
чета, на които хич не им беше
лесно. Те обаче показаха ха-
рактер и съм горд с тях, че са
в ЦСКА и са ми съотборници.
Надявам се да изпълним на-
шата мисия докрай. Имаме
само една цел - шампионска
титла, и нататък всичко по реда
си”, каза Янчев.

“Казвам го искрено, ние
българите сме най-мръсната
нация на света. В България
всичко това очаквам да се слу-

чи. Ако някъде другаде трябва-
ше да се решава в друг съд,
щях да бъда спокоен. Имам и
известна спирачка, защото
думите ми ще бъдат тълкувани
по начин, по който ще се харе-
са на някои хора. Доста се за-
радвах, че дойде този момент.
Изтърпях несправедливост.
Платих си за нея и се връщам
на терена. Стават обаче доста
странни неща в нашия случай.
Това, което аз и моите колеги
преживяхме, не го пожелавам
на никого. Завръщането ми на
терена е все едно ме пускат от
затвора, от килията и ми каз-
ват: “тръгвай си”. Така се по-
чувствах, все едно вече съм на
свобода”, заяви Трифонов.

“Вярно, че силите ни напус-

наха в края на мача, но все
пак постигнахме това, за което
бяхме дошли. Хубавото е, че
има доста време до следващия
ни двубой и по този начин ще
имаме възможност да подоб-
рим функционалното състоя-
ние на играчите и скоростта в
атака. Беше труден мач с Ви-
дима, но така ще бъде до края.
Знаехме, че домакините ще се
хвърлят заради стимулите, ко-
ито получават. Познавам доб-
ре Янчев и Трифонов, тъй като
съм работил и преди с тях.
Затова реших да им се доверя,
въпреки че знаех, че ще им
бъде трудно да се върнат в
ритъм с останалите. Честито за
завръщането им на терена”,
заяви Младенов.

С
СВЕТКАВИЦА С ПЪРВА ПОБЕДА В ЕЛИТА

веткавица записа първата си
победа в “А” група, след като
излъга Калиакра с 1:0 в
опашкарското дерби. До този

момент тимът от Търговище не по-
знаваше този вкус, като от начало-
то на първенството успя да запи-
ше едва 4 равенства. В герой за
“мълниите” се превърна Цветан
Илиев (24), който вкара единстве-

ния гол. Игнат Дамянов пусна из-
веждащ пас към Илиев, който с
плътен удар прати топката в долния
десен ъгъл на вратата на Цветан
Димитров.

В 35-ата минута домакините вка-
раха гол директно от корнер, който
обаче не бе зачетен заради наруше-
ние. Срещата не мина и без разпра-
вии. В 79-ата мин. Румен Стоянов и

Герасим Заков се спречкаха на те-
рена и съдията Радослав Станев
съвсем логично им показа жълти
картони. За Заков се оказа 2-ри и
юношата на ЦСКА бе изгонен от
игра. Въпреки историческата побе-
да Светкавица не успя да се отлепи
от дъното в класирането и остава на
последно място със 7 точки, на 10 т.
от зоната на спасението.

Нуно Пинто отпадна от гру-
пата на Левски за дербито на
XXII кръг на “А” група срещу
Лудогорец. Мачът е днес от
19.30 часа и ще бъде излъчен
по БНТ 1. Мястото на португа-
леца в лявата част на защита-
та ще заеме юношата на ЦСКА
Орлин Старокин, който ще иг-
рае на обезболяващи инжек-
ции, след като има лека трав-
ма на крака. Треньорът Георги
Иванов-Гонзо няма други про-
блеми с контузени играчи.

“Не вярвам футболистите да
са паднали нарочно от Минь-
ор. Мислих си за тези неща
след мача, защото не реагира-
ха по никакъв начин на отме-
нения гол. Не искам да мисля,
че на “Герена” има такива хора.
Факт е обаче, че не виждам
необходимия хъс. Отборът е
прекалено академичен, футбо-
листите носят скъпите дрешки,
качват се на бързите си коли и
веднага си тръгват от стадиона

Александър
Бранеков

(вдясно) от
Локо Сф се

опитва да
спре

Мирослав
Манолов от
Черно море
в мача от

XXII кръг
на “А”
група.

Варненци
биха с 3:0

на “Тича”, а
Манолов

(45) откри
резултата.

Другите
попадения

нанизаха
Георги

Божилов
(78) и

Георги
Илиев (83)

Левски без Пинто
с Лудогорец

след мач или тренировка. Оти-
ват на топло при приятелките
или любовниците си. Мачът с
Лудогорец е като поправите-
лен изпит и за 2-та отбора.
След натрупаните загуби надя-
вам се да победим и да запа-
зим шансове. Трябва да се иг-
рае по-нахъсано. Видяхте, че в
ЦСКА най-добрият е Николай
Дюлгеров, който отнема по 20
топки. Между другото, той е
юноша на Левски”, заяви соб-
ственикът на “сините” Тодор
Батков.

 ГРУПАТА НА ГОНЗО: Пла-
мен Илиев, Божидар Митрев,
Дъстли Мулдер, Сержиньо
Грийн, Стефан Станчев, Орлин
Старокин, Иво Иванов, Сюлей-
ман Диамутен, Йордан Мили-
ев, Даниел Димов, Христо Йо-
вов, Дарко Тасевски, Влади-
мир Гаджев, Тони Калво,
Жозе Жуниор, Кристовао Ра-
мос, Даниел Младенов и Иван
Цветков.

Снимки БГНЕС
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Левски
без
Нуно Пинто
с Лудогорец

кратки

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
КЪРЛИНГ

16.00 СП за мъже
Дания - Китай (финал)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СУПЕРБАЙК

14.00 Гран при
на Италия

борбата с тежката болест, която му бе
диагностицирана миналата седмица.
Мачът на Вила с Челси (2:4) се изигра
в знак на подкрепа към Петров. В 19-
ата минута всички фенове на “Вила
Парк” станаха на крака, за да аплоди-
рат Стенли, който бе на трибуните със
съпругата си Паулина и 2-те им деца.
Храбрият полузащитник не издържа и
се разплака. Футболистите и на 2-та
отбора пък загряваха за срещата със
специални фланелки, чрез които изра-
зяваха подкрепата си към родения в
Монтана полузащитник.

“Бих желал да благодаря на всички
хора, които ме подкре-
пиха. Съобщенията са
многобройни и аз ги
оценявам. Това е труд-
но време за семейст-
вото ми, за мен, за
съотборниците ми,
за всички при-
ятели във футбо-
ла, за Астън
Вила и за фе-
новете. Сигу-
рен съм, че ще
победя тази
болест. Решен
съм на това.
Видях снимка
на Фабрис Муам-
ба (получил ин-
фаркт на терена
миналия месец) и тя
ме вдъхнови. Също
така и подкрепата.

Димитър Бербатов беше
включен в групата на Ман-
честър Юнайтед за гостуване-
то на Блекбърн в мача от XXXI
кръг Висшата лига довечера.
Българският нападател обаче
отново ще остане сред резер-
вите, а титулярни нападатели
на английския шампион отно-
во ще бъдат Уейн Рууни и

Дмитрий Яковенко (Рус) стана ев-
ропейски шампион по шахмат на XIII
индивидуално европейско първенст-
во в Пловдив. В партия от последния
XI кръг руснакът победи с белите
фигури досегашния лидер Лоран
Фресине (Фр) и спечели златния ме-
дал с 8,5 точки. Френският гросмай-
стор остана със среброто, след като
събра 8 т., а Владимир Малахов (Рус)
грабна бронза също с 8,0 т.

Кирил Георгиев е най-добре пред-

Мачът на звездите
остана без съдии

Интересен скандал предизви-
ка ръководството на Съдийска-
та комисия към федерацията ба-
скетбол, отказвайки да предоста-
ви рефери за ХДИ Мача на звез-
дите на 7 април. След заседание,
на което е бил обсъден пропуска-
телният режим за шоуто, на
което ще присъства Денис Род-
ман, и категоричния отказ на
Организационния комитет за
допускане на хора без билети,
независимо дали притежават
съдийски, делегатски, секретар-
ски, ветерански, треньорски и
други карти, е било взето кате-
горично решение да не бъдат “да-
дени” съдии за звездния двубой.
Забраната включва и мъже, и
младежи. Причината за взетото
решение е именно отказът да
бъдат допуснати безплатно (око-
ло 400 души) в залата хората,
притежаващи делегатски карти.

Сани с Купа
„Бороспорт”

Александра Жекова спечели
Купа “Бороспорт” в дисциплина-
та сноубордкрос в Боровец. Сани,
която се състезава за НСА, по-
стигна 2-ри пореден успех в Рила
планина, след като триумфира за
5-и път като национална шампи-
онка в същата дисциплина. В над-
преварата на писта “Петър По-
пангелов” 2-ра се класира друга
състезателка на НСА - Мария
Анева. Трета завърши Луана Че-
рес (Рум). При мъжете първи е
Алекс Иванов (Мотен), пред Ма-
рек Форис (Пол) и Иван Ранчев
(Ледени Ангели).

Евтимова отпадна на
старта в Чарлстън

Диа Евтимова отпадна на
старта на квалификациите на
турнира в Чарлстън, САЩ
($740 000). Поставената под №24
в предварителната схема загуби
от Коко Вандевеге (САЩ) с 4:6, 3:6
за 77 мин. 24-годишната българка
не успя да спаси нито една от
трите възможности за пробив на
съперничката си, а в същото
време пропусна пет от шестте
си шанса да спечели подаването
на американката. Евтимова все
пак заслужи $570 и 1 точка за
световната ранглиста, в която
тя заема 160-ото място.

Шансовете на
капитана на България
да се излекува от
левкемията са 50%

За мен футболът ще остане на заден
план за известно време, но съм тук, за
да подкрепям съотборниците ми. Ще
продължа да ги подкрепям, както те мен.
Благодаря на всички”, каза Петров.

Стенли получи подкрепа от всички-
те си съотборници в национания отбор
на България - от Митко Бербатов, Мар-
тин Петров, Станислав Манолев, Вальо
Илиев и др.

Мартин вкара от дузпа гол за побе-
дата на Болтън над Уулвърхемптън 3:2,
който посвети на бившия си съотборник
в ЦСКА. Радостта му бе съпроводена с
изразяване на подкрепа към капитана
на Вила. Марто показа тениска с над-
пис “Бъди силен, Стан” под официална-
та фланелка. “Стенли сам ми каза. Бях
шокиран. Бях решен, че ще играя сре-
щу Уулвърхемптън. Живял съм с него в
продължение на 2 години и бяхме съот-
борници”, каза Мартин.

“Заради това, че рядко се среща на
тази възраст, понякога не се открива
достатъчно бързо. Да си част от една
здравословна атмосфера като професи-
оналния футбол, както и помощта на

Мартин Петров вкара гол от дузпа за
Болтън, който посвети на Стенли

Стилиян Петров се разплака на “Вила Парк”, след като получи подкрепата
на феновете в 19-ата минута на мача с Челси. Привържениците избраха

точно 19 мин., защото Стенли играе с този номер

“Стан, съмнявам се, че ще прочетеш
това, но искам да ти кажа, че ти
беше единственият играч на Селтик,
който не е говорил с мен, когато аз
се опитвах да поведа разговор с теб.
Сега разбирам, че ти просто не си
говорел английски по това време.
Затова искам да ти кажа “Оправяй се
бързо”. Да живееш, братко, нашите
мисли са с теб”, пише фенът на
Селтик Уил, който е бил 13 години
сърдит на Стилиян, защото българинът
не е искал да си побъбри с него.

медицинския екип, може да е решава-
що за Стилиян. Колкото по-рано започ-
не лечението, толкова по-големи са
възможностите за възстановяване. Мла-
дите пациенти често се възстановяват
напълно. За тези на средна възраст
шансовете за възстановяване са 45-
50%, докато при по-възрастните са нис-
ки. Към момента не знаем какъв вид
остра левкемия има. Различните видо-
ве имат различни прогнози”, заяви спе-
циалистът в лечението на левкемия
проф. Крис Бънс.

С
тилиян Петров бе подкрепен
отвсякъде в борбата си с
левкемията. Капитанът на
националния отбор на Бълга-
рия и Астън Вила започва

Ивайло Габровски запази третото си място в генералното класиране
преди последния етап на колоездачната Обиколка на Мароко. 34-годишни-
ят българин, който кара за турския отбор “Коня Торку Шекер Спорт”, завърши
171-километровия IX тур от Маракеш до Ал Джадия за 3:56:45 часа с вре-
мето на победителя Арън Браун (ЮАР).

Лидерът в генералното класиране Райнард Ван Ренсбург (ЮАР) финиши-
ра 4-ти в групата от 19 откъснали се колоездачи, в която беше и Габровски.

Ван Ренсбург остана на върха с общо време 31:04:53 часа. Втори на 39
секунди е мароканецът Адил Джелул, пред Габровски на 41 сек. от лидера.
Колоездачната Обиколка на Мароко е от категория 2,2 на ЮСИ. Последни-
ят X етап завърши късно снощи в Казабланка, а състезателите трябваше да
изминат последните 120 от общо 1578 км.

Бербатов в групата на Юнайтед за Блекбърн
Дани Уелбек. Митко не е иг-
рал последните 6 мача и мно-
го трудно ще “помирише” те-
рен, защото “червените дяво-
ли” се състезават само за
първенството, където им оста-
ват 8 мача. Така българинът
може повече въобще да не
носи фланелката на “червени-
те дяволи”, защото през лято-

то ще напусне “Олд Трафорд”.
Луиш Нани все още стра-

да от контузия в глезена и
отново няма да играе за
Юнайтед. Дълготрайно конту-
зените негови съотборници
Андерс Линдегард, Андерсон,
Майкъл Оуен, Неманя Видич
и Дарън Флетчър също про-
пускат местното дерби на

“Иууд Парк”.
Двубоят на “Олд Трафорд”

по-рано през сезона беше
спечелен от Блекбърн с 3:2,
когато Бербатов вкара 2 гола.
Юнайтед води в класирането
с 2 точки пред градския съпер-
ник Манчестър Сити, докато
Блекбърн отново се бори за
своето оцеляване в елита.
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Габровски върви 3-ти в Мароко

РУСНАК С ЕВРОТИТЛА
НА ШАХМАТ В ПЛОВДИВ

ставилият се българин, след като се
класира на 30-и със 7,5 т. В послед-
ния ден той завърши реми с белите
фигури с Игор Хенкин (Гер). Иван Че-
паринов е 70-и с 6,5 т., след като на
финала завърши реми с черните с
Даволин Куляшевич (Хър). Алек-
сандър Делчев се класира 78-и с 6,5
т., след като победи с белите Влади-
мир Федосеев (Рус). Бившата светов-
на и европейска шампионка Антоане-
та Стефанова пък е 224-а с 5 т.
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Всички подкрепиха
Стенли
Всички подкрепиха
Стенли
Всички подкрепиха
Стенли
Всички подкрепиха
Стенли
Всички подкрепиха
Стенли

чен съюз (БКС) заслужи поста на редов-
ния годишен конгрес на BCU в Сараево.
Това е знак на признание, което новото
ръководство на БКС получава в междуна-
роден план. В работата на конгреса участ-
ва и президентът на Европейския колоез-
дачен съюз Войчех Валкиевич, който се
ангажира с подкрепа на БКС. Това впро-
чем се почувства веднага - нашите деле-
гати извоюваха допълнителни квоти за
участие на български колоездачи в някол-
ко предстоящи състезания на Балканите.

За нов президент на BCU през следва-
щите 4 години бе избран Емин Муфгуоглу
(Тур). Досегашният Атанасиос Цимас (Гър)
бе обявен за почетен президент. В
изпълнителния комитет влязоха още: Дра-
ган Достанич, президент на Техническата
комисия, и Марко Процикевич, генерален
секретар. И двамата от Сърбия.

Каролина
Костнер (Ит)

спечели титлата
при жените на

световното
първенство по

фигурно пързаляне
в Ница с общ сбор

от 189,94 точки.
Втора остана Алена

Леонова (Рус) със
184,28 т., пред Акико

Сузуки (Яп) със 180,68 т.
При мъжете триумфира
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Патрик Чан (Кан) с
266,11 т., пред японците

Дайсуке Такахаши с
259,66 т. и Юзуру Ханиу с
251,06 т., Альона Савченко
и Робин Шолкови (Гер) пък

защитиха титлата си при
спортните двойки

Колев стана шеф
в Балканския
колоездачен съюз

Н
иколай Колев бе избран за вице-
президент на Балканския колоез-
дачен съюз (BCU). Заместник-пред-
седателят на Българския колоезда-


